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Αθήνα, σήµερα στις 7 Ιουλίου 2011, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.33’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 6-7-2011
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΟ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
6ης Ιουλίου 2011, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο των
σχεδίων νόµων: 1. «Κύρωση της Πολιτιστικής Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Σοσιαλιστικής Δηµοκρατίας του Βιετνάµ». 2. «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης για συνεργασία στον τουρισµό µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης του Κράτους του Κατάρ». 3. «Κύρωση του αναθεωρη-
µένου Διεθνούς Υγειονοµικού Κανονισµού του Παγκόσµιου Ορ-
γανισµού Υγείας».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ευτύχιο Δαµιανάκη,
Βουλευτή Χανίων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Σπυριδούλα Γλαβά  ζητά την
αποκατάσταση της παράνοµης διαδικασίας µε την οποία διεξή-
χθη ο διαγωνισµός του έργου για την καθαριότητα του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ
Χίου. 

2) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  οι ενώσεις και οµοσπονδίες των Σωµάτων
Ασφαλείας (ΠΟΑΣΥ, ΠΟΑΞΙΑ, ΠΟΕΥΠΣ, ΠΟΕΠΛΣ, ΕΑΠΣ, ΠΕΑΛΣ)
καταθέτουν τις θέσεις, τις προτάσεις και τις ενστάσεις αναφο-
ρικά µε το µέλλον των υπηρεσιακών, µισθολογικών, συνταξιοδο-
τικών προβληµάτων των Σωµάτων Ασφαλείας. 

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ευγενία Κουτσουλιέρη, συγ-
γραφέας-αρθρογράφος καταγγέλλει την κάλυψη των παρανο-
µούντων σε βάρος των αδυνάτων από τον τρόπο λειτουργίας της
δικαιοσύνης.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-

τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-
γων Νοµού Ηρακλείου καταθέτει την αναγκαιότητα αποζηµίωσης
των αµπελουργών για τις ζηµιές που έχουν υποστεί οι καλλιέρ-
γειές τους λόγω της προσβολής τους από το µύκητα του περο-
νόσπορου. 

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα σχέδια του
Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων για διαµελισµό
του ΟΕΚ.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος της Κοινότητας Ακρά-
τας του Δήµου Αιγιαλείας Νοµού Αχαϊας αιτείται τη συνέχιση της
λειτουργίας του υποκαταστήµατος ΙΚΑ Ακράτας.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε εφαρ-
µόσιµες προτάσεις για την επίτευξη προσέλευσης τουριστών
κατά τη διάρκεια όλου του χρόνου στην Κρήτη.  

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ελληνικών Επιχειρή-
σεων Πισίνας και Υδροµασάζ  διαµαρτύρεται για την αύξηση των
τεκµηρίων πισίνας και την επιβολή έκτακτης εισφοράς. 

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Συνταξιούχων ΔΕΗ της
επαρχίας Εορδαίας αιτείται την επίλυση µιας σειράς θεµάτων
που αφορούν σε ιατροφαρµακευτική κάλυψη.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Σοφία Λοβέρδου  καταθέτει
την φθορά του µνηµείου του Δίολκου από τη θάλασσα λόγω ερ-
γασιών στη Διώρυγα Κορίνθου. 

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εµπορικής και Του-
ριστικής Ανάπτυξης Ακράτας  εκφράζει την αντίθεσή του για την
κατάργηση του αστυνοµικού τµήµατος της περιοχής. 

12) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Χριστίνα Γιαννούλη  ζητά διευκρινή-
σεις σχετικά µε την συνταξιοδότησή της. 

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ΔΑΚΕ του Εθνικού Ιδρύµατος
Νεότητας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του ιδρύµατος.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γεωπόνων ΑχαΪας,
Κεφαλληνίας και Ζακύνθου καταθέτουν τη συµπαράστασή τους
στους εργαζόµενους του ΕΛΓΑ για τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζουν. 

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβε-
στικού Σώµατος  εκφράζει την αντίθεσή της στην ψήφιση του
µεσοπρόθεσµου προγράµµατος.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οικολογική Κίνηση Πάτρας κα-
ταγγέλλει αυθαιρεσίες και καταπατήσεις εκτάσεων του δηµοσίου
στη Στροφυλιά.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Εργαζόµενοι του Δήµου Πα-
τρέων  εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τους µη νόµιµους
τρόπους που χρησιµοποιεί η δηµοτική αρχή για να απολύσει
εννέα εργαζoµένους της.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµα-
τείων Εργαζοµένων ΥΠΕΧΩΔΕ αιτείται την άµεση προώθηση
ρυθµίσεων για την αντιµετώπιση στρεβλώσεων του ισχύοντος
νόµου για τα δηµόσια έργα και την εξοικονόµηση εκατοµµυρίων
ευρώ για το ελληνικό δηµόσιο.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται το πρόβληµα µε την
προθεσµία υποβολής φακέλου για το εργοστάσιο επεξεργασίας
στερεών αποβλήτων στην Περιφέρεια Πελοποννήσου.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι µπορεί να υπάρ-
ξουν κινητοποιήσεις από τους κατοίκους της Κάτω Αχαΐας εάν
δεν σταµατήσει η µεταφορά λυµάτων των Βραχνέικων.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι οι υπάλληλοι
του σωφρονιστικού καταστήµατος Αγίου Στεφάνου έλαβαν µόνο
υποσχέσεις από την επίσκεψη του Υφυπουργού Δικαιοσύνης κ.
Πεταλωτή για τα σοβαρά προβλήµατα που αντιµετωπίζουν.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι βαραίνει το
κλίµα στο Δήµο Αιγιάλειας σχετικά µε τις µηνύσεις για παράνοµη
απόρριψη αποβλήτων στον ΧΥΤΑ Αιγείρας.

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Οροπεδίου Λασιθίου  κατα-
θέτει προτάσεις σχετικά µε τις ώρες λειτουργίας του σπηλαίου
«Δικταίον Άνδρον».  

24) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Νικόλαος Λελεκάκης  ζητά την επί-

λυση του θέµατος αποζηµίωσής του από την Εθνική Ασφαλι-
στική. 

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Περιφέ-
ρειας Καλαβρύτων διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του
Γενικού Νοσοκοµείου Καλαβρύτων.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία  αιτείται την αναµόρφωση του Σώµατος Επιθεώρη-
σης Εργασίας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για την
µετακίνηση από την Πάτρα της έδρας του Σώµατος Εθελοντών
Σαµαρειτών, Διασωστών και Ναυαγοσωστών στην Αθήνα.

28) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Τσικνάκης  καταθέτει προ-
τάσεις επέκτασης της ρύθµισης για τους ηµιυπαίθριους χώρους
και σε αυθαίρετες οικοδοµές. 

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος Σαµαρτζής  αιτεί-
ται την επίσπευση καταβολής της επικουρικής του σύνταξης από
το ΤΕΑΥΕΚ, λόγω σοβαρού οικονοµικού προβλήµατος.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το ελληνικό συµβούλιο για τους
πρόσφυγες εκφράζει τη σύµφωνη γνώµη του στην πρόσφατη
απόφαση του Διοικητικού Πρωτοδικείου Πειραιά να µειώσει τη
διάρκεια κράτησης των αιτούντων άσυλο.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Μηχανικών Περιβάλλο-
ντος Πολυτεχνείου Κρήτης καταθέτει τις προτάσεις του όσον
αφορά στη δηµοπράτηση του εργοστασίου επεξεργασίας απορ-
ριµµάτων του Νοµού Αχαΐας.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Προσωπικού Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης Κοινωνικής Ασφάλισης Α.Ε εκφράζει
την αντίθεσή του σχετικά µε την επικείµενη συγχώνευση της Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης Κοινωνικής Ασφάλισης Α.Ε µε την Κοι-
νωνία της Πληροφορίας Α.Ε.  

33) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέ-
ντρο Ευβοίας αιτείται την άµεση παρέµβαση των αρµοδίων
φορέων για την προστασία των εργαζοµένων και της εργασίας,
για να µπει φραγµός στην ασυδοσία της χηµικής βιοµηχανίας
«ΙΝΤΕΡΚΕΜ ΕΛΛΑΣ Α.Ε.». 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 15740/04-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών

κυρίων Παφίλη Αθανάσιου, Μαυρίκου Γεωργίου και Χαλβατζή
Σπυρίδωνα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.90022/14093/937/24-06-
2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης  η ακόλουθη απάντηση:

13462 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13464 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 16703/23-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1291/24-06-

2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων η ακόλουθη απάντηση:
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13466 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13468 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 16754/23-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δηµαρά Ιωάννη, Οικονόµου  Βασίλειου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 2/41252/0025/24-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Οι-
κονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 16812/24-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Χαραλάµπους Χαράλαµπου, Μαυρίκου Γεωργίου δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1090247 ΕΞ 2011/3754/24-06-2011 έγγραφο
από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

13470 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 16926/25-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ροντούλη Αστέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1090249 ΕΞ

2011 3787/24-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:

13472 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



6. Στην µε αριθµό 17179/31-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μαρκόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ1/5/

15235/2764/24-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:

13474 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13476 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 17241/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 26108/24-06-

2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

13478 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 17277/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βαλυράκη Ιωσήφ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8623/

11967/24-06-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας
η ακόλουθη απάντηση:
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13480 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 17412/02-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1090413/2771/

Β0010/24-06-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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13482 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



10. Στην µε αριθµό 17746/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Οικ.26128/
24-06-2011  έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1034/4-7-2011 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Ευτύχιου Δαµιανάκη προς τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη, σχετικά µε την ανάγκη για άµεση εγκατάσταση πυ-
ροσβεστικού ελικοπτέρου στο Νοµό Χανίων.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δαµιανάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Εµµανουήλ Όθωνας, αφού πρώτα ο κ. Δαµιανάκης
µάς την παρουσιάσει σύντοµα. 

Ορίστε, κύριε Δαµιανάκη, έχετε το λόγο. 
ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ και φίλε, κατέθεσα την επίκαιρη

ερώτησή µου, δεδοµένου ότι, όπως γνωρίζετε καλύτερα από
εµένα, ο Νοµός Χανίων, σύµφωνα µε το π.δ. 575/1980, το οποίο
κατηγοριοποιεί τις περιοχές σε ιδιαίτερα επικίνδυνες, έχει εντα-
χθεί σε αυτήν την κατηγορία λόγω αφ’ ενός του µεγάλου ορεινού
όγκου, αλλά ταυτόχρονα και δύσβατου ορεινού όγκου και αφ’
ετέρου της διάρθρωσης της χλωρίδας, αφού έχουµε όλων των
ειδών τις βλαστήσεις µε φοβερά –αν θέλετε- φαινόµενα πυρκα-
γιών στο παρελθόν. 

Θα ξέρετε ότι έχει πληγεί ο Νοµός Χανίων από τη δεκαετία του
1980 µε πυρκαγιές πολύ µεγάλης έκτασης, τόσο στην ιδιαίτερη
επαρχία µου, στο Σέλινο, όπου είχαµε ολική καταστροφή στο
Ανατολικό Σέλινο, στην Κίσσαµο, στον Αποκόρωνα, στο Δήµο
Μουσούρων. Είχαµε ένα τεράστιο πρόβληµα για αυτό το ζήτηµα.  

Κύριε Υπουργέ, ξέρω το σχεδιασµό σας, ξέρω ότι έχετε κάνει
όλες τις αναγκαίες ενέργειες. Άλλωστε, έχετε κάνει και σχετική
δήλωση στα Χανιά προ ηµερών. Ο σχεδιασµός σας αφορά, πράγ-
µατι, την εγκατάσταση δύο πυροσβεστικών ελικοπτέρων στο
Ηράκλειο και στα Χανιά. Στο Ηράκλειο έχει ήδη εγκατασταθεί –
αν δεν κάνω λάθος- από 15 Ιουνίου. Είµαι βέβαιος και περιµένω
από εσάς να έχω µία απάντηση για την οριστική εγκατάσταση
και του άλλου ελικοπτέρου. 

Ευτυχώς που φέτος είχαµε παρατεταµένες βροχοπτώσεις. Νο-
µίζω ότι αυτό είναι καλύτερο –αν θέλετε- γιατί δεν ξέρουµε τι θα
γίνει φέτος. Πέρυσι έφυγε, ας πούµε, τέλος Σεπτεµβρίου το πυ-
ροσβεστικό ελικόπτερο από τα Χανιά. Θα είναι πολύ καλό να
υπάρξει µία παράταση φέτος, αφού ούτως ή άλλως είχαµε καλές
κλιµατολογικές συνθήκες, προκειµένου να µην έχουµε τον κίν-
δυνο από αυτήν τη διαδικασία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Έχουµε ήδη, όπως και ο συνάδελφος ανέφερε, ανακοινώσει

το συνολικό σχεδιασµό για τα µέτρα πυροπροστασίας, αλλά και
πυρόσβεσης για την τρέχουσα αντιπυρική περίοδο. Σε ό,τι
αφορά τα εναέρια µέσα και την κατανοµή τους, έχουµε επίσης
ανακοινώσει ότι τόσο σε ό,τι αφορά τον εθνικό εναέριο στόλο
όσο και τα µισθωµένα ελικόπτερα, ο αριθµός, ο τύπος, αλλά και
η χωροταξική κατανοµή των ελικοπτέρων είναι ακριβώς όπως και
κατά την προηγούµενη αντιπυρική περίοδο του 2010. 

Σηµειώνω εδώ για µία ακόµη φορά ότι παρά την ιδιαίτερα δυ-
σµενή οικονοµική συγκυρία, το σύνολο της σχετικής οικονοµικής
δαπάνης προβλέπεται και στον προϋπολογισµό και υπάρχει και
η αντίστοιχη πίστωση, ούτως ώστε να υλοποιηθεί αυτός ακριβώς
ο σχεδιασµός. 

Με βάση, λοιπόν, αυτό το σχεδιασµό, είναι γνωστό ότι προβλέ-
πονται, όπως και πέρυσι, ένα ελικόπτερο στο Ηράκλειο και ένα
στα Χανιά, σε ό,τι αφορά την Περιφέρεια Κρήτης. 

Πράγµατι, συνεκτιµώντας και τις βολικές κλιµατολογικές συν-
θήκες, κύριε συνάδελφε, τοποθετήθηκε το ένα ελικόπτερο στο
αεροδρόµιο του Ηρακλείου στις 15 Ιουνίου. Τοποθετήθηκε εκεί

το πρώτο λόγω του αυτονόητου κεντροβαρικού σηµείου, ούτως
ώστε να µπορεί να επέµβει σε µία, παρά τις συγκεκριµένες κλι-
µατολογικές συνθήκες στις οποίες αναφερθήκαµε, εκτάκτου πε-
ριστατικού πυρκαγιά και ακριβώς επίσης για το λόγο που και
εσείς αναφέρατε, να έχουµε τη δυνατότητα να κρατήσουµε τα
ελικόπτερα µέχρι τέλος Σεπτεµβρίου, χωρίς ιδιαίτερα πρόσθετες
δαπάνες. Όπως πρέπει να γνωρίζετε, η µίσθωση είναι τρίµηνης
διάρκειας και από εκεί και µετά υπάρχει µίσθωση ανά δεκαπεν-
θήµερο µε άλλους οικονοµικούς όρους αρκετά πιο επιβαρυµέ-
νους από την κανονική µίσθωση. Παρακολουθώντας, λοιπόν, τις
κλιµατολογικές συνθήκες, γίνεται η παραλαβή και η επιχειρη-
σιακή διαθεσιµότητα των ελικοπτέρων.

Κατά ευτυχή σύµπτωση, κυρία Πρόεδρε και κύριε συνάδελφε,
αυτήν την ώρα που µιλάµε το ελικόπτερο «Scorpion» τύπου MI-
26 που προορίζεται για τα Χανιά περνάει αερολιµενικό έλεγχο
στο αεροδρόµιο της Ελευσίνας από τις αρµόδιες αρχές. Εφόσον
είναι θετικός ο έλεγχος αυτός και δεν προκύψουν ζητήµατα, που
µάλλον πρέπει να τα αποκλείσει κανείς µε βάση την εµπειρία που
υπάρχει µέχρι τώρα, το αεροσκάφος είτε αύριο είτε το αργότερο
το Σάββατο θα είναι στη θέση του.

Έτσι θα έχει υλοποιηθεί πλήρως ο σχεδιασµός για την κάλυψη
εναέριων µέσων για την αντιπυρική περίοδο 2011 για την Κρήτη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής, κ. Δαµιανάκης. 

ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, θα ήθελα να
σας ευχαριστήσω πάρα πολύ και για την αιτιολόγηση και για την
πληρότητα της απάντησή σας. 

Θα ξέρετε ότι τα Χανιά έχουν συν τοις άλλοις -για να µην πο-
λυλογώ- και τον Εθνικό Δρυµό της Σαµαριάς. Αντιλαµβάνεστε τη
µεγάλη του προστιθέµενη αξία σε ό,τι αφορά τα Χανιά, αλλά και
την Κρήτη. Νοµίζω ότι είναι µια µεγάλη ανάσα. 

Επίσης, επικροτώ το γεγονός ότι παρά τις δύσκολες οικονοµι-
κές συνθήκες, που όλοι βιώνουµε, καταφέρατε µε συνέπεια και
υπευθυνότητα και φέτος να εντάξετε τα δυο ελικόπτερα αυτά
στο νοµό µας και γενικά να διατάξετε τα µέσα αεροπυρόσβεσης,
σύµφωνα µε τους περσινούς σχεδιασµούς, και φέτος. 

Γιατί, όπως ξέρετε, όλοι είχαµε την αγωνία µας, εξαιτίας των
οικονοµικών συνθηκών, αν και κατά πόσο θα είσαστε σε θέση και
φέτος να ανταποκριθείτε. Όµως η απάντησή σας µε κάλυψε απο-
λύτως. Και θα είµαι πάρα πολύ ευτυχής το Σαββατοκύριακο που
θα είµαι στα Χανιά να είναι και το «Scorpion» εκεί, προκειµένου
να έχουµε τη δυνατότητα όλοι να είµαστε κοντά στα προβλήµατα
του φετινού καλοκαιριού. 

Ξέρετε ότι η χώρα µας δυστυχώς είναι µια πυροπαθής περιοχή
και πρέπει όλοι να έχουµε στραµµένο το βλέµµα µας και την προ-
σοχή µας όχι µόνο στα Χανιά, όχι µόνο στην Κρήτη, αλλά σε όλη
την Ελλάδα. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κυρία Πρόεδρε, µόνο µια επισήµανση θέλω να κάνω γενι-
κότερου ενδιαφέροντος, αλλά και ειδικότερου ενδιαφέροντος
για την Περιφερειακή Ενότητα Χανίων, η οποία πράγµατι έχει
πληγεί. Ευτυχώς όµως διατηρεί τεράστια αποθέµατα φυσικού
πλούτου και φυσικού περιβάλλοντος τα οποία είναι ιδιαίτερα
υψηλής αξίας και σηµασίας για την επισκεψιµότητα του νοµού,
αλλά και την ποιότητα ζωής των κατοίκων των Χανίων. 

Καλά είναι τα εναέρια µέσα, καλοί είναι οι σχεδιασµοί και καλό
είναι να υπάρχει όσο γίνεται µια πιο επαρκής αντιµετώπιση αυτών
των φαινοµένων των πυρκαγιών στη βάση ενός πολύ συγκεκρι-
µένου σχεδιασµού. Όµως θέλω, παίρνοντας την ευκαιρία απ’
αυτήν την ερώτηση του συναδέλφου, να τονίσω ότι η εµπειρία
δείχνει ότι τη φωτιά δεν τη σβήνουν τα ελικόπτερα. Τη σβήνει η
µπότα του πυροσβέστη αλλά κυρίως τη σβήνει το ενδιαφέρον, η
επαγρύπνηση και η οργανωµένη συµµετοχή -κάτω από τον ενιαίο
επιχειρησιακό σχεδιασµό του υπευθύνου της πυροσβεστικής
υπηρεσίας σε κάθε τοµέα- του κόσµου, της κοινωνίας. 

Και θα ήθελα µε την ευκαιρία  αυτή να καλέσω όλους τους Έλ-
ληνες σε κάθε γωνιά της Ελλάδος και στα Χανιά, αυτό το τρίµηνο
που έχουµε µπροστά µας να έχουν αυτή την έγνοια του φυσικού
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τους περιβάλλοντος, να ειδοποιούν άµεσα κατά το δυνατόν, όταν
εντοπίζουν οποιοδήποτε σηµείο ανάφλεξης. Να υπάρχει η διά-
θεση και η συνδροµή πάντα –επιµένω- µε την συνεργασία, το συ-
ντονισµό και υπό τον επιχειρησιακό έλεγχο, του κατά τόπους
αξιωµατικού του Πυροσβεστικού Σώµατος  γιατί µόνο έτσι µπο-
ρούµε να έχουµε τα αποτελέσµατα που θέλουµε και να προλα-
βαίνουµε την επέκταση αυτής της φυσικής καταστροφής που
τόσο έχει ταλαιπωρήσει την πατρίδα µας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η δεύτερη µε αριθµό

1037/4-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Θεόδωρου Καράογλου προς τους Υπουργούς Εσω-
τερικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λειτουργία των Τοπικών Ορ-
γανισµών Εγγείων Βελτιώσεων (ΤΟΕΒ) λόγω Καλλικράτη δεν θα
συζητηθεί  λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφε-
ται. 

Η τρίτη µε αριθµό 1038/4-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την αντιµετώπιση της µόλυνσης του Πηνειού
Ποταµού δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1042/4-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων ανακοπής του
κύµατος φυγής των Ελλήνων επαγγελµατιών από το Νοµό Σερ-
ρών στη Βουλγαρία δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 1040/4-7-2011 επί-
καιρη ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου Κου-
ράκη προς την Υπουργό Παιδείας Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, σχετικά µε την κατάργηση της δεύτερης ξένης
γλώσσας από την πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουράκη θα απαντήσει η Υφυ-
πουργός κ. Χριστοφιλοπούλου, αφού πρώτα ο κ. Κουράκης µάς
την παρουσιάσει.

Έχετε το λόγο, κύριε Κουράκη.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υφυπουργέ, µε τις υπουργικές αποφάσεις που έχετε

βγάλει αναφέρετε ότι θα διδάσκεται µια δεύτερη ξένη γλώσσα,
σε κάθε γυµνάσιο, που δύναται να επιλεγεί µεταξύ των τεσσάρων
γνωστών: γαλλικής ή γερµανικής ή ιταλικής ή ισπανικής. Αυτό
βέβαια, όπως καταλαβαίνετε, αφανίζει απολύτως την ιταλική και
την ισπανική εφόσον για την επιλογή δεύτερης ξένης γλώσσας
θα ληφθεί υπ’ όψιν η οργανική θέση εκπαιδευτικού κάθε σχο-
λείου. Είναι γνωστό ότι οι θέσεις Π34 των καθηγητών της ιταλι-
κής είναι πάρα πολύ λίγες, γύρω στις τριάντα, ενώ ισπανικής δεν
υπάρχουν καθόλου. 

Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι µε τον τρόπο αυτό καταργείται
η διδασκαλία της δεύτερης ξένης γλώσσας από το λύκειο, κα-
ταργείται στην ουσία η συνδιδασκαλία στο Δηµοτικό στην Ε’
τάξη, βάζετε κριτήρια στη ΣΤ’, τα οποία µπορούν να εφαρµο-
στούν –όπως θα αποδείξω µετά- κυρίως στα σχολεία των µεγά-
λων πόλεων. Και βέβαια καταργείται η συνδιδασκαλία στην Α’
Γυµνασίου και ουσιαστικά καταργείται σε κάποια σχολεία και για
κάποια παιδιά στη Β’ και Γ’ Γυµνασίου. 

Θα έλεγα ότι µε τον τρόπο αυτό τελικώς εξοβελίζονται πλήρως
τα ιταλικά και τα ισπανικά και εποµένως η δική σας ρήση και του
Υπουργείου «πρώτα ο µαθητής» παραµένει στα χαρτιά. 

Εκείνο που είναι πάρα πολύ σηµαντικό είναι ότι µε τον αριθµό
των ωρών που διδάσκονται, οι όποιες γλώσσες διδάσκονται και
όπου διδάσκονται, είναι αδύνατον να παρθεί πιστοποιητικό γλωσ-
σοµάθειας. Καταλαβαίνετε ότι είναι ένα πάρα πολύ ουσιαστικό
σηµείο. 

Το ερώτηµά µας είναι: µε ποιο τρόπο εξασφαλίζετε τη διδα-
σκαλία της δεύτερης ξένης γλώσσας, σύµφωνα µε τις προεκλο-
γικές σας δεσµεύσεις, ώστε αυτή να οδηγήσει στην απόκτηση

κρατικού πιστοποιητικού γλωσσοµάθειας στην πράξη; Γιατί οι
δικές µας προτάσεις δεν µιλάνε για δυο ώρες εβδοµαδιαίως,
αλλά για κάτι πολύ περισσότερο.

Επίσης, τι θα γίνει µε τις οργανικές θέσεις των χιλιάδων εκπαι-
δευτικών της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, τι θα γίνει µε τους
χιλιάδες άνεργους εκπαιδευτικούς των τεσσάρων ειδικοτήτων
που θα µείνουν ξαφνικά χωρίς εργασία;

Θα παρακαλούσα, κυρία Υφυπουργέ, στην απάντησή σας να
είστε συγκεκριµένη. Δηλαδή, µη µας αναλύσετε τις τρεις εγκυ-
κλίους που η µια διαψεύδει την άλλη. Και µη µας µιλήσετε για
κάποιες µικρές εξαιρέσεις µικρών τµηµάτων που υπήρχαν µέχρι
τώρα, όπως αναλύονται στο δελτίο Τύπου του Υπουργείου. 

Θα ήθελα ακόµα να µας πείτε πώς θα διασφαλίσετε τις προε-
κλογικές σας δεσµεύσεις. Επειδή φοβόµαστε ότι ήρθε η αρχή
του τέλους για τη δεύτερη ξένη γλώσσα ευθέως ρωτάµε το
Υπουργείο: δεσµεύεται ότι όταν τελειώσει το ΕΣΠΑ το 2013 δεν
θα την καταργήσετε από το Δηµοτικό και ότι του χρόνου δεν θα
προβεί σε κατάργηση και από το Γυµνάσιο; 

Και επειδή πολλά ακούγονται για απολύσεις δηµοσίων υπαλ-
λήλων -έχουµε ακούσει και από τον κ. Ρέππα προσφάτως- θα δε-
σµευθείτε για τους χιλιάδες εκπαιδευτικούς της δεύτερης ξένης
γλώσσας ότι δεν θα ενταχτούν µέσα σε µια νύχτα από το δηµό-
σιο σχολείο, όπως θα γίνει εξαιτίας των εγκυκλίων σας για κά-
ποιους συναδέλφους, στα ιδιωτικά σχολεία;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων, κ. Χριστοφιλοπούλου. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, µε
χαρά θα απαντήσω στην ερώτησή σας. Θα µου επιτρέψετε όµως
να µη δεχθώ τις υποδείξεις σας. Γιατί σε τούτο εδώ το ναό της
δηµοκρατίας συµµόρφωση προς τας υποδείξεις, έστω συναδέλ-
φων, δε νοείται. Και παρακαλώ πολύ µε κάνετε να αισθάνοµαι ιδι-
αίτερα δύσκολα. 

Χάρηκα πολύ που σας είχα σε µια από τις συναντήσεις που
έγιναν στο γραφείο µου, µε τους καθηγητές εκείνους. Σέβοµαι
και εκτιµώ όλους τους συναδέλφους από όλες τις πτέρυγες της
Βουλής και το ίδιο εκτιµώ ότι πρέπει να κάνουν και εκείνοι προς
εµάς. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω -αρχίζοντας απ’ αυτά που ήδη ακού-
σατε στο γραφείο µου αλλά είναι πάρα πολύ καλή ευκαιρία να
ακουστούν και εντός Κοινοβουλίου- ότι πρώτον, η διδασκαλία
της δεύτερης ξένης γλώσσας δεν καταργείται ούτε στο Δηµοτικό
ούτε στο Γυµνάσιο. Παραµένει. 

Το δεύτερο είναι ότι δεν καταργείται στο Γυµνάσιο η παράλ-
ληλη διδασκαλία της δεύτερης ξένης γλώσσας από την Α’ Γυ-
µνασίου και θα έχουµε και µία βελτίωση του υπάρχοντος
καθεστώτος.

Τρίτον, δεν κινδυνεύει µε απόλυση κανένας εκπαιδευτικός. 
Επειδή αναφερθήκατε στον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθ-

µισης και η Κυβέρνηση εκφράζεται ενιαία, πρέπει να σας πω -και
να υπενθυµίσω- ότι ο Υπουργός αναφέρθηκε στην εφεδρεία για
περιπτώσεις υπαλλήλων, οι οποίοι δεν έχουν αντικείµενο στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. 

Κύριε Κουράκη, οι Έλληνες εκπαιδευτικοί, όσοι σήµερα είναι
διορισµένοι, έχουν αντικείµενο. Και πρώτο αντικείµενο και δεύ-
τερο αντικείµενο. Γνωρίζετε, δε, καλά –γιατί ήταν παρουσία σας
µία από τις συναντήσεις, ξαναλέω- ότι εν προκειµένω οι ξενό-
γλωσσοι καθηγητές έχουν δεχθεί όχι µόνο να διδάσκουν –που
διδάσκουν- στο Δηµοτικό την ξένη γλώσσα, αλλά να διδάσκουν
και το µάθηµα της ιστορίας. 

Εγώ, µάλιστα, πρότεινα –και διερευνάται- να υπάρχει η δυνα-
τότητα και για τη λογοτεχνία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Υφυπουργού)

Άρα, λοιπόν, καταλαβαίνετε ότι η αξιοποίηση αυτών των καθη-
γητών θα γίνει στο µέγιστο δυνατό βαθµό. Κι εκτιµώ ότι δεν θα
έχουµε κανένα απολύτως πρόβληµα να αξιοποιήσουµε τους πε-
ρισσότερους από αυτούς. Εξάλλου ο ν. 3848 µας δίνει τη δυνα-
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τότητα µετακίνησης εκπαιδευτικών εκεί όπου υπάρχουν εκπαι-
δευτικά κενά.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία της πολιτικής για την ξενόγλωσση
εκπαίδευση, αφού ξεκαθαρίσω και σε εσάς και προς το Σώµα ότι
ήµασταν η µόνη ευρωπαϊκή χώρα –και ίσως από τις λίγες χώρες
στον κόσµο- που προσφέραµε παράλληλες επιλογές τεσσάρων
γλωσσών έως έξι. Αυτό ως πολιτική ήταν, θα έλεγα, ιδιαίτερα πο-
λυτελής και δεν είναι κατ’ ανάγκη και παιδαγωγικό. Διότι όταν
έχεις πάρα πολλά τµήµατα και πολλές γλώσσες υπάρχει πολυ-
διάσπαση.

Άρα, σήµερα, µε τη δηµοσιονοµική κρίση που περνάµε, το να
περιορίσουµε τις επιλογές σε δύο ή τέσσερις –υπάρχει η δυνα-
τότητα των τεσσάρων- είναι µία ευκαιρία να δούµε ποιοτικά πώς
θα εµβαθύνουµε στο ουσιαστικό, πώς το κάθε ευρώ που έχουµε
να διαθέσουµε στην παιδεία –γιατί δεν έχουµε πολλά- και ο κάθε
καθηγητής που έχουµε να αξιοποιήσουµε στην παιδεία, µπορούν
να αξιοποιηθούν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο.

Αυτές, λοιπόν, ήταν σπατάλες του παρελθόντος. Κι αν θέλετε,
εγώ έχω κι άλλα στοιχεία να σας πω. Υπήρχαν, για παράδειγµα,
δεκαεπτά τµήµατα γαλλικής γλώσσας στην Α’ Γυµνασίου σε ένα
σχολείο, µε δύο και τρία και τέσσερα παιδάκια το τµήµα. Και
αυτά, κύριε συνάδελφε, δεν είναι εξαιρέσεις. Αυτά ήταν σπατά-
λες του παρελθόντος για να µπορούµε και να διορίζουµε και
µέσω ΕΣΠΑ και χωρίς µόρια, για να παίρνουν κάποιοι µόρια και
να µπαίνουν µετά στην επετηρίδα. Υπήρχε, δηλαδή, ένα σύστηµα
διόγκωσης. 

Πάµε, όµως, στην ουσία. Και η ουσία είναι ότι «πρώτα ο µαθη-
τής εξυπηρετείται». Και εξυπηρετείται µε το να µην αυξήσουµε
ούτε την ύλη υπερβολικά ούτε τις ώρες διδασκαλίας όλων των
µαθηµάτων.

Κι επειδή είπατε για το Λύκειο, θα σας απαντήσω για το Λύκειο.
Και στη δευτερολογία µου θα σας πω και για το Γυµνάσιο και για
το Δηµοτικό.

Στο Λύκειο, λοιπόν, ο στόχος είναι: Μέχρι την Γ’ Γυµνασίου θα
έχουµε την πρώτη ξένη γλώσσα πιστοποιηµένη σε επίπεδο Β2 –
γι’ αυτό ξεκινάµε τα αγγλικά από την Α’ Δηµοτικού, άρα επενδύ-
ουµε στη γλώσσα, παρά την κρίση- και θα έχουµε διακόσιες
πενήντα ώρες µέχρι την Γ’ Γυµνασίου. Άρα, θα έχουµε πιστοποι-
ητικό γλωσσικής επάρκειας, δυνατότητα έως το Β1 τουλάχιστον
και για τη δεύτερη ξένη γλώσσα. Αυτό είναι µέχρι και την Γ’ Γυ-
µνασίου.

Στο Λύκειο, λοιπόν, τι ακριβώς θέλετε; Να µην είναι το Λύκειο
ουσιαστική βαθµίδα προετοιµασίας; Θέλετε να έχει σαράντα
πέντε ώρες, που είχε τώρα κι άλλες τόσες; 

Διότι εσείς ο ίδιος µου κάνατε ερώτηση και για τη βιολογία και
να βάλουµε κι άλλα, κι άλλα κ.λπ.. Δηλαδή, να κάνουµε το Γυ-
µνάσιο…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. Θα συνεχίσω στη δευτερολογία
µου. Απλώς τη φράση να ολοκληρώσω.

Αν προσθέτουµε και προσθέτουµε µαθήµατα για να εξυπηρε-
τούµε ειδικότητες, τότε δεν είναι «πρώτα ο µαθητής», κύριε συ-
νάδελφε. Είναι πρώτα άλλα πράγµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κουράκης.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κυρία Υφυπουργέ, µε εκπλήξατε όταν αρχίσατε την οµιλία σας
µε το «δεν θα µας κάνετε υποδείξεις». Αδιανόητο! 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Καταλάβατε τι µου εί-
πατε; Με συγχωρείτε που διακόπτω, αλλά καταλάβατε τι µου εί-
πατε; Μου είπατε πώς να σας απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ,
έχετε τη δευτερολογία σας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Έχω το δικαίωµα να καταθέτω προτάσεις. Έχω το δικαίωµα να
ασκώ πολιτική κριτική. Κι έχω το δικαίωµα…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Δεν εννοούσα αυτό,

κύριε συνάδελφε. Εννοούσα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Επί της διαδικασίας,

κυρία Υφυπουργέ, θα απαντήσετε όταν πάρετε το λόγο. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ναι, αλλά αντιστρέ-
φει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Με συγχωρείτε, κυρία
Υφυπουργέ, θα απαντήσετε αµέσως.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κυρία Υφυπουργέ, σας είπα να µη µου πείτε πράγµατα τα οποία
έχουµε ξαναπεί…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Μου είπατε τι να πω!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ, δεν
µπορούµε να συνεχίσουµε έτσι.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Μου είπατε τι να σας
πω!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ,
αφήστε τον κ. Κουράκη να ολοκληρώσει και θα απαντήσετε σε
τρία λεπτά.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Θα ήθελα πάρα πολύ να µου πείτε –και το λέω ρητά- ότι θα κά-
νουµε υποχρεωτική διδασκαλία δύο ξένων γλωσσών σε Δηµο-
τικό, Γυµνάσιο και Λύκειο. Θα ήθελα πάρα πολύ να δεσµευτείτε
ότι θα υπάρχει υποχρεωτική διδασκαλία της δεύτερης ξένης
γλώσσας από τη Δ’ Δηµοτικού. Θα ήθελα πάρα πολύ να µας
πείτε και να διαβεβαιώσετε τη Βουλή για τη σύσταση οργανικών
θέσεων στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση, για τη σύνδεση της δι-
δασκαλίας της πρώτης και δεύτερης γλώσσας µε πιστοποιητικό
γλωσσοµάθειας. Θα ήθελα να µας πείτε ότι δεν είναι δυνατόν µε
δύο ώρες εβδοµαδιαίως και µε τη βίαιη κατάργηση στο Λύκειο,
να φτάσουµε σε ένα επιθυµητό επίπεδο. Θα ήθελα να λάβετε υπ’
όψιν τα πάνω από χίλια οµόφωνα ψηφίσµατα που έχουν εκδοθεί
έως σήµερα από τα δηµοτικά συµβούλια, από τις οµοσπονδίες,
ενώσεις συλλόγων γονέων και κηδεµόνων των Δηµοτικών, Γυ-
µνασίων και Λυκείων όλης της χώρας, συλλόγους διδασκόντων
κ.λπ..

Θα θέλαµε, λοιπόν, να µας πείτε: Όταν το Υπουργείο µιλάει
για ποιοτική αναβάθµιση ξένων γλωσσών –το οποίο, βεβαίως,
αποτελούσε µία από τις βασικότερες προγραµµατικές σας εξαγ-
γελίες- αυτό υλοποιείται µε την επιλογή των µαθητών για το ποια
γλώσσα πρέπει να διδαχθούν, γιατί στην πραγµατικότητα είναι
επιβολή, µε τον αντιεκπαιδευτικό και αντιπαιδαγωγικό διαχωρι-
σµό και τη χωροταξική κατανοµή των Δηµοτικών σε γαλλόφωνα
ή γερµανόφωνα, όπου κάποια παιδιά θα πρέπει να αλλάξουν σχο-
λείο, προκειµένου να ακολουθήσουν τη γλώσσα που έχουν ήδη
διδαχθεί και µε δύο ώρες, όπως είπα, µπορούν να πάρουν πιστο-
ποιητικό γλωσσοµάθειας;

Καταλαβαίνετε απολύτως ότι αυτή η πολιτική οδηγεί τους γο-
νείς να πηγαίνουν τα παιδιά τους στην παραπαιδεία, προκειµένου
να αποκτήσουν ένα πιστοποιητικό.

Έτσι, λοιπόν, θα έλεγα ότι απ’ όλα τα παραπάνω που είπατε,
δυστυχώς συµπεραίνουµε πως η σηµερινή απάντηση  -είπατε,
άλλωστε, ότι είναι µέσα στο πλαίσιο δηµοσιονοµικής πολιτικής-
δεν εξυπηρετεί εκπαιδευτικούς λόγους, αλλά είναι προσαρµο-
σµένη σε µία δηµοσιονοµική πολιτική.

Και να σας θυµίσω ότι στη συνάντηση που είχαµε µε τους εκ-
παιδευτικούς στο γραφείο σας –θα ήθελα να επαναληφθεί σή-
µερα κι εδώ, το είπατε κατά ένα τρόπο βεβαίως- αναφέρθηκε ότι
δεν πρόκειται να χαθεί καµµία οργανική θέση και δεν τίθεται σε
καµµία περίπτωση θέµα απολύσεων. 

Εκεί, ακόµη, είχατε διατυπώσει µία πρόθεση για τη δηµιουργία
οργανικών θέσεων στην πρωτοβάθµια και στο βαθµό που θα εί-
χατε την αναγκαία διαβεβαίωση από τα αρµόδια Υπουργεία. Θα
θέλαµε να µας πείτε εάν υπάρχει κάτι πάνω σε αυτό, έτσι ώστε –
και µε επάρκεια ήδη από το Δηµοτικό- να υλοποιείται ο στόχος
της γλωσσοµάθειας, αλλά και για τις τέσσερις γλώσσες. Διότι
καταλαβαίνετε ότι στην απάντησή σας ο εξοβελισµός της ιταλι-
κής και της ισπανικής δεν αναφέρθηκε καθόλου. Είναι πάρα πολύ
ουσιαστικό αυτό. Είναι χιλιάδες συνάδελφοι. Έχουν προσφέρει
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πάρα πολλά πράγµατα. 
Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι δεν εξυπηρετεί τίποτα το να περιο-

ρίζεστε –και µάλιστα µε έναν ακραίο, θα έλεγα, τρόπο- στα γερ-
µανόφωνα ή στα γαλλόφωνα σχολεία. Πρέπει να µιλήσουµε για
όλες τις γλώσσες. Πρέπει να µιλήσουµε µε έναν σοβαρό τρόπο
όσον αφορά τον αριθµό των ωρών διδασκαλίας, ώστε να υλοποι-
ηθεί και η προεκλογική σας δέσµευση και όλα αυτά που µας εί-
πατε προηγουµένως.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κυρία Χριστοφιλοπούλου. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Κουράκη, όσα
είπατε, αποτελούν απόψεις σας. Το τι θα πω εγώ είναι δικό µου
θέµα.

Εκεί, λοιπόν, είπα ότι µου λέτε τι να απαντήσω. Έχετε κάθε δι-
καίωµα και να διαφωνήσετε µαζί µου και να πείτε τις απόψεις σας
εδώ, στο ναό του Κοινοβουλίου. Από εκεί και πέρα το τι θα πω
εγώ, είναι δικό µου θέµα, δική µου ευθύνη.

Θα σας παρακαλούσα να µου φέρετε ένα παράδειγµα ενός εκ-
παιδευτικού συστήµατος που έχει παράλληλη επιλογή τεσσάρων
ξένων γλωσσών. Τεσσάρων, όχι έξι που είχαµε εµείς, συν ρωσική
και τούρκικη. Ένα θέλω! Δεν έχω τίποτα µε την ιταλική και την
ισπανική γλώσσα, γι’ αυτό παραµένουν στην εγκύκλιο. Μπο-
ρούµε να έχουµε επιλογές. Αυτό που δεν µπορούµε και αυτό που
δεν πρέπει κιόλας –και παχιές αγελάδες να ήταν- θα είναι να κά-
νουµε πολλές παράλληλες συνδιδασκαλίες. Διότι αυτό το θέλουν
όσοι θέλουν να σπάνε τµήµατα, για να δικαιολογούν ωράρια σε
εκπαιδευτικούς και να έχουµε ένα χαλαρό, ασυµµάζευτο δηµό-
σιο τοµέα, ο οποίος δεν κάνει τίποτε άλλο παρά να προσλαµβά-
νει και να προσλαµβάνει. Και αυτό στις πλάτες ποιων; Των
φορολογουµένων και των επόµενων γενιών. 

Αυτό που κάναµε εµείς είναι να δώσουµε ουσία. Και ουσία ση-
µαίνει τρία πράγµατα.

Το πρώτο αφορά τα προγράµµατα σπουδών.
Εγώ θα πω ότι επί κυβερνήσεως της Νέας Δηµοκρατίας ξεκί-

νησε να διδάσκεται η δεύτερη ξένη γλώσσα στην Ε’ και Στ’ δη-
µοτικού. Παρ’ ότι αυτό έγινε ξαφνικά, εγώ δεν θα πω ότι αυτό
ήταν µια κατ’ αρχάς λάθος επιλογή. Ήταν µια σωστή επιλογή, γι’
αυτό και τη συνεχίζουµε. Μάλιστα, κύριε συνάδελφε, τη συνεχί-
ζουµε µε κόστος, όταν ξέρετε –και ξέρουµε όλοι- ότι το συγκε-
κριµένο πρόγραµµα που ξεκίνησε η προηγούµενη κυβέρνηση
λήγει τώρα τον Ιούνιο και δεν έχει πια πόρους του ΕΣΠΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της  κυρίας Υφυπουργού)

Εµείς λοιπόν, που θεωρήσαµε ότι η προηγούµενη επιλογή
ήταν σωστή, τη συνεχίζουµε µε δηµόσιους πόρους. Συνεχίζουµε
τη διδασκαλία της δεύτερης ξένης γλώσσας στο δηµοτικό. Γιατί
τη συνεχίζουµε; Γιατί θέλουµε πραγµατικά στο «Πρώτα ο µαθη-
τής» να βάλουµε την πιστοποίηση και δεύτερης ξένης γλώσσας.
Εµείς προγραµµατικά δεσµευθήκαµε για µια ξένη γλώσσα. Το
«τουλάχιστον» σηµαίνει ότι έχουµε στόχο να πάµε και προς την
πιστοποίηση της δεύτερης ξένης γλώσσας. 

Εµείς λοιπόν, συνεχίζουµε τα γαλλικά και τα γερµανικά στην
πέµπτη και έκτη δηµοτικού. Κυρίως, σας λέω ότι στο πρόγραµµα
σπουδών για πρώτη φορά φέτος έχουµε τη διενέργεια µιας οµά-
δας, η οποία έχει ολοκληρώσει το ενιαίο πρόγραµµα σπουδών
των ξένων γλωσσών και το οποίο θα είναι κοινό, θα υπάρχουν
κοινές αρχές για όλες τις γλώσσες και ανά βαθµίδα εκπαίδευσης.
Θέλω να ξέρετε ότι είναι ένα πρόγραµµα σπουδών –θέλω να το
γνωρίζετε , να το γνωρίζει και η Βουλή- το οποίο υιοθετεί την εξά-
βαθµη κλίµακα του κρατικού πιστοποιητικού γλωσσοµάθειας και
συνδέεται µε αυτό και βεβαίως, συνδέεται και µε την αντίστοιχη
κλιµάκωση του Συµβουλίου της Ευρώπης για τις ξένες γλώσσες.
Αυτό είναι µια ποιοτική αλλαγή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της  κυρίας Υφυπουργού)

Μια δεύτερη ποιοτική αλλαγή είναι το γεγονός ότι θέλουµε να
επενδύσουµε ουσιαστικά και στην επιµόρφωση των καθηγητών
των ξενόγλωσσων σχολείων. Για το λόγο αυτό, ακόµη και στο πι-
λοτικό πρόγραµµα της µείζονος επιµόρφωσης έχουµε δώσει έµ-

φαση στη δεύτερη ξένη γλώσσα, αλλά και στα αγγλικά βεβαίως.
Έχουµε µια πολύ καλή στελεχωµένη οµάδα ξενόγλωσσων καθη-
γητών. 

Εν κατακλείδι, επαναλαµβάνω τις ήδη λεχθείσες δεσµεύσεις
µου. Αξιοποιούνται όλοι οι εκπαιδευτικοί ξένων γλωσσών. Διδά-
σκεται η ξένη γλώσσα και στην πέµπτη και στην έκτη δηµοτικού.
Στόχος στην Γ’ γυµνασίου είναι να έχουµε πιστοποιητικό στην
πρώτη ξένη γλώσσα σε επίπεδο Β2 και στη δεύτερη ξένη γλώσσα
τουλάχιστον σε επίπεδο Β1 µε διακόσιες πενήντα ώρες συνολικά.
Νοµίζουµε ότι αυτό είναι εφικτό. Αν υπάρχουν δυνατότητες, θα
εξετάσουµε τη δεύτερη ξένη γλώσσα, ως γλώσσα επιλογής στο
λύκειο. 

Σε ό,τι αφορά δε τις οργανικές θέσεις, θα σας απαντήσω ευ-
θέως. Είναι ζήτηµα και δικής µας επιλογής, στο µέτρο που συνε-
χίζουµε την οργανικότητα στο δηµόσιο –αν αλλάξει, θα
αλλάξουµε και εµείς αντίστοιχα, όπως µας πει το Υπουργείο Δι-
οικητικής Μεταρρύθµισης, αλλά η κατοχύρωση είναι κατοχύ-
ρωση- και θέλουµε και εµείς την ύπαρξη αυτών των καθηγητών
µε τη µορφή της οργανικότητας ή µε όποια µορφή αποφασιστεί
στα δηµοτικά σχολειά. Διότι όπως είδατε, πρέπει να συµµαζεύ-
ουµε αυτό το µπάχαλο που δηµιουργήθηκε. 

Και εδώ θα κάνω κριτική στην προηγούµενη κυβέρνηση. Διότι
το 2005 πέρασε µια εγκύκλιος, η οποία καταστρατηγούσε το
νόµο και άφηνε να δηµιουργηθούν τµήµατα µε λίγα παιδιά. Έτσι
λοιπόν, µε την εγκύκλιο του τότε ειδικού γραµµατέα, του κ.
Ράµµα, έγινε το µπάχαλο που έγινε και έχουµε το παράδειγµα
της Α’ γυµνασίου που σας ανέφερα, αλλά είµαι σε θέση να σας
καταθέσω, αν κάνετε ερώτηση, και πάρα πολλά άλλα σχολεία.
Μπορώ να σας καταθέσω για όλα τα σχολεία που έχουν ένα απί-
στευτο κατακερµατισµό τµηµάτων ξένων γλωσσών µε τρία, τέσ-
σερα παιδάκια, για να δικαιολογούµε θέσεις εκπαιδευτικών. 

Η πατρίδα δεν έχει αυτήν τη δυνατότητα αυτή τη στιγµή, αλλά
και να την είχε, κύριε συνάδελφε…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της  κυρίας Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύρια Υφυπουργέ.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): …ποιοτικά δεν θεωρώ
ότι αυτό είναι πολιτική επιλογή αν θέλουµε να κάνουµε εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα και όχι µια κουρελού που εξυπηρετεί επιµέρους
συµφέροντα οποιονδήποτε αξιόλογων καθηγητών, επιστηµονι-
κών συντεχνιών. Δεν µπορεί τα παιδιά να διδάσκονται πενήντα
ώρες στο σχολείο επειδή κάποιοι θέλουν να διδάσκουν το αντι-
κείµενό τους. Όλοι αγαπάµε το αντικείµενό µας, αλλά δεν µπο-
ρούµε να το διδάξουµε όλοι όπου θέλουµε, ούτε στα πανεπι-
στήµια ούτε στα σχολεία.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Φάνηκε ότι ήταν αρ-

κετή. 
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 1035/4-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συµεών Κε-
δίκογλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της ένταξης
της συνοικίας «Η» στο σχέδιο πόλης της Χαλκίδας δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Σειρά έχει τώρα η δεύτερη µε αριθµό 1036/4-7-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκο-
γλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποίηση
των λιµνοθαλασσών της βόρειας Εύβοιας. 

Στην ερώτηση του κ. Κεδίκογλου θα απαντήσει ο Αναπληρω-
τής Υπουργός κ. Οικονόµου.

Το λόγο έχει ο κ. Κεδίκογλου για να αναπτύξει την ερώτησή
του. 

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Δεδοµένης της ανεργίας που πλήττει εδώ και χρόνια την Εύ-

βοια και πιο συγκεκριµένα τη βόρεια Εύβοια, οφείλει η Κυβέρ-
νηση να αξιοποιήσει κάθε µέσο ώστε να βοηθήσει από τη µια
στην αξιοποίηση κάθε πόρου που παρέχει  η περιοχή και από την
άλλη να δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας για τους κατοίκους. 
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Πιο συγκεκριµένα, αναφέροµαι στην αξιοποίηση των λιµνοθα-
λασσών Μεγάλο και Μικρό Λιβάρι του Δήµου Ιστιαίας Αιδηψού.
Η αρχική µελέτη προέβλεπε την κατασκευή φαρδιών διωρύγων.
Ωστόσο, η εφαρµογή διακόπηκε πριν πολλά χρόνια και έκτοτε
δεν ολοκληρώθηκε. 

Αξίζει να σηµειωθεί πως µε µια προκαταρκτική µελέτη από το
δήµο, το κόστος της οποίας είναι ελάχιστο, θα µπορούσαν οι λι-
µνοθάλασσες αυτές να προστεθούν στα δηµόσια κτήµατα προς
αξιοποίηση και προς όφελος των κατοίκων της περιοχής. Μια τέ-
τοια κίνηση θα απέδιδε περισσότερες από εκατό θέσεις εργα-
σίας από την αλιεία και κατ’ επέκταση την κονσερβοποιία. 

Είναι επιτακτική ανάγκη να στρέψουµε το ενδιαφέρον µας και
να αξιοποιήσουµε κάθε τι που µπορεί να αποφέρει θετικό απο-
τέλεσµα στη µείωση της ανεργίας στην περιοχή και κατ’ επέ-
κταση στη βελτίωση του βιοτικού επιπέδου των κατοίκων.

Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Γιατί οι λιµνοθάλασσες της περιοχής έχουν µείνει ανεκµετάλ-

λευτες;
Αποτελούν και οι δύο λιµνοθάλασσες δηµόσια κτήµατα και

ποια είναι τα κριτήρια που καθορίζουν ποια δηµόσια κτήµατα
είναι κατάλληλα προς αξιοποίηση;

Πώς προβλέπει ο Υπουργός την αξιοποίηση των εκτάσεων
αυτών;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ και τον κύριο συνάδελφο για την ερώτηση, διότι

νοµίζω ότι το ενδιαφέρον της ερώτησής σας ασφαλώς εκτείνεται
και πέραν των ορίων της περιοχής. 

Για να απαντήσω, όµως, σωστά θα πρέπει να δώσω ορισµένες
πληροφορίες προηγουµένως. Το Μικρό Λιβάρι είναι ιδιωτικό,
είναι καταγεγραµµένο ως ιδιωτική ιδιοκτησία, παλαιόθεν, από τον
προ-περασµένο αιώνα. Τώρα, αν καλώς ή κακώς κατεγράφη,
αυτό είναι άλλο θέµα. Εάν έχουν ασκηθεί δικαιώµατα εκ της ιδιο-
κτησίας αυτής είναι επίσης, άλλο θέµα. Πάντως είναι καταγε-
γραµµένο ως ιδιωτικό.

Πάµε τώρα στο Μεγάλο Λιβάρι. Το Μεγάλο Λιβάρι είναι δηµό-
σια περιουσία. Επιπλέον της δηµόσιας περιουσίας υπάρχουν και
τα εξής: Το 1984 παραχωρήθηκε το ιχθυοτροφείο στο Δήµο Ιστι-
αίας. Στις 26 Ιανουαρίου 1984 έγινε και το πρωτόκολλο παράδο-
σης, παραλαβής. Το 1990 και το Μικρό και το Μεγάλο Λιβάρι
είναι χαρακτηρισµένα ως ζώνη οικιστικού ελέγχου και επιπλέον
έχουν χαρακτηριστεί και περιοχές «NATURA». Αυτό έγινε το
1990. Το 1995 η Νοµαρχία εκποίησε σε ιδιώτη ένα χερσαίο τµήµα
δώδεκα στρεµµάτων, αν δεν κάνω λάθος, λίγο περισσότερο από
δώδεκα στρέµµατα. Το 1997 η Κτηµατική Εταιρεία του Δηµοσίου
εκµίσθωσε σαράντα στρέµµατα στον ίδιο για δεκαπέντε χρόνια,
το οποίο λήγει το 2012. Νοµίζω ότι και το ενδιαφέρον των κατοί-
κων της περιοχής θα οφείλεται στην επερχόµενη λήξη. Το 2012
είναι κοντά. Σου λέει «Κάποια στιγµή θα λήξει και τι θα κάνουµε;». 

Λέω ότι έχει ευρύτερο ενδιαφέρον η ερώτηση, διότι αυτός ο
κυκεώνας, ένα καλειδοσκόπιο ιδιοκτησιακό, νοµοθετικό το οποίο
εµποδίζει να γίνουν σωστά πράγµατα, ασφαλώς δεν αφορά µόνο
τη συγκεκριµένη περιοχή. Αυτό είναι ένα ευρύτερο πρόβληµα το
οποίο έχουµε στον ελληνικό χώρο και ασφαλώς οφείλεται και
στο ότι ποτέ δεν φτιάξαµε ένα σωστό κτηµατολόγιο για να υπάρ-
χουν καταγεγραµµένες ιδιοκτησίες κ.λπ..

Θα απαντήσω και στο δεύτερο ερώτηµα που έχετε θέσει.
Αφού ξεκαθαρίσαµε δηλαδή το ιδιοκτησιακό και το γενικότερο
καθεστώς που περιορίζει, όχι µε αρνητική εκφορά κατ’ ανάγκη,
τις δυνατότητες αξιοποίησης, θα σας απαντήσω και στο γιατί δεν
αξιοποιήθηκε τόσο καιρό. Αυτό κατ’ αρχάς νοµίζω ότι είναι διδα-
κτικό ως προς το εξής: Υπήρχε η θεωρία ότι ό,τι δοθεί στον ιδιω-
τικό τοµέα θα γίνει καλό, ενώ όσο είναι στο δηµόσιο δεν είναι
καλό. Φαντάζοµαι ότι απεδείχθη το αντίθετο, αλλιώς δεν θα κά-
νατε την ερώτηση αυτή. Κάτι δεν έχει πάει καλά εκεί. Παρά το
ότι έχει ανακατευθεί και το δηµόσιο και το ιδιωτικό στοιχείο, προ-
κοπή δεν είδαµε, εξ ου και η ερώτησή σας. 

Πέρα όµως από αυτό, η ενασχόληση µε την ιχθυοκαλλιέργεια,
µε την κονσερβοποιία, τα οποία θεωρώ πάρα πολύ σηµαντικά ιδι-

αίτερα στην εποχή µας, νοµίζω λειτούργησε ιδιαίτερα απωθητικά
για τον πληθυσµό της περιοχής, ο οποίος, όπως και σε όλη την
Ελλάδα και σε όλη την Ευρώπη ευρύτερα, είχε προσχωρήσει σε
άλλα πρότυπα και επεδίωκε άλλες συνθήκες ζωής. 

Διότι, εάν υπήρχε πράγµατι µια µεγάλη πίεση για την αξιοποί-
ηση, κάτι θα είχε γίνει, θα είχαµε βρει έναν τρόπο να παρακάµ-
ψουµε τα εµπόδια.

Στη δευτερολογία µου θα σας πω τι σκέπτοµαι και τι µπορούµε
να κάνουµε για την ανάπτυξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Σίµος Κεδίκογλου.
ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, γιατί µας

δώσατε πληροφορίες που δεν είχαµε, ιδιαίτερα για το Μικρό Λι-
βάρι, που µπορεί να είναι ιδιωτικό, αλλά είναι εγκαταλελειµµένο. 

Κύριε Υπουργέ, οι κάτοικοι µου µετέφεραν την αγωνία τους
για το τι πρόκειται να γίνει σε όλη την περιοχή που έχει ένα τε-
ράστιο δυναµικό. Πήγαν ιχθυολόγοι εκεί και µας βεβαιώνουν ότι
µε µικρές επενδύσεις τα δυο λιβάρια µπορούν να εξελιχθούν σε
µεγάλα φυσικά ιχθυοτροφεία και ιχθυοπαραγωγικά κέντρα. 

Θα συµφωνήσετε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτό που πρέπει επει-
γόντως να κάνουµε στην Ελλάδα είναι να αλλάξουµε πρότυπα,
γιατί ορθώς είπατε ότι ίσως στο παρελθόν να µην ήθελαν, αλλά
τώρα στα λίγα ιχθυοτροφεία που υπάρχουν στην περιοχή παρα-
καλούν για να βρουν µια θέση εργασίας. Αυτά τα πρότυπα, λοι-
πόν, πρέπει να αλλάξουν και πρέπει να τα αλλάξουµε σωστά. 

Επίσης, πρέπει να διευρύνουµε την παραγωγική µας βάση ιδι-
αίτερα στην πρωτογενή παραγωγή. Είναι ντροπή εν έτει 2011 η
Ελλάδα να µη µπορεί να θρέψει τον πληθυσµό της. 

Οι ιχθυοκαλλιέργειες, λοιπόν, είναι ένας πολύ δυναµικός το-
µέας της οικονοµίας µας. Πέρα από τις εξαγωγές οι οποίες
έχουν αυξήσεις, σηµειώνονται και σοβαρές επενδύσεις ξένων
εταιρειών. Είναι, νοµίζω, ο µόνος τοµέας για τον οποίο έχει πα-
ρουσιαστεί επενδυτικό ενδιαφέρον τόσο έντονο το τελευταίο
διάστηµα.

Στην περίπτωση της βόρειας Εύβοιας θεωρώ χαρακτηριστικό
ότι έχουµε ένα φυσικό πλεονέκτηµα και πρέπει να ξεπεράσουµε
τις στρεβλώσεις του παρελθόντος. Είπατε ότι στη µια περίπτωση
ο δήµος δεν έκανε τίποτα, στην άλλη περίπτωση ο ιδιώτης δεν
έκανε τίποτα. Μα, χωρίς µια προκαταρκτική µελέτη, πώς µπο-
ρούµε να είµαστε σίγουροι ότι ο ιδιώτης θα κάνει σωστά τη δου-
λειά του; Πρέπει εµείς να θέσουµε τους όρους και στη συνέχεια
ο ιδιώτης θα τους αξιοποιήσει σωστά. 

Αυτό που θέλω να σας ζητήσω είναι, εάν είναι δυνατόν, να χρη-
µατοδοτηθεί µια προκαταρκτική µελέτη. Δεν ξέρω, αν αυτό πρέ-
πει να γίνει από το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης ή από το
ΥΠΕΚΑ. Όµως, είναι αµαρτία από το Θεό ένα µέρος, που θυµά-
µαι ότι µικρά παιδιά βγάζαµε τα ψάρια µε τα χέρια, σήµερα να
γίνεται σκουπιδότοπος και χωµατερή. Και πρέπει να σας πω ότι
είναι ένας πανέµορφος τόπος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παντε-

λής Οικονόµου.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε συνάδελφε, να προσυπογράψω τις επισηµάνσεις
σας. Εάν εσείς στενοχωριέστε µια φορά, άλλο τόσο στενοχωριέ-
µαι και εγώ, αλλά και όλοι οι συνάδελφοί µας στην Αίθουσα.

Θέλω να ολοκληρώσω πολύ σύντοµα τις πληροφορίες. Ο αρ-
χικός δικαιοπάροχος του Μικρού Λιβαριού –κρατείστε το όνοµα,
µπορεί οι απόγονοί του να υπάρχουν ακόµα στην περιοχή- ήταν
συνονόµατός µου. Φαντάζοµαι ότι πλέον δεν θα είναι εν ζωή,
διότι η περιοχή κατεγράφη µε αρχικό δικαιοπάροχο τον κ. Πα-
ντελή Στριµµένο το 1867. Μπορεί να υπάρχουν ακόµη Στριµµένοι
στην περιοχή, εάν ψάξετε να βρείτε περισσότερες πληροφορίες
για το ιδιοκτησιακό.

Πέρα απ’ αυτό, επειδή θέσατε ένα σοβαρό θέµα, αυτό της
αξιοποίησης, θέλω να σας πω τι θα έβλεπα εγώ. Το θέµα πραγ-
µατικά δεν είναι η χρηµατοδότηση µιας µελέτης. Δηλαδή, όπως
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ξέρετε πολύ καλά, έχουν χρηµατοδοτηθεί πάρα πολλές µελέτες
και λίγες από αυτές έχουν αξιοποιηθεί τελικά παραγωγικά. 

Άρα, το θέµα δεν είναι να χρηµατοδοτηθεί µια µελέτη, γιατί
πράγµατι το κόστος είναι χαµηλό. Όση δυσκολία οικονοµική και
αν υπάρχει, αυτό µπορούµε να το αντιµετωπίσουµε. Θα ήθελα,
όµως, προηγουµένως να έχουµε από τους κατοίκους της περιο-
χής µια πρόταση για το πώς φαντάζονται να γίνει αυτή η δουλειά. 

Υπενθυµίζω ότι το µικρό και το Μεγάλο Λιβάρι είναι ένθεν και
ένθεν του οικισµού Κανατάδικα. Ο οικισµός Κανατάδικα οφείλει
την ονοµασία του, προφανώς, σε εγχώρια παραγωγή. Πρέπει να
υπήρχε επεξεργασία πηλού.

ΣΙΜΟΣ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ακριβώς. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Να, άλλη µια ευκαιρία τοπικής ανάπτυξης. Δεν ξέρω βέ-
βαια, εάν τα «NATURA» και όλα αυτά µας εµποδίζουν, δεν είµαι
σε θέση να σας το πω. Όµως, περιγράφουµε την αποµείωση της
παραγωγικής δυνατότητας ενός τόπου που είχε και αγγειοπλα-
στική και ιχθυοτροφεία και δεν έχει τίποτα σήµερα. Αυτό µου
λέτε. Αυτό, εάν η τοπική κοινωνία έχει τις δυνάµεις να το προω-
θήσει, δηλαδή, εάν οι νέοι άνθρωποι εκεί θέλουν να µείνουν στο
τόπο τους και να ασχοληθούν µε αυτά, θα είµαστε οι τελευταίοι
οι οποίοι θα είχαµε αντίρρηση.

Σας δίνω την πληροφορία ότι χθες συζητήθηκε στο Υπουργικό
Συµβούλιο ένα σχέδιο νόµου, το οποίο ορθώς κατά τη γνώµη µου
θα εισαχθεί και για συµβολικούς και για ουσιαστικούς λόγους
από το Υπουργείο Απασχόλησης. Είναι ο νόµος για την κοινωνική
οικονοµία. Στην πραγµατικότητα είναι ένας νόµος-πλαίσιο και
ανοίγει τεράστιες δυνατότητες συνεργασίας και δηµόσιου και
ιδιωτικού και βεβαίως κοινωνικού τοµέα -αυτού που περιγράφετε
µέσα- που ανοίγει νέες δυνατότητες και στους τοπικούς φορείς,
για να δράσουν επιχειρηµατικά. Ευχαρίστως να χρηµατοδοτή-
σουµε µια µελέτη -θα βρούµε ποιος θα το κάνει και µε τι τρόπο
θα γίνει- αλλά να αφορά στην αξιοποίηση παραγωγικών δυνατο-
τήτων της περιοχής. 

Τι θα ήθελα εγώ προσωπικά; Εγώ, όπως ξέρετε, είµαι µέλος
σοσιαλιστικού κόµµατος και µάλιστα είµαι της πτέρυγας υπέρ
της αυτοδιαχείρισης. Συνεπώς, πολύ θα µου άρεσε να µου περι-
γράψετε κάποιον κοινωνικό φορέα που θα µπορούσε να εκµε-
ταλλευτεί αυτές τις ιχθυοκαλλιέργειες και θα είµαστε κοντά σας
και για τη µελέτη και για ό,τι άλλο ζητήσετε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην αίθουσα
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα οκτώ σπουδαστές και πέντε συνοδοί εκπαιδευτικοί
από τη Σχολή Υπαξιωµατικών Διοικητικού της Πολεµικής Αερο-
πορίας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής Ξάνθης κ. Αλέξαν-
δρος Κοντός ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 1041/4-7-2011 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τους Υπουργούς Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε το µέλλον των ερευνη-
τικών κέντρων της χώρας µας.

Στην ερώτηση του κ. Κριτσωτάκη θα απαντήσει η Αναπληρω-
τής Υπουργός Παιδείας κ. Φωτεινή Γεννηµατά.

Κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο για να µας παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, αναγκαζόµαστε να
κάνουµε µια ερώτηση, η οποία έχει το θέµα που αναφέρατε, διότι
υπάρχει µια έντονη φηµολογία η οποία συνοδεύεται από κινήσεις

και από τον κατάλογο των προς πώληση φιλέτων, που εµείς ονο-
µάζουµε εκποίηση δηµόσιας περιουσίας, όπου φαίνεται ότι όλα
αυτά που φηµολογούνται µπορεί να έχουν και κάποια βάση. Πα-
ράλληλα, υπάρχουν οι δηµόσιες συνεντεύξεις του προηγουµέ-
νου προέδρου του ΕΛΚΕΘΕ, αλλά και του τωρινού προέδρου,
αυτού που έχετε διορίσει τώρα εσείς, οι οποίες λένε πράγµατα
εντόνως ανησυχητικά. 

Δεν µιλούµε, όµως, µόνο για το ΕΛΚΕΘΕ, αλλά και για το ΙΓΜΕ,
για το ΕΘΙΑΓΕ, ενώ επίσης υπάρχουν φηµολογίες για το ΔΗΜΟ-
ΚΡΙΤΟ ότι αυτός θα σπάσει σε τέσσερα ινστιτούτα, χωρίς την ενι-
αία οµπρέλα, όπως και για το Εθνικό Ίδρυµα Ερευνών. 

Ζητούµε λοιπόν -έχουµε στείλει και επιστολή, εγώ προσωπικά
την έχω συντάξει- να συνεδριάσει η αρµόδια Επιτροπή Έρευνας
και Τεχνολογίας της Βουλής και να διαψευστούν αυτές οι φήµες
που κυκλοφορούν. 

Θα σας πω και κάτι άλλο συνταρακτικό, στο οποίο ζητώ να
απαντήσετε, κυρία Υπουργέ. Λέει ο κ. Συνολάκης, ο Πρόεδρος
του ΕΛΚΕΘΕ, ότι παίζουν µε τη φήµη ότι κλείνει το ΕΛΚΕΘΕ, για
να µπουν στην έρευνα για τους υδρογονάνθρακες ιδιώτες. Εγώ
προσωπικά δεν γνωρίζω τον κ. Συνολάκη, αλλά παρακολουθώ τη
φήµη του και νοµίζω ότι είναι άριστη. Ο ίδιος λέει ότι τα πράγ-
µατα είναι άσχηµα, ότι πρέπει να διαψευστεί η φηµολογία όχι µε
ψιθύρους από το Υπουργείο, αλλά δηµόσια προς τα έξω και ση-
µειώνει ότι δεν πρέπει να γίνει αυτό που κάποιοι θέλουν ενόψει
και των ερευνών που θα γίνουν για τους υδρογονάνθρακες, το
πετρέλαιο και το φυσικό αέριο σε τρεις τουλάχιστον περιοχές
της χώρας, όπως γνωρίζουµε.

Εν πάση περιπτώσει, κυρία Υπουργέ, αυτό που θέλουµε να µά-
θουµε είναι τις προθέσεις τελικά της Κυβέρνησης για το µέλλον
της έρευνας και των φορέων της χώρας µας. Θα προχωρήσετε
σε σχεδιασµούς διάλυσης, ιδιωτικοποίησης κ.λπ., µε ό,τι αυτό
συνεπάγεται για την αναπτυξιακή πορεία αυτού του τόπου ή θα
την ενισχύσετε έµπρακτα, προκειµένου να ανταποκριθεί στο ση-
µαντικό της ρόλο; 

Θα θέλαµε συγκεκριµένες απαντήσεις, κυρία Πρόεδρε, γιατί
είναι ένα θέµα πολύ σηµαντικό, όχι µόνο γιατί αφορά την έρευνα
και την τεχνολογία, αλλά γιατί µαζί µε τη διάλυση του ΙΓΜΕ, που
θα σας πω ορισµένα πράγµατα µετά, θα δηµιουργηθούν ακόµη
χειρότερες απ’ ότι σήµερα καταστάσεις, σε δυσκολότερες απ’
ότι χθες συνθήκες, στη χώρα µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει η Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων, κυρία Φωτεινή Γεννηµατά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,

Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Κύριε Κριτσωτάκη, η ερώτησή σας, όπως και εσείς σηµειώ-
νετε, επαναφέρει ένα ζήτηµα, στο οποίο σας έχει πριν από λίγους
µήνες απαντήσει και η Υπουργός, η κ. Διαµαντοπούλου.

Έχετε λάβει ρητή απάντηση, λοιπόν, από την ίδια ότι το ΕΛ-
ΚΕΘΕ είναι ένα πάρα πολύ σηµαντικό ερευνητικό κέντρο, το
οποίο θα παραµείνει ως έχει. Καµµία κατάργηση, καµµία διά-
λυση, όπως αναφέρετε, δεν τίθεται στο τραπέζι. Δεν είµαι από
αυτούς που ωραιοποιούν τα πράγµατα, είναι βέβαιο ότι έχουµε
µείωση των πόρων, ότι έχουµε µείωση των προϋπολογισµών. Κα-
ταλαβαίνετε ότι πρέπει να θέτουµε προτεραιότητες, καταλαβαί-
νετε ότι πρέπει να ξεκινάµε από το να λειτουργήσουν τα σχολεία
και τα πανεπιστήµια και βεβαίως να στηρίξουµε και τα ερευνητικά
κέντρα, όπως επίσης καταλαβαίνετε ότι θα πρέπει σε αυτήν την
τόσο δύσκολη συγκυρία, να ελέγχουµε µε πάρα πολύ µεγάλη
ακρίβεια, το πού πηγαίνουν τα χρήµατα του Έλληνα φορολογού-
µενου πολίτη. 

Τα ερευνητικά κέντρα, κύριε Κριτσωτάκη, πιστεύουµε όπως κι
εσείς –και συµφωνούµε απόλυτα- ότι αποτελούν ένα πάρα πολύ
σηµαντικό αναπτυξιακό εργαλείο. Ξέρετε, όµως, παράλληλα
πάρα πολύ καλά ότι τα τελευταία είκοσι χρόνια, µόνο για ερευ-
νητικά προγράµµατα, δαπανήθηκαν περίπου 2 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Η συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα στην επένδυση, στην
έρευνα, ήταν πάρα πολύ µικρή, σε σχέση µε τη συµµετοχή του
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δηµοσίου, 30% έναντι 70%. Παράλληλα, τα σηµαντικά ερευνη-
τικά και επιστηµονικά αποτελέσµατα που είχαµε, ελάχιστα επέ-
στρεψαν στην κοινωνία και στην πραγµατική οικονοµία. Και αυτό,
αν θέλετε, ήταν ένα εξαιρετικά σηµαντικό πρόβληµα και µειονέ-
κτηµα σε όλη αυτή τη διαδικασία.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτής της δύσκολης οικονοµικής συγκυ-
ρίας που αντιµετωπίζουµε, νοµίζω ότι πρέπει να είναι προτεραι-
ότητα όλων µας, να διασφαλίσουµε την αποδοτικότητα των
πόρων που επενδύονται και στον τοµέα της έρευνας, έτσι ώστε
να υπάρχει η προσδοκώµενη θετική επίπτωση στην οικονοµική
ανάπτυξη της χώρας και φυσικά θα πρέπει να διασφαλιστεί ο
αποτελεσµατικότερος συντονισµός από τη Γενική Γραµµατεία
Έρευνας και Τεχνολογίας, ώστε να υπάρξει λειτουργικότερη
αξιοποίηση των ερευνητικών κέντρων και ινστιτούτων. 

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι ήδη η Γενική Γραµµατεία Έρευ-
νας και Τεχνολογίας έχει προχωρήσει σε µία αποτίµηση του
έργου της τελευταίας δεκαετίας, έχει προχωρήσει σε µια χαρτο-
γράφηση, αν θέλετε, των αδυναµιών των προβληµάτων, αλλά και
των ισχυρών πλεονεκτηµάτων του ελληνικού ερευνητικού ιστού.
Πάρα πολύ σύντοµα θα φέρουµε στη Βουλή για συζήτηση και
για ψήφιση ένα νέο θεσµικό πλαίσιο που θα ρυθµίζει συνολικά
τα θέµατα της έρευνας και της τεχνολογίας.

Βασική κατεύθυνση του νέου νόµου θα είναι ότι κάθε ινστι-
τούτο θα είναι αυτόνοµο, αλλά και υπόλογο ταυτόχρονα για τα
επιστηµονικά του επιτεύγµατα. Αυτό πιστεύουµε ότι θα εξασφα-
λίσει µε σταθερές και αξιοκρατικές διαδικασίες και µετρήσιµους
δείκτες τη σωστή επένδυση των χρηµάτων του ελληνικού λαού. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Κριτσωτά-

κης.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να πω ότι στη

συνέντευξη που έχει δώσει ο νυν Πρόεδρος, ο κ. Συνολάκης,
επαναλαµβάνει αυτά που διαψεύσατε –έχετε δίκιο σε δική µου
ερώτηση προηγούµενα, όχι εσείς, αλλά η ίδια η κυρία Υπουργός-
αλλά αυτά επανέρχονται. Και προσέξτε, λέει ο ίδιος σε τοπική
εφηµερίδα του Ηρακλείου, «αεριτζήδες και ερασιτέχνες παίζουν
µε τη φήµη ότι κλείνει το ΕΛΚΕΘΕ για να µπουν στην έρευνα για
τους υδρογονάνθρακες». Μπορεί κάποιοι να λένε ότι εµείς
έχουµε µαζί το ΕΛΚΕΘΕ και πηγαίνουν να ζητήσουν να είναι µέσα
στην έρευνα. Καταλαβαίνετε ότι αυτό πρέπει να έχει ευρύτερη
διάψευση και µια διάψευση που να κλείνει στόµατα, όχι να τους
επιτρέπουν να τα ξανανοίγουν. Αυτό το λέω, γιατί έχετε δίκιο σε
κάποιο σηµείο από αυτά που είπατε.

Αυτήν την περίοδο, όµως, να ξέρετε ότι έχουν συµβεί πράγ-
µατα που δεν τα καλύψατε ως Υπουργείο κι εσείς προσωπικά.
Το πρώτο είναι ότι κατατέθηκε το σχέδιο «Αθεµπίγιο» για το Ελ-
ληνικό, που αυτό αφορά στις εγκαταστάσεις του ΕΛΚΕΘΕ εδώ
στην Αττική. Αυτό, λοιπόν, άλλα λέει.

Το δεύτερο είναι ότι στον κατάλογο προς εκποίηση περιουσια-
κών στοιχείων του ελληνικού κράτους, του ελληνικού λαού δη-
λαδή, υπάρχει και η πρώην αµερικανική Βάση των Γουρνών στο
Ηράκλειο και µιλάµε για επτακόσια τριάντα οκτώ στρέµµατα,
µέσα στα οποία είναι το άλλο κοµµάτι των εγκαταστάσεων που
αυτό συνάγει διάφορα. 

Το άλλο είναι ότι µε την κατάθεση στη Βουλή του µεσοπρόθε-
σµου, σύµφωνα µε το οποίο προτείνεται προς τουριστική ψυχα-
γωγική και εµπορική αξιοποίηση, επαναλαµβάνεται αυτό που σας
λέω για τα επτακόσια τριάντα οκτώ στρέµµατα στη Βάση, όπου
λειτουργούν οι εγκαταστάσεις του θαλασσόκοσµου που είναι
κοµµάτι του ΕΛΚΕΘΕ. Και επίσης, αυτήν τη στιγµή γνωρίζουµε
ότι το ΙΓΜΕ –και αυτό δεν µπορείτε εσείς να το διαψεύσετε- δια-
λύεται, όταν εµείς έχουµε µπροστά µας ως χώρα να κάνουµε
αυτές τις έρευνες που πρέπει στα τρία σηµεία, στη δυτική Ελ-
λάδα, στα Ιόνια και στην Κρήτη.

Σας λέω, λοιπόν, ότι δεν µπορεί να διαψευστεί αυτό µε τον
τρόπο που πρέπει, έτσι όπως το κάνατε σήµερα εσείς, ως εκπρό-
σωπος του Υπουργείου.

Θέλω να σας πω ακόµη ότι και άλλα διαλύονται και όλα αυτά
δηµιουργούν συνειρµούς. 

Χθες, την ώρα που συναντιόµασταν µε τους συνδικαλιστές του

ΕΟΜΜΕΧ, µε το Σωµατείο του ΕΟΜΜΕΧ, µάθαµε ότι τους ενη-
µέρωσαν ότι και αυτό διαλύεται. Και ο ΕΟΜΜΕΧ διαλύεται. Και
αφορά αυτό σε κάποια εκατοµµύρια ανθρώπων και αρκετές χι-
λιάδες επιχειρήσεων κ.λπ.. Όλα αυτά δεν µπορούν να διαψευ-
στούν µε µία λέξη. Κάτι πρέπει να γίνει. Και θα σας πω το εξής:
Φοβάµαι, από αυτά που είπατε σήµερα, ότι θα κριθεί η αποδοτι-
κότητα µε την πρωτοβουλία που θα πάρετε και ότι το νέο θεσµικό
πλαίσιο θα έχει αυτόνοµα ινστιτούτα. Πολύ φοβάµαι ότι εκεί θα
περάσει η διάλυση και αν περάσει αυτή η διάλυση, νοµίζω ότι θα
επιβεβαιωθεί αυτό που εγώ τακτικά λέω, ότι δεν έχουν πάρει χα-
µπάρι και τα δύο µεγάλα κόµµατα, που µας έχουν φέρει στην
κρίση –σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό φταίνε, στο µεγαλύτερο, δη-
λαδή- ότι οι λόγοι που µας οδήγησαν σε αυτήν την κρίση, δεν
είναι αυτά που κάνετε για να την αντιµετωπίσετε. Κανείς δεν
έβαλε, λοιπόν, µυαλό από αυτή την κρίση που βιώνουµε και πη-
γαίνουµε για να αγχωθούµε βαθύτερα και όχι να σωθούµε από
αυτήν.

Κυρία Υπουργέ, θέλω να σας πω τελειώνοντας, ότι δεν ικανο-
ποιούµαι, νοµίζω ότι δεν θα κλείσουν στόµατα, αλλά από την
άλλη µεριά πρέπει να βεβαιωθεί κανείς ότι δεν θα κλείσουν και
αυτά τα ινστιτούτα. Σας λέω µόνο για το ΕΛΚΕΘΕ  κάτι που το
λέει µέσα στη συνέντευξή του που θα σας καταθέσω τώρα ο κ.
Συνολάκης, ότι εµείς –λέει- παίρνουµε ένα και δίνουµε τρία. Αυτό
το πράγµα δεν µπορεί να ξαναγίνει. Πρέπει να είστε προσεκτικοί.
Δεν πρέπει να διαλυθεί τίποτα, αντίθετα πρέπει να ενισχυθούν
τα ελάχιστα κέντρα που έχουµε και σας σηµειώνω ότι το ΕΛ-
ΚΕΘΕ είναι το µοναδικό κέντρο για τη θαλάσσια έρευνα στη
χώρα µας. Δεν έχουµε άλλο εργαλείο για την έρευνα στη θά-
λασσα και δεν το λέω µόνο γι’ αυτό. Όλα είναι αξιόλογα και το
ΙΤΕ και προφανώς και τα υπόλοιπα που αναφέρω στην ερώτησή
µου, για να µην «τρώω» άλλο χρόνο.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Η Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων κ. Γεννηµατά, έχει το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας,

Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Κριτσωτάκη,
κάνατε µία γενικότερη τοποθέτηση, πολύ πέρα από την ερώτησή
σας. Εγώ οφείλω να ξεκινήσω από το γεγονός ότι θεωρώ
πραγµατικά ότι η κρίση που βιώνουµε σήµερα στην Ελλάδα, δεν
είναι ένα ελληνικό πρόβληµα, είναι ένα ευρωπαϊκό πρόβληµα,
ενταγµένο σε ένα πολύ µεγαλύτερο διεθνές πρόβληµα. Και παρ’
ότι η κρίση είναι βαθύτατα οικονοµική, θεωρώ ότι η επίλυσή της
είναι κατά κύριο λόγο ζήτηµα πολιτικής και όσοι επιχειρούν να
περιορίσουν το ζήτηµα στις ευθύνες της Ελλάδας –που έχουµε
ευθύνες και πρέπει να αντιµετωπίσουµε τα κακώς κείµενα του
ελληνικού κράτους- στερούν σηµαντικά επιχειρήµατα από την
Κυβέρνησή µας, από τη χώρα µας, από τη δυνατότητα
διαπραγµάτευσής µας µε τους Ευρωπαίους εταίρους µας, τη
δυνατότητα µιας πολιτικής οριστικής λύσης του προβλήµατος.

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι πρέπει να αντιµετωπίσουµε
αδυναµίες και δυσλειτουργίες ετών του ελληνικού κράτους µέσα
σε πάρα πολύ σύντοµο διάστηµα, να αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα
του πολιτικού κόστους, αν θέλετε, που ως αντίληψη, όλα τα
προηγούµενα χρόνια δεν άφησε πολλές από τις κυβερνήσεις να
προχωρήσουν σε σηµαντικές αλλαγές που έπρεπε να έχουν
γίνει. Όµως, ένα από τα θέµατα που πρέπει να αντιµετωπίσουµε
και µάλιστα γρήγορα, είναι η αποδοτικότητα των πόρων που
δίνονται από χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενο πολίτη. Η
κατασπατάληση αυτών των πόρων σε επιλογές, χωρίς
αποτέλεσµα, χωρίς κανένας απολύτως έλεγχο, ήταν και µία από
τις αιτίες που µας οδήγησαν ως εδώ. Άρα, πραγµατικά, δεν
µπορώ να διανοηθώ ότι δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε
αυτήν την απλή αρχική σκέψη. 

Από εκεί και πέρα, θεωρώ ότι στην πρωτολογία µου ήµουν
αρκετά σαφής σε σχέση µε το ΕΛΚΕΘΕ, όπως έχει υπάρξει
σαφέστατη και η ίδια η Υπουργός, η κ. Διαµαντοπούλου, που
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χειρίζεται προσωπικά, αν θέλετε, τα θέµατα της έρευνας και της
τεχνολογίας, ακριβώς και λόγω της σπουδαιότητάς τους. Άρα,
δεν αντιλαµβάνοµαι, γιατί επανερχόµαστε σε αυτό το ζήτηµα και
γιατί ανοίγουµε µία σειρά ζητηµάτων, που αφορούν, αν θέλετε,
και άλλα Υπουργεία αυτήν τη στιγµή.

Επειδή στην ερώτησή σας αναφερθήκατε και στη συνολι-
κότερη αγωνία σας για την πολιτική µας για την έρευνα, θέλω να
σας πω ότι πριν από ένα µήνα περίπου η πολιτική ηγεσία, το
Υπουργείο ανακοί-νωσε τις βασικές αρχές της πολιτικής για την
έρευνα και την τεχνολογία.

Δυστυχώς, επειδή δεν έχω χρόνο αυτή τη στιγµή στη διάθεσή
µου για να τις αναπτύξω όπως είχα σχεδιάσει, θα σας τις κατα-
θέσω γιατί θεωρώ ότι είναι πολύ σηµαντικές. Υπάρχουν βεβαίως
και στην ιστοσελίδα του Υπουργείου αλλά νοµίζω ότι είναι πολύ
κρίσιµο να υπάρχουν και στα Πρακτικά της Βουλής και στη διά-
θεσή σας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά

Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Φωτεινή Γεννηµατά, κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κυρία Υπουργέ.

Η τέταρτη µε αριθµό 1043/4-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βε-
λόπουλου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη θέση
της ελληνικής Κυβέρνησης για την τοποθέτηση του αγάλµατος
του Μεγάλου Αλεξάνδρου στα Σκόπια δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του ερωτωµένου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1039/4-7-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και Οικονοµικών σχετικά µε τις επιπτώσεις του
νέου νόµου του ΕΛΓΑ στους εργαζοµένους και τους αγρότες.

Στην ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός,
κ. Δριβελέγκας, αφού πρώτα ο κ. Μωραΐτης µας παρουσιάσει την
επίκαιρη ερώτηση.

Ορίστε, κύριε  Μωραΐτη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε  Υπουργέ, µόλις πριν από λίγους µήνες µετά την εφαρ-

µογή του νόµου-σφαγείου πραγµατικά του ΕΛΓΑ, που βάζει το
χέρι βαθιά στην τσέπη της φτωχοµεσαίας αγροτιάς, αυτός ο
νόµος έχει δηµιουργήσει τεράστια αδιέξοδα σε παραγωγούς,
αλλά και σε εργαζοµένους. Τους αγρότες τους εκβιάζετε να πλη-
ρώσουν αυτά τα χαράτσια. Τους τα αρπάζετε στην κυριολεξία
προκαταβολικά και σήµερα επιτίθεστε µε ιδιαίτερη βαρβαρότητα
στους εργαζοµένους. Τους πετάτε στο δρόµο. Τους σπρώχνετε
στη φτώχεια και στην εξαθλίωση. Διαλύετε οικογένειες.

Απολύθηκαν, κύριε Υπουργέ, δεκαέξι γεωτεχνικοί που δού-
λευαν πάνω από έξι χρόνια στον ΕΛΓΑ και τα δύο τελευταία χρό-
νια δούλευαν ως µόνιµοι. Εκκρεµούν παρόµοιες δικαστικές
αποφάσεις και υπάρχει κίνδυνος να υπάρξει χιονοστιβάδα απο-
λύσεων, αν και οι ελλείψεις σε προσωπικό στον ΕΛΓΑ είναι πραγ-
µατικά εκρηκτικές. Στην ουσία σήµερα δεν λειτουργεί ο ΕΛΓΑ.
Πετσοκόψατε τα έξοδα για µετακινήσεις γεωτεχνικών εκτιµητών
και σήµερα αν κάποιοι µετακινούνται, είναι αυτοί που βάζουν το
χέρι στην τσέπη τους. Τα µεγάλα θύµατα είναι βέβαια οι φτωχο-
µεσαίοι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι που αν και πληρώνουν και
µάλιστα προκαταβολικά, δεν εξασφαλίζονται µε το νέο νόµο ότι
θα αποζηµιώνονται σε περίπτωση ζηµιάς. Σήµερα από τις ελλεί-
ψεις του προσωπικού, από το κόψιµο εξόδων κίνησης, δεν γίνο-
νται καν εκτιµήσεις σε ζηµιές που έχουν γίνει. Αυτά είναι τα
δώρα, κύριε  Υπουργέ, του νέου νόµου που κάνει επίθεση σε
αγρότες και εργαζόµενους, που καταστρατηγεί, ποδοπατά συλ-
λογικές διαπραγµατεύσεις και συµβάσεις, υποβαθµίζει τους γε-
ωτεχνικούς επαγγελµατικά και εισοδηµατικά.

Βέβαια, αυτά δεν γίνονται τυχαία. Αφού χρεοκοπήσατε και
εσείς και η Νέα Δηµοκρατία τον ΕΛΓΑ, τώρα ανοίγετε το δρόµο
στους ιδιώτες για την ασφάλιση και ανοίγετε επίσης το δρόµο
σε ιδιωτικά συνεργεία για τις εκτιµήσεις. Αυτή η πολιτική της Ευ-

ρωπαϊκής Ένωσης, του µνηµονίου και του µεσοπρόθεσµου φέρ-
νει περισσότερη φτώχεια, ανεργία και εξαθλίωση.

Κύριε  Υπουργέ, εµείς ζητάµε να µη γίνει καµµιά απόλυση του
προσωπικού, να υπάρξουν εργασιακές σχέσεις στους εργαζόµε-
νους του ΕΛΓΑ µε µόνιµη και σταθερή δουλειά για όλους, να µην
υπάρχει κανένας περιορισµός στις µετακινήσεις των εκτιµητών
για να µπορούν πραγµατικά να γίνουν εκτιµήσεις και να καλυ-
φθούν όλα τα έξοδα για τις ανάγκες του εκτιµητικού έργου. Επί-
σης, ζητάµε την κατάργηση αυτού του νόµου και ο ΕΛΓΑ να γίνει
κρατικός  φορέας για την πλήρη κάλυψη των ζηµιών σε φυτική
και ζωική παραγωγή και στο κεφάλαιο στο 100% των ζηµιών από
όλες τις νόσους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κ. Δριβελέγκας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Αγαπητέ κύριε  συνάδελφε, πρώτα θέλω να
σας διαβεβαιώσω ότι ο ΕΛΓΑ στηρίζει τους αγρότες και την
αγροτική παραγωγή. Πρέπει να γνωρίζετε ότι ενώ τα έσοδα από
τις εισφορές είναι περίπου 70 µε 80 εκατοµµύρια ευρώ, µέχρι
σήµερα, το 2011 ήδη έχει δώσει 103 εκατοµµύρια ευρώ αποζη-
µιώσεις. Εάν χρεοκοπήσαµε εµείς ή όχι τον ΕΛΓΑ, όπως λέτε, θα
το διαπιστώσετε όταν σας πω δύο ή τρία στοιχεία. Έχουµε όµως
και επίκαιρη επερώτηση σε λίγο αναλυτικά γι’ αυτό το θέµα. 

Πάντως, αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι µέχρι το 2003 ο
ΕΛΓΑ δεν είχε κανένα πρόβληµα. Άλλες πρακτικές και πολιτικές
τον οδήγησαν σε 3,8 δισεκατοµµύρια έλλειµµα. Γι’ αυτό πήραµε
αυτήν την απόφαση σαν Κυβέρνηση, για να σώσουµε τον ΕΛΓΑ
και να στηρίξουµε τους αγρότες. Και µε τα µέτρα που παίρνουµε
πάλι θα γίνει υγιής οργανισµός.

Δεν ξέρω τι πληροφόρηση έχετε για τους εργαζόµενους. Λέτε
ότι η Κυβέρνηση µας είναι εναντίον των εργαζοµένων. Από πού
το τεκµαίρετε αυτό; Πρώτον, δεν έχει γίνει καµµιά απόλυση. Δεύ-
τερον, όπως γνωρίζετε –και καλό είναι να λέτε τα πράγµατα µε το
όνοµά τους – αυτές οι αποφάσεις είχαν εκδοθεί επί κυβερνήσεως
Νέας Δηµοκρατίας. Από τους πενήντα επτά συµβασιούχους µετά
την αίτηση θεραπείας στο ΑΣΕΠ, οι σαράντα έξι προσλήφθηκαν.
Αλλά και αυτήν τη στιγµή που µιλάµε όλοι εργάζονται, εκτός από
επτά που αρνήθηκαν για δικούς τους λόγους. Πώς έχουν απολυ-
θεί; Πού το βλέπετε ότι έχει απολυθεί κάποιος; Κανείς.

Και δεν λέτε ότι η παλιά διοίκηση, ο τότε Πρόεδρος, κ. Κατσα-
ρός προσέφυγε στη δικαιοσύνη και υπάρχει µια δικαστική εξέ-
λιξη. Επειδή ο χρόνος τελειώνει και ξέρει η κυρία Πρόεδρος ότι
εγώ θέλω να είµαι απολύτως ακριβής στην τήρηση του χρόνου,
θα σας πω και στη δευτερολογία µου. Δεν κάνει τίποτε άλλο η
σηµερινή διοίκηση. Πρώτον, συνεµορφώθη µε τις αιτήσεις θερα-
πείας και δουλεύουν όλοι. Δεύτερον, λογικό είναι να εφαρµόσει
τις δικαστικές αποφάσεις. Κανένα πρόβληµα δεν έχει ο ΕΛΓΑ να
παραµείνουν αυτοί οι εργαζόµενοι. Και αυτή τη στιγµή που µι-
λάµε δουλεύουν, κύριε  συνάδελφε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε  Υφυπουργέ, µπορώ να σας δι-

καιολογήσω επειδή έχετε λίγες µέρες στο Υπουργείο. Ο ΕΛΓΑ
δεν δουλεύει. Το ότι υπάρχουν απολύσεις των εργαζοµένων το
ξέρουν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι που αυτήν τη στιγµή είναι στο κτή-
ριο της Βουλής. Είναι σε επίσχεση εργασίας εδώ και τουλάχιστον
δεκαπέντε µέρες. Συγκεντρώθηκαν έξω από το Υπουργείο πριν
από λίγες ηµέρες. 

Κύριε  Υπουργέ, µε την πολιτική σας έχετε φέρει σε οριακή κα-
τάσταση τους φτωχοµεσαίους αγρότες και κτηνοτρόφους σε
όλη τη χώρα, που βιώνουν τις επιπτώσεις, τα αδιέξοδα της αντια-
γροτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, των ελληνικών κυ-
βερνήσεων, της δικιάς σας και της Νέας Δηµοκρατίας που
συναποφασίζετε και εφαρµόζετε την Κοινή Αγροτική Πολιτική. Η
εχθρική αυτή πολιτική απέναντι στους φτωχούς αγροτοκτηνο-
τρόφους και εργαζόµενους συνεχίζεται σήµερα µε το νέο νόµο
για τον ΕΛΓΑ. Οι αγρότες και οι κτηνοτρόφοι, κύριε  Υπουργέ
που µιλάτε για την εξυγίανση του ΕΛΓΑ, πληρώνουν σήµερα χα-
ράτσια. Και δεν είναι µόνο αυτό. Τους εκβιάζετε. Τους παίρνετε
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τα χρήµατα προκαταβολικά. Τους αναγκάζετε πραγµατικά –αυτή
είναι η αλήθεια- να υπογράφουν υπεύθυνες δηλώσεις για να γί-
νουν οι παρακρατήσεις των ασφαλίστρων µέσα από τις επιδοτή-
σεις. Βέβαια, σε αυτήν την προσπάθεια έχετε τη συµπαράσταση
των ενώσεων, που, πραγµατικά, σιγοντάρουν αυτήν την πολιτική
και βάζουν πλάτη για να περάσει αυτή η πολιτική. Αυθαίρετα
τους εκβιάζετε και τους παίρνετε τα χρήµατα.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τους εργαζόµενους, ασφαλώς και έχουν
απολυθεί αυτοί οι δεκαέξι εργαζόµενοι και θα υπάρχει και χιονο-
στιβάδα. Ξέρετε πολύ καλά ότι εκκρεµούν δικαστικές αποφάσεις
που θα διώξουν και άλλο κόσµο και θα τον στείλουν στην ανερ-
γία.

Είναι φανερό, κύριε  Υπουργέ, ότι αυτός ο νόµος είναι, πραγ-
µατικά, ένα εργαλείο και σ’ αυτή την κατεύθυνση προσανατολί-
ζεται για την εφαρµογή της νέας καταιγίδας της αντιαγροτικής
πολιτικής που θα εφαρµοστεί µετά το 2014-2020.

Είναι µία πολιτική που στοχεύει ξεκάθαρα στο να µαζευτεί πε-
ρισσότερο η γη και η παραγωγή σε λίγα χέρια. Γι’ αυτό οι εργα-
ζόµενοι, οι µικροµεσαίοι αγρότες και κτηνοτρόφοι, πρέπει να
παλέψουν για έναν ΕΛΓΑ, όπως ανέφερα, αποκλειστικά δηµόσιο
που να καλύπτει στο 100% τις ζηµιές φυτικής και ζωικής παρα-
γωγής. Οι εργαζόµενοι και οι αγρότες πρέπει να αξιοποιήσουν
την πείρα τους και µε τους αγώνες τους να ανατρέψουν αυτήν
την πολιτική που, πραγµατικά, τους ξεκληρίζει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων, κ. Δριβελέγκας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, µπορεί να έχω λίγο χρόνο
σαν Υφυπουργός, αλλά πρέπει να ξέρετε ότι σε αυτά τα έδρανα
έχω περισσότερα χρόνια, πολλά περισσότερα από εσάς. Και η
ενασχόλησή µου …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Δριβελέγκα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Δεν σας διέκοψα, κύριε συνάδελφε.
Η ενασχόλησή µου µε τα αγροτικά θέµατα -το γνωρίζει η Αί-

θουσα- έχει πολλά χρόνια υπηρεσίας. Εποµένως, µάλλον εσείς
δεν γνωρίζετε καλά τα θέµατα. Μπερδεύετε τις απολύσεις µε τις
κινητοποιήσεις. Άλλο οι κινητοποιήσεις -που θα τα πούµε µετά
στην επερώτηση- και άλλο οι απολύσεις. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κάνετε λάθος. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Να πούµε, λοιπόν, για τις απολύσεις. Σας το
είπα και προηγούµενα: Δεν υπάρχει καµµία απόλυση από τη δι-
οίκηση του ΕΛΓΑ, καµµία. Επαναλαµβάνω ότι από τους πενήντα
επτά εργαζόµενους οι σαράντα έξι µετά την αίτηση θεραπείας
δούλεψαν οι ίδιοι, δουλεύουν. Υπάρχει µία αναποµπή στο διοι-
κητικό εφετείο, υπάρχει δηλαδή µία δικαστική εξέλιξη για τους
δεκαέξι και περιµένουµε τη δικαστική εξέλιξη. Σας λέµε ότι καµ-
µία πρόθεση από τη διοίκηση του ΕΛΓΑ δεν υπάρχει για τους ερ-
γαζόµενους. Και βεβαίως είναι υποχρεωµένος ο ΕΛΓΑ να
ακολουθήσει τις δικαστικές αποφάσεις. Επίσης, το γνωρίζετε,
αλλά δεν το αναφέρετε και δεν ξέρω για ποιο λόγο: Η σηµερινή
διοίκηση, κύριε συνάδελφε, έκανε τις αναποµπές; Την έκανε η
προηγούµενη διοίκηση µε τον κ. Κατσαρό. Εµείς, η διοίκηση
αυτή, δεν κάναµε καµµία αναποµπή.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τα γενικότερα, λέτε ότι εκβιάζονται οι
αγρότες. Κανείς αγρότης δεν εκβιάζεται. Όποιος θέλει καλύπτε-
ται η ασφαλισµένη του παραγωγή. Λέτε ότι παράνοµα παρακρα-
τούµε την εισφορά του ΕΛΓΑ από τις επιδοτήσεις. Μάλλον δεν
το γνωρίζετε. Υπάρχει σαφέστατη εγκύκλιος που λέει ότι οικειο-
θελώς, αν θέλουν, µπορούν να κάνουν εκχώρηση µέρους ποσο-
στού των επιδοτήσεων. Τις επιδοτήσεις κανείς δεν µπορεί να τις
κρατήσει. Μόνο αν ο ίδιος θελήσει, αντί να πληρώσει, όποτε νο-
µίζει, από τα δικά του χρήµατα, µπορεί να τα πληρώσει µε δό-
σεις, αν θέλει ο ίδιος να εκχωρήσει την επιδότηση. 

Σε κάθε περίπτωση, εµείς θα εξυγιάνουµε τον ΕΛΓΑ, έτσι ώστε
αυτός ο φορέας, που άλλωστε είναι δηµιούργηµα του ΠΑΣΟΚ
και είναι ο µοναδικός που έχει τόσες ασφαλιστικές καλύψεις, να
παραµείνει στην υπηρεσία των αγροτών, κύριε συνάδελφε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», όπως ισχύει, δικογραφία κατά της Υπουργού Παι-
δείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Άννας Διαµαντο-
πούλου.

Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζή-
τηση των επικαίρων ερωτήσεων.

13492 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των 

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 48/16-5-2011 επερώτηση των Βου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας κ.κ. Γεωργίου Καρασµάνη, Μι-
χαήλ Γιαννάκη, Γεωργίου Κασαπίδη, Θεοφίλου Λεονταρίδη,
Μιχαήλ Μπεκίρη, Κωνσταντίνου Κόλλια, Ευσταθίου Κωνσταντι-
νίδη, Μιχαήλ Παπαδοπούλου, Σάββα Αναστασιάδη, Ιωάννη Αν-
δριανού, Γρηγορίου Αποστολάκου, Γεωργίου Βαγιωνά, Γεωργίου
Βλάχου, Ιωάννη Βρούτση, Σπυρίδωνος Γαληνού, Αθανασίου
Γιαννόπουλου, Αθανασίου Δαβάκη, Αλέξανδρου Δερµεντζόπου-
λου, Χρήστου Ζώη, Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη, Σταύρου Καλο-
γιάννη, Νικολάου Καντερέ, Κωνσταντίνου Καραγκούνη,
Θεόδωρου Καράογλου, Αναστασίου Καριπίδη, Συµεών Κεδίκο-
γλου, Όλγας Κεφαλογιάννη, Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη, Μαρίας
Κόλλιας Τσαρουχά, Κωνσταντίνου Κουκοδήµου, Κωνσταντίνου
Μουσουρούλη, Ιωάννη Λαµπρόπουλου, Νικολάου Λέγκα, Ανδρέα
Λυκουρέντζου, Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου, Αθανασίου
Μπούρα, Αθανασίου Νάκου, Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Ελι-
σάβετ (Έλσας) Παπαδηµητρίου, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, Ιω-
άννη Πλακιωτάκη, Μάριου Σαλµά, Χρήστου Σταϊκούρα,
Δηµητρίου Σταµάτη, Ευριπίδη Στυλιανίδη, Σπυρίδωνος Ταλια-
δούρου, Κωνσταντίνου Τζαβάρα, Ζήση Τζηκαλάγια, Μαργαρίτη
Τζήµα, Κωνσταντίνου Τσιάρα, Δηµητρίου Τσουµάνη, Μιχαήλ Χαλ-
κίδη, Μάξιµου Χαρακόπουλου και Κωνσταντίνου Τασούλα , προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
ασφάλιση της αγροτικής παραγωγής. 

Πριν δώσω το λόγο στον πρώτο επερωτώντα Βουλευτή κ. Κα-
ρασµάνη, σας ενηµερώνω ότι από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας έχει οριστεί ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο
Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης και από το ΣΥΡΙΖΑ έχει οριστεί
ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος η Βουλευτής, κ. Ευαγγελία
Αµµανατίδου.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Γεώργιος Κα-
ρασµάνης για δέκα λεπτά.

Ορίστε, κύριε Καρασµάνη, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, µε λυπεί ιδιαίτερα το γεγονός ότι και πάλι

ο κ. Σκανδαλίδης …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µια δή-
λωση.

Επιτρέπετε, κύριε Καρασµάνη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Βεβαίως. Μόνο µηδενίστε το

χρόνο, κυρία Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Απλά θέλω να δηλώσω στους αγαπητούς
συναδέλφους ότι ο Υπουργός είναι καθ’ οδόν, έρχεται και θα
είναι αυτός που θα απαντήσει. Το λέω για να το γνωρίζετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μέχρι τότε είστε
παρών εσείς, οπότε είναι το ίδιο.

Συνεχίστε, κύριε Καρασµάνη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Μέχρι τώρα ο κύριος Υπουργός,

όπως ξέρετε, φυγοµαχεί. Μάλιστα, σας το είπα και προχθές, την
Τρίτη, στην επίκαιρη για το φράγµα. Ήρθατε εσείς, µια εβδο-
µάδα Υφυπουργός στο νέο πόστο, ωστόσο οι απαντήσεις που
δώσατε δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. Δεν φταίτε
εσείς, αυτά σας είπαν εκεί οι σύµβουλοι του Υπουργού. Εγώ
όµως θα επανέλθω σε αυτήν την επίκαιρη ερώτηση και µάλιστα
θα την καταθέσω µέσα στην εβδοµάδα για να έρθει ο  κ. Σκαν-
δαλίδης να απαντήσει πάνω σε αυτές τις δεσµεύσεις του, τις
οποίες δεν τήρησε. 

Τώρα έρχοµαι στο θέµα. Κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σή-
µερα αντιµέτωποι µε µια πρωτοφανή κατάσταση. Έχουν περάσει
πάνω από δέκα µήνες, αφ’ ότου η κυβερνητική πλειοψηφία ψή-
φισε τον περιβόητο νέο νόµο για την ασφάλιση της αγροτικής
δραστηριότητας και τη λειτουργία του ΕΛΓΑ και σήµερα ο σηµα-
ντικός αυτός οργανισµός που όλα τα προηγούµενα χρόνια, παρά
τις όποιες αδυναµίες και ελλείψεις του, απετέλεσε κυριολεκτικά

ένα αποκούµπι για τον αγρότη στις δύσκολες στιγµές του, όχι
µόνο δεν λειτουργεί καλύτερα, όπως έλεγε η Κυβέρνηση τότε
που ψηφιζόταν ο νόµος, αλλά βρίσκεται κυριολεκτικά υπό διά-
λυση. Έχουν βαλτώσει τα πάντα και έχουµε φτάσει στο σηµείο,
όχι να µη δίνονται αποζηµιώσεις για βεβαιωµένες ζηµιές προη-
γουµένων ετών, αλλά να µη γίνονται ούτε καν εκτιµήσεις ζηµιών. 

Ακόµη περιµένουν, κύριε Υφυπουργέ, οι δεντροκαλλιεργητές
να αναγγείλει ο ΕΛΓΑ την υποβολή δηλώσεων για τις ζηµιές από
την ακαρπία αλλά και από τους δυνατούς ανέµους. Ακόµη περι-
µένουν οι αµπελοκαλλιεργητές να δουν τι θα γίνει µε τον περο-
νόσπορο. Ακόµη περιµένουν οι κερασοπαραγωγοί αλλά και άλλοι
δενδροκαλλιεργητές τη διενέργεια εκτιµήσεων για τις ζηµιές από
το σφοδρό χαλάζι που έπεσε το Μάιο. Αλλά και όπου ανακοινώ-
νει ο οργανισµός τη διενέργεια εκτιµήσεων, έρχονται οι περικο-
πές στις εκτός έδρας µετακινήσεις των γεωπόνων και κτηνιάτρων
εκτιµητών που κάνατε, µε αποτέλεσµα να ακυρώνεται ουσιαστικά
ο ρόλος του ΕΛΓΑ.

Κύριε Υφυπουργέ, η Κυβέρνηση έκανε το ακατόρθωτο. Με ένα
σµπάρο, δυο τρυγόνια. Κατάφερε να έχει απέναντί της αυτήν τη
στιγµή και τους ασφαλιζόµενους παραγωγούς αλλά και τους ερ-
γαζόµενους. Ο κ. Σκανδαλίδης προσυπέγραψε µια τροπολογία
µε την οποία έδινε τη δυνατότητα να εξαιρεθούν οι εκτιµητές γε-
ωπόνοι και κτηνίατροι από το ασφυκτικό νοµοθετικό πλαίσιο που
τους περιορίζει τις µετακινήσεις. Δεν προχώρησε αυτή η τροπο-
λογία. Ο κ. Σκανδαλίδης είναι πρωτοκλασάτο στέλεχος, έρχεται
σε καθηµερινή επικοινωνία µε τον Αντιπρόεδρο - Υπουργό των Οι-
κονοµικών αλλά και µε τον Πρωθυπουργό.  Πρέπει, λοιπόν, άµεσα
αυτή η τροπολογία να προωθηθεί, να κατατεθεί, για να σταµατή-
σει αυτό το άγος που υπάρχει αυτήν τη στιγµή στον οργανισµό.

Φυσικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χιλιάδες είναι οι βαµ-
βακοπαραγωγοί που περιµένουν ακόµα να πάρουν τις αποζηµιώ-
σεις που τους υποσχεθήκατε τον περασµένο Σεπτέµβριο και που
συνεχώς αναβάλλετε την καταβολή τους από µήνα σε µήνα.
Όµως, για το συγκεκριµένο θέµα θα τα πούµε αναλυτικά στην
επερώτηση που έχουµε καταθέσει για τις αποζηµιώσεις στο βαµ-
βάκι. 

Και µετά έρχεται ο Πρωθυπουργός µέσα στο Υπουργικό Συµ-
βούλιο να λέει ανερυθρίαστα ότι οι αποζηµιώσεις καταβάλλονται
πλήρως στους αγρότες και για πρώτη φορά στην ώρα τους. Τι
ώρα άραγε να εννοεί; Και ποιού, άραγε, έτους; Γιατί, αν αναφέ-
ρεται στο 2011, ή κακώς τον έχουν παραπληροφορήσει ή προ-
σπαθεί να φτιάξει µια εικονική πραγµατικότητα. Αν αναφέρεται
στο 2010, και πάλι δεν τον έχουν ενηµερώσει σωστά, διότι η κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας τον Οκτώβριο του 2010, άφησε
στο ταµείο του ΕΛΓΑ 345 εκατοµµύρια και µε αυτά τα χρήµατα
µέχρι πρότινος λειτουργούσε και αποζηµίωνε ο οργανισµός. Σε
ένα µόνο σηµείο ο νόµος εφαρµόζεται, στο εισπρακτικό, εκεί,
λοιπόν, που καλούνται οι αγρότες να πληρώσουν τις νέες ασφα-
λιστικές εισφορές.

Μάλιστα σπεύσατε να βάλετε και καταληκτική ηµεροµηνία την
29η Ιουλίου. Ελπίζω να µην τη µεταθέσετε κι αυτή. Εισφορές που
στην πλειονότητά τους είναι υπερδιπλάσιες από τις αντίστοιχες
περσινές, χωρίς φυσικά να οδηγούν σε υψηλότερες αποζηµιώ-
σεις σε περιπτώσεις  ζηµιών. Και δεν  το λέµε εµείς ότι είναι
υπερδιπλάσιες, ούτε οι αγρότες που τις ονοµάζουν χαράτσια. Το
είπατε και το δείξατε εσείς της Κυβέρνησης, αφού έµπρακτα
αναγνωρίσατε µε την δήθεν διόρθωση του «συν, πλην 20%» που
σπεύσατε να  κάνετε υπό το βάρος των αντιδράσεων. 

Είστε εσείς που σε ορισµένες κατηγορίες προϊόντων οδηγή-
σατε τη διοίκηση του ΕΛΓΑ να προβεί σε ένα ανατολίτικο παζάρι,
σε κάποιες ελαφρύνσεις, µειώσεις των εισφορών, αναγνωρίζο-
ντας ότι οι αυξηµένες εισφορές καθορίστηκαν µε αυθαίρετα κρι-
τήρια. Παραλείπετε βέβαια να αναφέρετε, πως µε αυτές τις
µειώσεις στην ασφαλιστική εισφορά µειώνεται ανάλογα και η
αποζηµίωση σε περίπτωση ζηµιάς, που µαζί µε την αποµείωση
που κάνει ο ΕΛΓΑ και το πλαφόν που βάλατε, οδηγείτε τον πα-
ραγωγό σε αποζηµιώσεις κυριολεκτικά ψίχουλα. 

Εσείς δεν είστε που αναγνωρίσατε την αδυναµία πληρωµής
τόσο τσουχτερών εισφορών και γι’ αυτό δώσατε τη δυνατότητα
να τις εξοφλούν σε τέσσερις δόσεις; Ότι όµως και αν κάνατε, σε
όσες δόσεις και αν τις πληρώσουν οι αγρότες, το γεγονός είναι

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΑ’ - 7 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                              13493



ένα. Αυξήσατε υπέρµετρα τις εισφορές χωρίς να έχετε βελτιώσει
τίποτα ή για την ακρίβεια να έχετε χειροτερεύσει τα πράγµατα. 

Δεν έχω τον απαιτούµενο χρόνο να σας απαριθµήσω τόσο τις
περιπτώσεις που χρωστάει αποζηµιώσεις ο ΕΛΓΑ σε δεκάδες χι-
λιάδες αγρότες εδώ και πάµπολλους µήνες, όπως επίσης και τις
περιπτώσεις που ακόµα δεν έχουν γίνει εκτιµήσεις ζηµιών το τε-
λευταίο εξάµηνο. Εξάλλου, τα γνωρίζετε από πρώτο χέρι ή εάν
δεν τα γνωρίζετε, ζητείστε από τη διορισµένη από εσάς διοίκηση
του οργανισµού να σας τα πει. Να ζητήσετε όµως να µάθετε και
τους λόγους. Δέκα µήνες αφότου ψηφίστηκε ο νόµος  για τον
ΕΛΓΑ, γιατί ακόµα ο οργανισµός δεν έχει εκδώσει τους κανονι-
σµούς ασφάλισης της φυτικής και ζωικής παραγωγής, που υπο-
τίθεται πως µε το νέο θεσµικό πλαίσιο ήταν προϋπόθεση για τον
υπολογισµό και την είσπραξη νέων αυξηµένων ασφαλιστικών ει-
σφορών;

Θυµάστε τι λέγατε πέρυσι; Λέγατε ότι οι αγρότες θα γνωρί-
ζουν εκ των προτέρων τι αποζηµίωση πρόκειται να πάρουν σε
περίπτωση ζηµιάς και έτσι  θα ξέρουν που πάει η ασφαλιστική
τους εισφορά. Αµ δε! Ακριβοπληρώνουν χωρίς να γνωρίζουν τι
θα πάρουν. Πληρώνουν χωρίς να  ξέρουν πόσα και πότε θα τα
πάρουν. Πληρώνουν µήπως µαζέψετε κάποια χρήµατα για να
τους δώσετε τις περσινές αποζηµιώσεις. Εκεί φθάσαµε, εκεί κα-
ταντήσαµε.

Μου φαίνεται όµως πως υπάρχουν και χειρότερα. Τι σόι πρό-
βλεψη είναι  αυτή στο µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα που ψηφίσατε
την περασµένη εβδοµάδα; Μιλάω για την κατάργηση της από-
δοσης στον ΕΛΓΑ ποσού 67,5 εκατοµµυρίων ευρώ όπως αναφέ-
ρεται χαρακτηριστικά στη σελίδα 69 του µεσοπρόθεσµου.
Δηλαδή, για να καταλάβουµε µέσα σε αυτή την Αίθουσα, θα κα-
ταργήσετε την κρατική ενίσχυση του 20% στις εσωτερικές δα-
πάνες του ΕΛΓΑ , που εσείς οι ίδιοι περάσατε στο  νέο νόµο τον
περασµένο Σεπτέµβριο; Αυτός είναι ο σκοπός σας; Να µην µπο-
ρεί να λειτουργήσει ο ΕΛΓΑ, ούτε στοιχειωδώς; Θα  µου πείτε
ψύλλοι στα άχυρα. 

Εδώ στο µεσοπρόθεσµο προβλέπεται ότι θα χάσουµε από την
καινούργια ΚΑΠ 260 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως. Ωραία πρό-
βλεψη! Όταν ακόµα δεν έχουν ξεκινήσει καλά-καλά οι διαπραγ-
µατεύσεις σε κοινοτικό επίπεδο για τη νέα ΚΑΠ, εσείς έρχεστε
και πετάτε λευκή πετσέτα, δηλώνοντας και εγγράφοντας στο µε-
σοπρόθεσµο χασούρα 263 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο. Με τέ-
τοια   διαπραγµατευτικά όπλα θα πάτε στις Βρυξέλλες; Έτσι θα
δώσετε τις δήθεν  µάχες για την ελληνική γεωργία; Έτσι προα-
σπίζετε τα συµφέροντα των Ελλήνων αγροτών, λέγοντάς τους
από τώρα, που ούτε προτάσεις κανονισµών δεν έχουµε ακόµα,
για τη νέα  ΚΑΠ να συζητήσουµε, ότι εµείς  από το 2014 και µετά
θα είµαστε χαµένοι κατά 263 εκατοµµύρια ευρώ. 

Δεν θέλω να  επεκταθώ παραπάνω σε άλλο θέµα, αλλά και σή-
µερα είναι αναστατωµένοι οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ, γιατί το µε-
σοπρόθεσµο µιλάει και εκεί για µειώσεις και περικοπές συντά-
ξεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία στήριξε και
στηρίζει το ρόλο και τη λειτουργία του Ελληνικού Οργανισµού
Γεωργικών Ασφαλίσεων γιατί το θεωρούµε ως ένα πολύτιµο ερ-
γαλείο στα χέρια του αγρότη. Όποια κριτική ασκούµε, την
ασκούµε πάντα από αυτή τη θέση και από αυτή τη σκοπιά, πώς
δηλαδή να γίνει καλύτερος ο ΕΛΓΑ, πώς να βελτιωθεί η λειτουρ-
γία και η αποτελεσµατικότητά του, πώς να καλύπτει περισσότε-
ρες ζηµιές και ζηµιογόνα αίτια, πώς να δίνει καλύτερες και
δικαιότερες αποζηµιώσεις, πώς να υπάρχουν συγκεκριµένοι κα-
νόνες που να τηρούντα από όλους. Το πώς πληρώνω εισφορά,
σηµαίνει ότι δικαιούµαι και αποζηµίωση, την ώρα που την έχω
ανάγκη και όχι µετά από δέκα τέρµινα. 

Εµείς κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θέλουµε ούτε να συρ-
ρικνώσουµε, ούτε να καταργήσουµε τον ΕΛΓΑ. Πιστεύουµε στον
θεσµό της ασφάλισης της αγροτικής παραγωγής και το έχουµε
αποδείξει στην πράξη. Άλλοι είναι αυτοί που καθηµερινά ξεχαρ-
βαλώνουν τον ΕΛΓΑ. Άλλοι είναι αυτοί που θέλουν να µπάσουν
από την πίσω πόρτα το καθεστώς ανασφάλιστης παραγωγής ή
της µετάθεσής της στα ιδιωτικά συµφέροντα. Άλλοι είναι αυτοί
που αδιαφορούν όταν ο αγρότης δεν έχει να καλύψει τα καλλιερ-
γητικά του έξοδα, παραµένοντας απλήρωτος από τις αποζηµιώ-

σεις που του οφείλονται και αναγκάζεται να πουλάει όσο, όσο τη
σοδειά του. Και άλλοι χωρίς αιδώ έρχονται κατόπιν εορτής και
δίνουν δάνεια µε εγγύηση του δηµοσίου. Ξέρετε ακριβώς που
αναφέροµαι. Στο λάδι, στα ροδάκινα, στα κρασοστάφυλα, στα
κτηνοτροφικά προϊόντα όταν η σοδειά τους έχει πουληθεί σχε-
δόν κοψοχρονιά. 

Για το  λόγο αυτό κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήδη η Γραµ-
µατεία Αγροτικού της Νέας Δηµοκρατίας, µαζί µε τον τοµέα
αγροτικού, µε εντολή του Προέδρου του κόµµατος, του Αντώνη
Σαµαρά, βρίσκεται στο τελικό στάδιο επεξεργασίας ενός νέου
νοµοθετικού πλαισίου λειτουργίας του ΕΛΓΑ και ασφάλισης της
φυτικής και ζωικής παραγωγής. 

Στο αµέσως προσεχές διάστηµα θα το φέρουµε ως πρόταση
νόµου στη Βουλή. Και να είστε βέβαιοι, κύριοι της Κυβέρνησης,
ότι όποια πρόφαση ή προσχώµατα και αν βρείτε για να µην το
ψηφίσετε, θα σας αρέσει και  θα είναι σίγουρα πάρα πολύ καλύ-
τερο από το δικό σας έκτρωµα που σήµερα κινδυνεύει να τινάξει
στον αέρα την ασφάλιση της αγροτικής παραγωγής. 

Εσείς ένα σκοπό έχετε, πώς να πάρετε περισσότερα λεφτά
από τους αγρότες, στο γνωστό σας αδιέξοδο µοτίβο των φόρων,
φόρων και πάλι φόρων. Εµείς ένα σκοπό έχουµε µόνο. Πώς να
υπάρχει, να αναπτύσσεται και να καλύπτεται ασφαλιστικά η
αγροτική παραγωγή σε αυτόν εδώ τον τόπο. 

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Βοιωτίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκης. 

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτή τη

βαθιά κρίση που βιώνουµε και οι πολίτες και η κοινωνία, η οικο-
νοµία, δυστυχώς οι αγρότες έρχονται να βιώσουν ακόµα δυσκο-
λότερες µέρες. Και ενώ θα  µπορούσε ο  αγροτικός τοµέας να
παίξει καθοριστικό ρόλο ώστε να φανεί µία αχτίδα, µία προοπτική
ανάπτυξης, γιατί, πραγµατικά, ο πρωτογενής τοµέας στην πα-
τρίδα µας, έχει τη δυνατότητα να παίξει αυτό το ρόλο, δυστυχώς
η πολιτεία, όχι µόνο είναι απούσα αυτή την κρίσιµη στιγµή, που
πρέπει να βρίσκεται δίπλα στον Έλληνα αγρότη, κτηνοτρόφο,
παραγωγό, αλλά επιπλέον µε την ανοργανωσιά, την αναποτελε-
σµατικότητα, την επικινδυνότητα πολλές φορές, εντείνει αυτά τα
µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η ελληνική περιφέρεια.
Επειδή και οι συνάδελφοι και εσείς κύριε Υπουργέ, είµαστε από
αγροτική περιφέρεια, πιστεύω ότι καθηµερινά γίνεστε και εσείς
µάρτυρας όλων  αυτών των δυσχερειών. 

Επειδή το θέµα µας είναι ο ΕΛΓΑ, ένας οργανισµός που θα
έπρεπε αυτή τη δύσκολη στιγµή να βρίσκεται δίπλα στον Έλληνα
παραγωγό, να ανακουφίζει να καλύπτει -αν θέλετε- την απώλεια
του εισοδήµατος, που οι καιρικές συνθήκες, δηµιουργούν και τα
προβλήµατα γενικά που κάθε χρόνο παρουσιάζονται στην ελλη-
νική περιφέρεια και παραγωγή, δυστυχώς αυτός ο οργανισµός
την πιο κρίσιµη στιγµή, είναι όχι µόνο αποδυναµωµένος, αλλά,
πραγµατικά, δεν µπορεί να λειτουργήσει στην πράξη. Και εδώ οι
ευθύνες σας είναι τεράστιες. Δεν µπορούν οι γεωπόνοι να µην
εµφανίζονται τη στιγµή που πρέπει να κάνουν τις εκτιµήσεις, δεν
µπορεί να  υπάρχουν καθυστερήσεις ενάµιση χρόνου στις απο-
ζηµιώσεις, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται, ιδιαίτερα µάλιστα όταν έρ-
χεστε και καλείτε τους Έλληνες αγρότες να δώσουν πολλαπλά-
σιες εισφορές υπέρ του ΕΛΓΑ. 

Είναι  ένας οργανισµός ο οποίος έχει διαλυθεί. Δεν φθάνει η
καλή πρόθεσή σας ή η όποια πολιτική πρωτοβουλία πάρετε. Το
θέµα είναι στην πράξη πώς λειτουργεί σήµερα ο ΕΛΓΑ. Είναι ένας
οργανισµός που όχι µόνο δεν µπορεί να ανταποκριθεί, όχι µόνο
δεν µπορεί να βοηθήσει, αλλά αντίθετα φρενάρει την όποια προ-
σπάθεια, πρέπει να κάνει η πολιτεία, να σταθεί αυτή τη δύσκολη
στιγµή και να συµπαρασταθεί, να ανακουφίσει τον Έλληνα πα-
ραγωγό.

Αλλά δεν είναι µόνο αυτό. Υπάρχουν και άλλα ζητήµατα που
τρέχουν και που θα πρέπει να τα αντιµετωπίσετε άµεσα. 

Βάλαµε τους Έλληνες παραγωγούς, τους αγρότες να κάνουν
αιτήσεις για τα φωτοβολταϊκά. Είναι µια αµαρτωλή ιστορία. Εί-
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χαµε τονίσει από την αρχή την αδυναµία που θα υπάρξει λόγω
κακού σχεδιασµού. Δυστυχώς, σήµερα αντιµετωπίζουµε τερά-
στια προβλήµατα. Θα πρέπει µαζί µε το συναρµόδιο Υπουργείο
Περιβάλλοντος να δώσετε λύσεις. Υπάρχουν χιλιάδες παραγω-
γοί, αγρότες, συµπολίτες µας που ενώ έχουν ξοδευτεί, δυστυ-
χώς, δεν βλέπουν προοπτική και δεν έχουν επίσηµη δηµόσια
ενηµέρωση. Θα πρέπει και σε αυτό το ζήτηµα επιτέλους να δώ-
σετε λύση. 

Υπάρχουν καθυστερήσεις και τεράστια αύξηση στο κόστος
παραγωγής. Με τους σπόρους φέτος παρατηρήσαµε µια τερά-
στια αύξηση. Πιστεύω ότι και εκεί η πολιτεία θα πρέπει να το δει.
Υπάρχουν καταγγελίες για καρτέλ, υπάρχουν δυο-τρεις εται-
ρείες που εφοδιάζουν όλη την ελληνική αγορά µε σπόρους και
υπήρξε φέτος µια αδικαιολόγητη αύξηση. Ελπίζω οι υπηρεσίες
σας, η πολιτεία να δει αυτό το θέµα. Είµαι βέβαιος ότι σε αυτές
τις δυο-τρεις µεγάλες εταιρείες υπάρχει µια προσυνεννόηση,
υπάρχει µια εναρµόνιση τιµών. Πού είναι η πολιτεία, ώστε, πραγ-
µατικά, να σταθεί δίπλα στον Έλληνα παραγωγό; 

Επίσης, τα δικαιώµατα για τη βιοµηχανική ντοµάτα είχατε δε-
σµευτεί ότι µέχρι τις 15 Απριλίου θα τα είχατε δώσει. Πάµε στον
Ιούλιο και ακόµη δεν υπάρχει απάντηση. Πρέπει και εκεί το
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης έγκαιρα, άµεσα, σήµερα, αύριο
να ενηµερώσει τους Έλληνες παραγωγούς. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Επίσης, στο Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης 2007-2013 και
εκεί υπάρχει µια τεράστια καθυστέρηση, ένα έλλειµµα που το
Υπουργείο σας το χρεώνεται. Οι παραγωγοί περιµένουν να δουν
τι θα γίνει µε τους αναδασµούς και τα σχέδια βελτίωσης. 

Και σαν να µην έφτανε όλο αυτό, έχουµε για πρώτη φορά µέσα
από το επικαιροποιηµένο µνηµόνιο, το µεσοπρόθεσµο, µείωση
των αγροτικών συντάξεων. Αυτό είναι πρωτοφανές, ξέρετε πολύ
καλά ότι οι συντάξεις είναι της τάξης των 300-350 ευρώ. Φαντα-
στείτε αυτές τις χαµηλές συντάξεις να τις περικόψουν. Είναι ζή-
τηµα επιβίωσης για τους απόµαχους της αγροτικής παραγωγής,
για τους γονείς µας, για τους ανθρώπους που στην περιφέρεια
δεκαετίες προσπάθησαν και περιµένουν αυτήν την πολύ χαµηλή
σύνταξη των 300-350 ευρώ. Αλίµονο αν πάµε σε περικοπές. Δυ-
στυχώς, το µνηµόνιο 2, το µεσοπρόθεσµο προβλέπει περικοπές
και στην αγροτική σύνταξη. Θέλουµε τη δέσµευσή σας σήµερα
από αυτό το Βήµα ότι το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης, αν
θέλετε, µε τα συναρµόδια Υπουργεία δεν µπορεί να προχωρήσει
σε επιπλέον µείωση των συντάξεων, ιδιαίτερα των αγροτικών. 

Για όλα αυτά τα ζητήµατα που ο αγροτικός κόσµος αγωνιά κα-
θηµερινά, πιστεύουµε, κύριοι Υπουργοί, ότι σήµερα θα έχουµε
ξεκάθαρες απαντήσεις και κυρίως θα έχουµε αποτέλεσµα, γιατί
δυστυχώς, ο ΕΛΓΑ και οι υπηρεσίες του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης, το τελευταίο διάστηµα εµφανίζουν εικόνα πλήρους
αποσύνθεσης. Αυτήν την κρίσιµη στιγµή που χιλιάδες ζευγάρια
από τα αστικά κέντρα γυρνούν στην περιφέρεια και ασχολούνται
και πάλι µε τον αγροτικό τοµέα και την κτηνοτροφία, δεν µπορεί
η πολιτεία να είναι απούσα. Θέλουµε τις δεσµεύσεις µας για τα
ζητήµατα που σας θέσαµε. Και ο εισηγητής µας και όλοι οι συ-
νάδελφοι, θέλουµε απαντήσεις, γιατί την αγωνία, την αγανά-
κτηση, αν θέλετε, αυτό που επικρατεί στην ελληνική περιφέρεια
το ζείτε, κύριε Υφυπουργέ, κι εσείς καθηµερινά στην περιφέρειά
σας. Θέλουµε άµεσες απαντήσεις που να λύνουν προβλήµατα.
Όχι λόγια και όχι υποσχέσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο επερω-

τών Βουλευτής κ. Γιώργος Κασαπίδης. 
Εκτός από πολιτική τοποθέτηση πρέπει να κάνετε και επιστη-

µονική σαν γεωπόνος που είστε, κύριε Κασαπίδη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Βεβαίως και ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Πράγµατι είναι γεγονός ότι αν η Κυβέρνηση λειτουργούσε τε-

χνοκρατικά -έστω κατά την περσινή περίοδο που ψηφιζόταν το
νοµοσχέδιο του ΕΛΓΑ- θα είχαν αποφευχθεί τα περισσότερα
προβλήµατα, τα οποία αντιµετωπίζουµε φέτος. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε,
πέρυσι έγκαιρα είχαµε επισηµάνει ως Αντιπολίτευση κατά τη

διάρκεια της συζητήσεως του νοµοσχεδίου του ΕΛΓΑ, ότι µε τις
διατάξεις που φέρνει η Κυβέρνηση, όχι µόνο θα αυξάνονταν οι
εισφορές των παραγωγών, όχι µόνο θα περιοριζόταν η αποτελε-
σµατικότητα της υπηρεσίας, αλλά θα δηµιουργούνταν και προ-
βλήµατα δυσλειτουργίας µε χρονοκαθυστερήσεις και επιπλέον
κόστη για τον παραγωγό που θα καθιστούσαν αναποτελεσµατικό
και µη εφαρµόσιµο το νέο νοµοσχέδιο.

Δυστυχώς, επιβεβαιωνόµαστε στις προβλέψεις µας και λυπού-
µεθα που δεν εισακουστήκαµε από την τότε πολιτική ηγεσία, η
οποία επέµενε στις αποφάσεις της οι οποίες αποδεικνύονται
εσφαλµένες. Η σηµερινή πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων σιωπηρά αναγνωρίζει αυτά τα
σφάλµατα της προηγούµενης διοίκησης και προσπαθεί να διορ-
θώσει µε υπουργικές αποφάσεις και µε άλλες αποφάσεις τα
σφάλµατα αυτά στο συγκεκριµένο σχέδιο νόµου και γενικότερα
για το καθεστώς λειτουργίας του ΕΛΓΑ. 

«Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, σήµερα, εφτά µήνες µετά την περι-
γραφόµενη από το νόµο ηµεροµηνία που θα έπρεπε να είχαν εκ-
δοθεί οι  νέοι κανονισµοί του ΕΛΓΑ, δηλαδή από την 1-1-2011,
δεν έχουµε κανονισµούς του ΕΛΓΑ, µε αποτέλεσµα παρά και τις
διαβεβαιώσεις που έχετε δώσει ότι θα ισχύσουν οι προηγούµενοι
κανονισµοί, ρητά αναφέρεται στο νόµο ότι παύει η ισχύς τους µε
την εφαρµογή του νέου νόµου από το νέο έτος, µε αποτέλεσµα
να έχει δηµιουργηθεί µείζον θέµα στους παραγωγούς, οι οποίοι
καλούνται να κάνουν δηλώσεις καλλιέργειας, ουσιαστικά να κά-
νουν ασφαλιστικά συµβόλαια, χωρίς να ξέρουν τους όρους
ασφάλισης. Αυτό είναι πρωτάκουστο. Το έχουµε επισηµάνει επα-
νειληµµένως, σας έχουµε θέσει και το ερώτηµα. Εσείς ο ίδιος,
προσωπικά, αν θα κάνατε ένα ασφαλιστήριο ζωής, θα υπογρά-
φατε το συµβόλαιο χωρίς να ξέρετε τους όρους ασφάλισης;
Αυτό ακριβώς συµβαίνει µε τους παραγωγούς.

Παράλληλα, την ίδια περίοδο που υπάρχει αυτή η αβεβαιότητα
προς τους παραγωγούς, έχει προκύψει ένα µείζον θέµα µε τους
εργαζόµενους του ΕΛΓΑ. Βάσει του νόµου που περιορίζει τις µε-
τακινήσεις και τις αποζηµιώσεις των δηµοσίων υπαλλήλων, ατυ-
χώς έχουν ενσωµατωθεί και οι εργαζόµενοι σε πολλές υπηρεσίες
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων είτε οι κτη-
νίατροι, όπως το έχουµε επισηµάνει κατά το παρελθόν είτε οι γε-
ωπόνοι-εκτιµητές στην υπηρεσία του ΕΛΓΑ, µε αποτέλεσµα να
υπάρχει περιορισµός µέχρι τις εξήντα εκτός έδρας µετακινήσεις
των εκτιµητών-γεωπόνων του ΕΛΓΑ. Εποµένως αν συµβούν ζη-
µιές -που συµβαίνει αυτήν την περίοδο που έχουν ολοκληρώσει
τις εξήντα εκτός έδρας µετακινήσεις- για τις επιπλέον ζηµιές,
πώς θα γίνουν αυτές οι εκτιµήσεις, αφού απαγορεύεται ρητά από
το συγκεκριµένο νόµο η µετακίνησή τους και η κάλυψη των εξό-
δων από την υπηρεσία;

Αυτό βλέπουν και οι παραγωγοί και διστάζουν να κάνουν τη
δήλωση καλλιέργειας ή να καταβάλλουν την εισφορά τους, γιατί
αντιλαµβάνονται ότι µεγάλη πιθανότητα υπάρχει να µην πάρουν
τις αποζηµιώσεις, αφού δεν θα γίνουν καν εκτιµήσεις.

Επίσης, υπάρχει µια ανασφάλεια στους παραγωγούς σχετικά
µε την παρακράτηση -που αφέθηκε να εννοηθεί από το Υπουρ-
γείο- των εισφορών του ΕΛΓΑ από τις ευρωπαϊκές επιδοτήσεις.
Οφείλετε να ξεκαθαρίσετε ότι κατ’ αρχάς είναι παράνοµο να γίνει
αυτή η παρακράτηση και αν τυχόν θέλετε να εφαρµόσετε τέτοια
διαδικασία, θα πρέπει να γίνει µε τη σύµφωνη γνώµη των παρα-
γωγών».

Επίσης, µια άλλη αναίρεση και αποκατάσταση σφαλµάτων του
προηγούµενου νόµου έχει γίνει µε τη µείωση της ασφαλιστικής
εισφοράς εκεί που ήταν υπερβολική, ωστόσο µε λάθος τρόπο.
Διότι η διαφοροποίηση της διαφοράς συν-πλην 20% επί της
ασφαλιζοµένης αξίας, κύριε Υπουργέ, δηµιουργεί πρόβληµα µη
ισονοµίας µεταξύ των παραγωγών. Γιατί οι προηγούµενοι παρα-
γωγοί, το προηγούµενο διάστηµα, που πλήρωσαν την περσινή
χρονιά, σύµφωνα µε τα οριζόµενα από το νόµο, σε σχέση µε αυ-
τούς που θα πληρώσουν λιγότερο ή περισσότερο 20%, δεν έχουν
την ίδια αντιµετώπιση από το νόµο.

Παράλληλα, ένα άλλο επιπλέον θέµα που δηµιουργείται στους
εργαζόµενους του ΕΛΓΑ είναι ότι περιορίζεται κατά 10% η µισθο-
δοσία τους, αλλά και περιορίζεται στο 10% η δυνατότητα κάλυ-
ψης των επιπλέον εκτιµητικών εργασιών από τον προϋπολογισµό
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του ΕΛΓΑ. Δηλαδή, αν ο προϋπολογισµός του ΕΛΓΑ αναφέρει
30.000.000 ευρώ λειτουργικά, δεν πρέπει να ξεπερνούν τα
3.000.000 ευρώ οι επιπλέον αποζηµιώσεις για τις εκτιµήσεις των
ζηµιών των παραγωγών. Αν, όµως, συµβούν παραπάνω ζηµιές
από αυτό το ποσό, πώς θα γίνουν αυτές οι εκτιµήσεις, αφού ανα-
γκάζονται οι εκτιµητές να βάζουν χρήµατα από την τσέπη τους,
να βάζουν τα δικά τους αυτοκίνητα µε την τιµή αποζηµίωσης της
βενζίνης να µην καλύπτει τα έξοδά τους; Καταλαβαίνετε ότι δυ-
σκολεύετε το έργο και των εκτιµητών, αλλά και την επιβίωση των
ίδιων των εργαζοµένων του ΕΛΓΑ.

Παράλληλα, σε άλλη απόφαση της Κυβερνήσεως µειώνονται
οι αποζηµιώσεις για τις εκτός έδρας µετακινήσεις άλλων υπαλ-
λήλων άλλων υπηρεσιών από τα 80 ευρώ στα 50 ευρώ, ενώ για
τους εκτιµητές γεωπόνους του ΕΛΓΑ η χιλιοµετρική αποζηµίωση
για την κάλυψη των καυσίµων κυµαίνεται στα 0,15 ευρώ και στα
9,75 η ηµερήσια αποζηµίωση για τις εκτός έδρας µετακινήσεις. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, είναι απλήρωτα προγράµµατα για την
αντιχαλαζική προστασία από την περυσινή χρονιά. Έχουν γίνει
όλες οι επενδύσεις από τους παραγωγούς, έχουν πληρώσει το
τίµηµα και δεν έχουν πάρει τα χρήµατα από τον ΕΛΓΑ. 

Την ίδια περίοδο η νέα προκήρυξη των προγραµµάτων παθη-
τικής προστασίας δεν έχει βγει στον αέρα. Υπήρχε µια συζήτηση
τους προηγούµενους µήνες ότι θέλατε να εντάξετε αυτό το πρό-
γραµµα στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Σας
επισηµάναµε ότι αυτό θα ήταν εσφαλµένο και αναποτελεσµατικό.
Θέλουµε να µας ξεκαθαρίσετε τι θα ισχύσει τελικά, σχετικά µε
τα αντιχαλαζικά δίκτυα για τη νέα προκήρυξη. Σας προτείνουµε
να ισχύσει το προηγούµενο καθεστώς µέσα από τον ΕΛΓΑ. 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας επισηµάνω το εξής:
Υπάρχει µια έντονη ανησυχία και στον αγροτικό και στον επιστη-
µονικό κόσµο του ΕΛΓΑ, ότι απαξιώνεται η υπηρεσία και ο οργα-
νισµός µε σταδιακά βήµατα και µάλιστα, τελευταία συζητείται η
κατάργησή του, η συγχώνευσή του µε τον ΟΠΕΚΕΠΕ και οι απο-
λύσεις των εργαζοµένων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να σας επισηµάνω το εξής: Μέχρι σήµερα –τουλά-

χιστον µέχρι πέρυσι- ο ΕΛΓΑ ήταν από τους πιο αποτελεσµατι-
κούς οργανισµούς που προσέφερε υπηρεσίες στους παραγω-
γούς σε δύσκολες στιγµές, χωρίς ωστόσο µέχρι σήµερα να έχει
αξιοποιηθεί στο µέγιστο δυνατό βαθµό και το προσωπικό του
ΕΛΓΑ, αλλά και τα τεράστια και πολύ σηµαντικά αρχεία της υπη-
ρεσίας και του οργανισµού. 

Υπάρχουν δεδοµένα και χρονολογικές σειρές για τις συνθήκες
που επικρατούν σε όλη τη χώρα για τις αποδόσεις των διαφόρων
καλλιεργειών, για τις ζηµίες που εντοπίζονται συχνά πυκνά σε
διάφορες περιοχές, χωρίς ωστόσο µέχρι σήµερα να έχουµε αξιο-
ποιήσει ως χώρα τα στοιχεία του ΕΛΓΑ για την περιβόητη ζωνο-
ποίηση των καλλιεργειών, για την προώθηση κάποιων καλλιεργει-
ών, για το σχεδιασµό και τον προγραµµατισµό της αγροτικής
ανάπτυξης. 

Κύριε Υπουργέ, δεδοµένου ότι στη δύσκολη περίοδο που δια-
νύουµε η χώρα µας χρειάζεται ανάπτυξη –και οµολογουµένως η
γεωργία µπορεί να δώσει αυτή την ελπίδα και αυτό το πρακτικό
αποτέλεσµα- σας προτείνουµε –και αυτό θα το δείτε και µέσα
από την πρόταση νόµου που ετοιµάζουµε που, όπως ανέφερε
και ο εισηγητής µας, ήδη έχει ολοκληρωθεί- να αξιοποιήσουµε,
πέραν της εκτιµητικής και ασφαλιστικής λειτουργίας του ΕΛΓΑ
και το κοµµάτι της αναπτυξιακής διάστασης του προγραµµατι-
σµού και του σχεδιασµού της επόµενης πενταετίας ή δεκαετίας
για την ανάπτυξη αυτών των καλλιεργειών, που σύµφωνα µε τα
επιστηµονικά δεδοµένα του ΕΛΓΑ µπορούν να φέρουν µέγιστο
αποτέλεσµα για την κάλυψη, όχι µόνο του ελλείµµατος της
χώρας, αλλά και την παραγωγή προϊόντων που θα γίνεται προ-
γραµµατισµένα και κοστολογηµένα για την κάλυψη των πιο απαι-
τητικών αγορών σε ολόκληρο τον κόσµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Με αυτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,
θέτοντας στον κύριο Υπουργό µια πρόταση ακόµα. 

Σας επισηµαίνω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να επαναφέρετε το
πρότερο καθεστώς που ίσχυε –ως προς την είσπραξη των εισφο-
ρών από τους παραγωγούς- της εισφοράς επί του τιµολογίου,
που ο παραγωγός παραδίδει τη συγκεκριµένη παραγωγή, µε δια-
σταυρωτικούς όµως ελέγχους µε το ΟΣΔΕ και τη φορολογική
του δήλωση, για να µην υπάρχει αυτό το πρόβληµα µε την προ-
καταβολή, µε τα πλαστά τιµολόγια ή µε τη φοροαποφυγή και ει-
σφοροαποφυγή από τους παραγωγούς, ένα πρόβληµα που
προσπαθείτε να αντιµετωπίσετε

Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε. 
Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής κ. Θεόφιλος Λεονταρί-

δης, Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας στο Νοµό Σερρών. 
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε

το ν.3877/2010 «Σύστηµα προστασίας και ασφάλισης της αγρο-
τικής δραστηριότητας» εισήχθησαν αρκετές δυσµενείς διατά-
ξεις, που αφορούν την προστασία και την ασφάλιση της
αγροτικής παραγωγής, τις οποίες είχαµε επισηµάνει τότε και δυ-
στυχώς, τώρα επιβεβαιωνόµαστε εκ του αποτελέσµατος, όπου
πλέον δηµιουργείται µια ασφυκτική κατάσταση στον οργανισµό,
που δεν επιτρέπει την οµαλή λειτουργία του και την ασφαλιστική
κάλυψη των αγροτών. 

Ταυτόχρονα, µε το ν. 3943/2011 περιορίζονται στις εξήντα οι
διαθέσιµες ηµέρες για εκτός έδρας εργασία των γεωπόνων του
οργανισµού, µε αποτέλεσµα αυτοί να µην µπορούν να ανταπο-
κριθούν στις ανάγκες του εκτιµητικού έργου του ΕΛΓΑ. Έτσι, δί-
νεται το τελειωτικό χτύπηµα και στον οργανισµό και στους
αγρότες, που έχει εξαντληθεί η υποµονή τους περιµένοντας πότε
θα πάρουν τις αποζηµιώσεις τους από καταστροφές που υπέ-
στησαν οι παραγωγές τους. 

Αν συνυπολογίσουµε σε όλα αυτά και τα προβλήµατα του νέου
τρόπου καταβολής των ασφαλιστικών εισφορών προς τον ΕΛΓΑ
µε τους κατ’ αποκοπή ανά στρέµµα και ανά ζώο συντελεστές,
όπως καθορίστηκαν, τελικά οδηγούµαστε σε υπέρµετρες αυξή-
σεις των καταβαλλόµενων ποσών από τους αγρότες –τα λεγό-
µενα «χαράτσια»- ενώ περιορίζεται σύµφωνα µε το νόµο το ποσό
της αποζηµίωσης των παραγωγών ανάλογα µε τα οικονοµικά του
οργανισµού, καθιστώντας αβέβαιο το µέλλον της προστασίας και
ασφάλισης της αγροτικής παραγωγής. 

Αυτά, κύριε Υπουργέ, είναι τα κατορθώµατά σας, που έχουν
τεράστιες συνέπειες στους παραγωγούς, διότι, πρώτον, χιλιάδες
παραγωγοί παραµένουν απλήρωτοι για τις ζηµιές που υπέστη-
σαν οι καλλιέργειες και οι εκτροφές τους στη διάρκεια της πε-
ρυσινής χρονιάς και, δεύτερον, δεν διεξάγονται από γεωπόνους
εκτιµητές του ΕΛΓΑ εκτιµήσεις για τις ζηµιές που υπέστησαν
καλλιέργειες στη διάρκεια των τελευταίων µηνών, καθώς µε τον
τρόπο σας εξωθείτε τους γεωπόνους στα γραφεία και όχι στα
χωράφια. 

Καλείτε τους αγρότες να συµπληρώσουν την ενιαία δήλωση
καλλιέργειας εκτροφής, που πρέπει υποχρεωτικά να υποβάλουν
µαζί µε τις δηλώσεις ΟΣΔΕ και τους επιβάλλετε να δώσουν
εντολή-εξουσιοδότηση, ώστε ο ΕΛΓΑ να εισπράξει από την κοι-
νοτική επιδότηση τα ποσά των ασφαλιστικών εισφορών, πράγµα
που κατά τα φαινόµενα αντίκειται, τόσο στην κοινοτική, όσο και
στην εθνική νοµοθεσία. 

Χαρακτηριστικό παράδειγµα αδράνειας και δείγµα γραφής
του Υπουργείου σας είναι οι απαράδεκτοι χειρισµοί σας και οι
µεγάλες καθυστερήσεις που παρατηρούνται στις αποζηµιώσεις
των βαµβακοπαραγωγών από τις περυσινές βροχοπτώσεις και
την επιδηµική προσβολή του πράσινου σκουληκιού. 

Σε λίγο συµπληρώνεται ένας χρόνος από την εκδήλωση των
προσβολών και δικαίως οι βαµβακοπαραγωγοί αισθάνονται, όχι
απλά εξαπατηµένοι, αλλά και θύµατα της πολιτικής αδράνειας
και ανικανότητας της Κυβέρνησης για στοιχειώδεις διαδικασίες,
όπως η καταβολή αποζηµιώσεων για βεβαιωµένες ζηµιές και µά-
λιστα, όταν ήδη έχουν προβεί σε αυξηµένα έξοδα για τη σπορά
και τη φροντίδα της φετινής σοδειάς βαµβακιού, µε αυξηµένο
κόστος σε σπόρους, λιπάσµατα, φυτοφάρµακα, αγροτικό πετρέ-
λαιο, εφόδια και εργαλεία λόγω των αλλεπάλληλων αυξήσεων
ΦΠΑ, ειδικού φόρου κατανάλωσης για το αγροτικό πετρέλαιο και
άλλα. 
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Σας ερωτώ, ευθέως, κύριε Υπουργέ. Πότε θα καταβληθούν οι
αποζηµιώσεις στους βαµβακοπαραγωγούς, ενώ νοµοθετείτε αυ-
ξάνοντας τις εισφορές του ΕΛΓΑ και περιορίζοντας τις ζηµιογό-
νες αιτίες που καλύπτονται από τον οργανισµό, µειώνετε
διαρκώς τις αποζηµιώσεις των παραγωγών και καθυστερείτε την
καταβολή τους; 

Με την ευκαιρία της συζήτησης που γίνεται σήµερα στη Βουλή
για τα προβλήµατα που παρουσιάζονται έντονα στις αποζηµιώ-
σεις των αγροτών, θέλω να αναφερθώ σε κάποια θέµατα που
προβληµατίζουν τους παραγωγούς µας. 

Το πρώτο θέµα αφορά τη στήριξη των τευτλοπαραγωγών και
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης που οδηγείται σε µαρασµό
και πιθανό οριστικό κλείσιµο. Οι τευτλοπαραγωγοί, µια ιδιαίτερη
παραγωγική οµάδα της υπαίθρου, κινδυνεύει µε αφανισµό,
καθώς το µέλλον και η βιωσιµότητα των παραγωγών συνδέεται
άµεσα µε το µέλλον και την πορεία της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης. Ήδη βάζετε πωλητήριο για το εργοστάσιο των Σερ-
ρών, αφού πρώτα απαξιώσατε την περυσινή σοδειά, µε τις χα-
µηλές τιµές που δώσατε.

Το δεύτερο θέµα αφορά την απώλεια της ενίσχυσης για την
τρέχουσα καλλιεργητική περίοδο 2011 µε το ποσό των 93,6 ευρώ
ανά στρέµµα στους καπνοπαραγωγούς, δηλαδή του µέτρου 214
της ολοκληρωµένης διαχείρισης στην παραγωγή καπνού, εξαι-
τίας της αδιαφορίας και ολιγωρίας του Υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης, παρ’ ότι είχατε δεσµευθεί, κύριε Υπουργέ, από τις
8.10.2010.

Το τρίτο θέµα αφορά τη στασιµότητα, αλλά και τις παλινωδίες
που υπάρχουν από το Υπουργείο για την υλοποίηση του ενταγ-
µένου 5ου αρδευτικού δικτύου Φυλλίδας στο Πρόγραµµα Αγρο-
τικής Ανάπτυξης 2007-2013. Πότε –πείτε µας εδώ πέρα- θα γίνει
η δηµοπράτηση του έργου; 

Το τέταρτο θέµα αφορά στην καθυστέρηση που παρατηρείται
για την αποπληρωµή των παραγωγών για το πετρέλαιο. Επιτέ-
λους, πότε οι παραγωγοί θα πάρουν τα χρήµατα που τους οφεί-
λετε;

Το πέµπτο θέµα αφορά την απουσία πολιτικής στήριξης των
κτηνοτρόφων από την Κυβέρνηση, σε µια περίοδο κρίσιµη για
την επιβίωσή τους, λόγω της µεγάλης αύξησης του κόστους πα-
ραγωγής -ΦΠΑ, καύσιµα, ρεύµα- της µείωσης των τιµών των
προϊόντων τους, στο γάλα και κρέας, της αύξησης των εισφορών
υπέρ ΕΛΓΑ, υπέρ ΟΓΑ, αλλά και της άνισης µάχης που δίνουν
καθηµερινά για την επιβίωσή τους απέναντι σε συµφέροντα που
τους εκµεταλλεύονται σε όλα τα επίπεδα. 

Εδώ θα ήθελα να σηµειώσω, κύριε Υπουργέ –και πρέπει να το
δείτε αυτό εδώ- ότι σε δηµοσιεύµατα που είδαµε, αλλά και σε
αυτό που γράφεται στη σελίδα 165 του νέου αναθεωρηµένου
µνηµονίου, αναφέρεται ότι µέχρι τις 15/8/2011 θα κατατεθούν
στη Βουλή νέες συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, µε τις οποίες θα
προβλέπεται η µείωση της κύριας σύνταξης του ΟΓΑ και των κα-
τώτατων ορίων των συντάξεων των υπολοίπων ταµείων. 

Εάν, κύριε Υπουργέ, η Κυβέρνηση τολµήσει να µειώσει και τα
ψίχουλα που παίρνουν οι συνταξιούχοι του ΟΓΑ, τότε πλέον θα
είστε υπόλογοι απέναντι στους απόµαχους της υπαίθρου για την
αναλγησία και τη σκληρότητα, που σας διακρίνει. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε όλοι µάρτυρες µιας ζο-
φερής κατάστασης, που διαπερνά όλη την ελληνική κοινωνία,
µειώσεις εισοδηµάτων, αυξήσεις άµεσων και έµµεσων φόρων,
κατεδάφιση εργασιακών σχέσεων, µείωση της αγοραστικής δύ-
ναµης των νοικοκυριών, ύφεση, λουκέτα στην αγορά, αύξηση της
ανεργίας σε πρωτοφανή επίπεδα, καθηµερινή ανασφάλεια όλων
των Ελλήνων, που παρ’ όλες τις θυσίες που έχουν κάνει, η απο-
γοήτευσή τους είναι σε υψηλά επίπεδα, χωρίς από την άλλη
µεριά ίχνος ελπίδας ότι θα υπάρξει ανάκαµψη της οικονοµικής
κατάστασης. 

Κύριε Υπουργέ, δώστε λύση στα προβλήµατα των αγροτών και
των κτηνοτρόφων, για να µην προστεθούν και άλλοι άνεργοι
στους ήδη υπάρχοντες από αυτούς που απογοητευµένοι θα
εγκαταλείψουν το αγροτικό επάγγελµα εξαιτίας της πολιτικής
σας. 

Δώστε λύσεις στο κόστος παραγωγής, στα εφόδια, στο αγρο-
τικό πετρέλαιο, στην ασυδοσία της αγοράς, µε τα ανεξέλεγκτα

κερδοσκοπικά παιχνίδια, µε τα σιτηρά και τις ζωοτροφές, στα
έργα υποδοµής για τους αγρότες από το ΕΣΠΑ, τα οποία εγκα-
ταλείψατε. 

Σε αντίθετη περίπτωση, θα επιταχύνετε την ερήµωση της υπαί-
θρου, που ήδη απεργάζεστε µε τα σχέδια που καταστρώσατε για
το κλείσιµο των σχολείων, ΔΟΥ, ΙΚΑ και άλλων υπηρεσιών και ό,τι
άλλου έχει αποµείνει. Και αυτό θα είναι το τελειωτικό κτύπηµα. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κων-
σταντίνος Κόλλιας, επερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας
που εκλέγεται στο Νοµό Κορινθίας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, πολλές φορές

σε αυτήν εδώ την Αίθουσα έχουµε επισηµάνει ότι αυτή η Κυβέρ-
νηση νοµοθετεί «στο γόνατο». Νοµοθετεί µε προχειρότητα, αφού
πολλές φορές έχουµε διαπιστώσει ότι ο πυρήνας των σχεδίων
νόµων που έρχονται προς ψήφιση, η κεντρική τους ιδέα παρα-
πέµπεται σε υπουργικές αποφάσεις. 

Το ίδιο, βεβαίως, έχει συµβεί και µε το ν.3877, που αφορά την
προστασία και την ασφάλιση της αγροτικής δραστηριότητας, δη-
λαδή τον ΕΛΓΑ. Μέχρι την ψήφιση αυτού του νόµου, κύριε
Υπουργέ, οι αγρότες είχαν στη διάθεσή τους ένα νοµοθετικό
πλαίσιο και γνώριζαν συγκεκριµένα ποιες είναι οι υποχρεώσεις
τους, ποια είναι τα δικαιώµατά τους. Γνώριζαν ποιες ζηµιές κα-
λύπτονται ασφαλιστικά. Γνώριζαν τι συνέβαινε στις περιπτώσεις
που είχαµε ζηµιές, που δεν καλύπτονται από τον ΕΛΓΑ. Τώρα,
όλα είναι µετέωρα. Ένα χρόνο περίπου µετά την ψήφιση του
νόµου δεν έχετε προχωρήσει, δεν έχετε αναλάβει καµµία πρω-
τοβουλία, ώστε να διευκρινίσετε τους όρους και τις προϋποθέ-
σεις του συστήµατος ασφάλισης της αγροτικής δραστη-
ριότητας. 

Οι παραγωγοί, κύριε Υπουργέ, δεν γνωρίζουν τα ζηµιογόνα
αίτια που καλύπτει ο ΕΛΓΑ, αφού δεν υπάρχει κανονισµός. Δεν
γνωρίζουν τι αποζηµιώσεις θα πάρουν, αφού µπορείτε ανά πάσα
στιγµή να τις µειώσετε. Δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, θα υποχρεω-
θείτε να το κάνετε, γιατί τα νούµερα δεν βγαίνουν. 

Εάν ανατρέξετε στα Πρακτικά των συνεδριάσεων, όταν συζη-
τείτο το θέµα αυτού του σχεδίου νόµου που στη συνέχεια ψηφί-
στηκε, θα διαπιστώσετε ότι τα ετήσια έξοδα του ΕΛΓΑ, τα
λειτουργικά συν τις αποζηµιώσεις, υπερβαίνουν τα 300 εκατοµ-
µύρια. Με τους πιο ευνοϊκούς υπολογισµούς, κύριε Υπουργέ, τα
έσοδα δεν θα υπερβούν τα 150 εκατοµµύρια. Δώσαµε µάχη ώστε
στο άρθρο 7, παράγραφος 4 να µπορέσουµε να διασφαλίσουµε
το ποσοστό του 20% της επιχορήγησης που θα καταβάλλει το
κράτος στον ΕΛΓΑ, αλλά δυστυχώς η τότε Υπουργός επέµενε να
το αφήσουµε να βρίσκεται στη διακριτική ευχέρεια του Υπουρ-
γείου, µέχρι 20%.

Τι διαπιστώνουµε σήµερα, κύριε Υπουργέ; Είδαµε, µε µεγάλη
µας λύπη, ότι αποσύρονται τα 67 εκατοµµύρια µε βάση το µεσο-
πρόθεσµο, µε αποτέλεσµα σήµερα το Ταµείο του ΕΛΓΑ να βρί-
σκεται κυριολεκτικά στον αέρα. Δεν έχετε τίποτα άλλο να κάνετε,
παρά να εφαρµόσετε το νόµο και να πείτε ότι: κύριοι αγρότες,
δύο προϋποθέσεις υπάρχουν για εσάς, ή να διπλασιάσουµε την
εισφορά ή να µειώσουµε στο 50% τις αποζηµιώσεις. 

Δεν µπορείτε να το κάνετε αυτό, κύριε Υπουργέ, όταν από τη
µία πλευρά ζητάτε από τον αγρότη επί ποινή να καταβάλει την
ασφαλιστική εισφορά και από την άλλη, εσείς να δίνετε τις απο-
ζηµιώσεις όποτε, όταν και όσο µπορείτε να αποζηµιώσετε. 

Δεν γνωρίζουν οι αγρότες, κύριε Υπουργέ, τι θα συµβεί σε πε-
ρίπτωση που θα καταστραφεί η σοδειά τους από αίτια που δεν
καλύπτονται ασφαλιστικά από τον ΕΛΓΑ, όπως για παράδειγµα
τον περονόσπορο που έπληξε φέτος, όχι µόνο την Κορινθία,
αλλά πολλές περιοχές της χώρας. Οι ενώσεις, οι δήµοι ανήγγει-
λαν τη ζηµιά, σας έστειλαν τεκµηριωµένους φακέλους που απο-
δεικνύουν ότι παρ’ όλες τις προσπάθειες που κατέβαλαν οι
γεωπόνοι, ήταν τέτοιες οι καιρικές συνθήκες, που δεν ήταν δυ-
νατόν να αντιµετωπιστεί το αίτιο. 

Παλιά, κύριε Υπουργέ, µε το νόµο που ίσχυε επί Νέας Δηµο-
κρατίας, οι αγρότες ήξεραν ότι υπήρχαν δύο λύσεις. Η πρώτη
ήταν να δοθούν κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις, δηλαδή να ενταχθεί
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προσωρινά το αίτιο στον κανονισµό του ΕΛΓΑ, εφ’ όσον προη-
γουµένως υπέγραφε µία σχετική απόφαση, µια κοινή υπουργική
απόφαση ο Υπουργός Οικονοµικών µε τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης ή να ενταχθούν αυτές οι ζηµιές στα ΠΣΕΑ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό ακόµη, κύριε Πρόεδρε. 
Τώρα, όπως έχει διατυπωθεί το σχετικό άρθρο, έχει τη δυνα-

τότητα ο Υπουργός να εντάξει αυτό το αίτιο στον κανονισµό -να
αποζηµιώσει βεβαίως ο ΕΛΓΑ- χωρίς να διευκρινίζει εάν αυτή η
χρονική περίοδος θα είναι προσωρινή ή θα εντάσσεται µόνιµα
στον κανονισµό. Τι θα συµβεί σε αυτήν την περίπτωση, κύριε
Υπουργέ; Θα έχουµε αλλεπάλληλες ζηµιές στις περιπτώσεις που
δεν αντιµετωπίζονται, θα εντάσσονται στον κανονισµό και βε-
βαίως, είναι αυτονόητο ότι θα τιναχτεί το Ταµείο του ΕΛΓΑ στον
αέρα. Βέβαια, εσείς δεν θα έχετε κανένα πρόβληµα να το κάνετε,
γιατί γνωρίζετε πολύ καλά ότι εντάσσοντας ένα αίτιο στον κανο-
νισµό, θα απαλλάσσεστε από τις διαµαρτυρίες και τα παράπονα
των αγροτών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Όµως, ο λογαριασµός θα πηγαίνει στον αγρότη. 
Επιπλέον, βεβαίως, επειδή µιλούµε κυρίως για παθολογικές αι-

τίες, υπάρχει ο κίνδυνος να υπονοµευθεί ακόµα και η προσπά-
θεια της πρόληψης και της έγκαιρης αντιµετώπισης της ασθέ-
νειας. 

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι πρέπει να διευκρινίσετε
πως για τη συγκεκριµένη περίπτωση, για το συγκεκριµένο αίτιο,
για τη συγκεκριµένη περιοχή θα εντάσσεται στον κανονισµό προ-
σωρινά και θα βγαίνει στη συνέχεια. 

Για τη δεύτερη περίπτωση των ΠΣΕΑ, είχαµε µία συγκεκριµένη
διαδικασία. Υπήρχαν ανταποκριτές του ΕΛΓΑ που έκαναν την
αναγγελία, υπήρχαν γεωπόνοι που έκαναν τις εκτιµήσεις, υπήρχε
η περιφερειακή επιτροπή σε επίπεδο νοµού που προσδιόριζε, πι-
στοποιούσε και αξιολογούσε τη ζηµιά, υπήρχε, τέλος, η κεντρική
συντονιστική επιτροπή του ΕΛΓΑ που συγκέντρωνε όλες τις εκ-
θέσεις των περιφερειακών επιτροπών, έφτιαχνε το φάκελο κατά
ζηµιά, τον προωθούσε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και εδίδετο η
έγκριση ώστε να αποζηµιωθούν οι αγρότες από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό. Όλα αυτά περιγράφονταν στον κανονισµό των
ΠΣΕΑ που ίσχυε µέχρι τις 31/12/2010, οπότε θα έπρεπε να είχατε
βγάλει τους νέους κανονισµούς. 

Όµως, κανονισµοί, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχουν ούτε για τα
ΠΣΕΑ ούτε για τον ΕΛΓΑ. Δεν υπάρχει καν η ΚΥΑ που µεταφέρει
τις αρµοδιότητες για τα ΠΣΕΑ από τον ΕΛΓΑ στο Υπουργείο. Βε-
βαίως, την απόφαση για την είσπραξη της εισφοράς φροντίσατε
και τη βγάλατε εγκαίρως, παρ’ όλο που µε βάση το άρθρο 11,
παράγραφος 4 ορίζεται ρητά ότι η είσπραξη της εισφοράς µπο-
ρεί να γίνει µόνο µετά την έκδοση των κανονισµών ασφάλισης.

Από τις υπόλοιπες είκοσι αποφάσεις περίπου που προέβλεπε
ο νόµος πόσες έχετε υπογράψει µέχρι σήµερα, κύριε Υπουργέ;
Μήπως µπορείτε να µας πείτε; Πέρα από τις ερωτήσεις που υπέ-
βαλλαν οι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, εγώ θέλω να κάνω µια
ερώτηση και να απαντήσετε µε το χέρι στην καρδιά. Πώς λει-
τουργεί µέχρι σήµερα ο ΕΛΓΑ;

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Η Διαρκής Επιτροπή

Δηµόσιας Διοίκησης, Δηµόσιας Τάξης και Δικαιοσύνης καταθέτει
την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων «Εξορθολογισµός και
βελτίωση στην απονοµή της πολιτικής δικαιοσύνης και άλλες δια-
τάξεις». 

Το λόγο έχει ο επερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας
του Νοµού Φλωρίνης, κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης.

Κύριε Κωνσταντινίδη, έχετε τρία λεπτά εσείς. 
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Από τα πρώτα δείγµατα γραφής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ

στον αγροτικό τοµέα είχε τονίσει η Νέα Δηµοκρατία, κύριε
Υπουργέ, ότι απουσιάζει ο στρατηγικός σχεδιασµός και κυριαρ-
χούν η προχειρότητα και η αδιαφορία. 

Ο πρώτος χρόνος της Κυβέρνησης θα µπορούσε κάλλιστα να
χαρακτηριστεί έτος διαβουλεύσεων. Ασκούσε, κύριε Υπουργέ, η
Κυβέρνηση αγροτική πολιτική µόνο από το διαδίκτυο µονάχα.
Καλές προθέσεις, ιδέες, εφαρµογές καινοτόµων λύσεων έδιναν
και έπαιρναν. Αν κάποιος από την Αθήνα τα διάβαζε, µακριά από
το αντικείµενο, θα νόµιζε ότι στην Ελλάδα οι αγρότες έχουν λύσει
όλα τα προβλήµατα τους και βαδίζουν την οδό της επαγγελίας. 

Στο πλαίσιο αυτό, βέβαια, και µετά από κυοφορία πολλών
µηνών καταφέρατε µετά κόπων και βασάνων να συντάξετε ένα
από τα πρώτα αγροτικά νοµοσχέδια για την αναµόρφωση του
ΕΛΓΑ. Στη συζήτηση γι’ αυτό το νοµοσχέδιο είχατε έρθει φου-
ριόζος να κατηγορήσετε τη Νέα Δηµοκρατία για τη λειτουργία
του ΕΛΓΑ και να µιλήσετε µε έπαρση για τη µεγάλη µεταρρύθ-
µιση που φέρνατε. Σας είχαµε τονίσει και τότε τις πολλές ελλεί-
ψεις, αλλά και τις δυσλειτουργίες του νέου νόµου. 

Θα σας θυµίσω τι είχε πει κατά γράµµα ο τότε Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής: «Ο αγροτικός το-
µέας, η αγροτική οικονοµία και η οικοδόµηση ενός αποτελε-
σµατικού, αντικειµενικού µε έντονο κοινωνικό χαρακτήρα οργα-
νισµού ασφάλισης και προστασίας της αγροτικής δραστηριότη-
τας είναι ένα από τα µεγαλύτερα στοιχήµατα της πολιτικής της
Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου και αυτό θα το κερδί-
σουµε, γιατί εµείς δεν κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας». 

Αυτά τα βαρύγδουπα λέγατε σ’ αυτήν την Αίθουσα πριν δέκα
µήνες για µεγάλα στοιχήµατα. Ευτυχώς δεν το βάλατε αυτό το
στοίχηµα, γιατί όπως λέει ο λαός µας στα πρακτορεία ΠΡΟ-ΠΟ,
θα είχε «πάει στον κουβά». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και επειδή δεν έχω πολύ χρόνο, θα θέσω εν τάχει τρία θέµατα.
Η κ. Μπατζελή είχε διθυραµβικά υποστηρίξει ότι ένας από τους
βασικούς σκοπούς του ΕΛΓΑ, που είναι η ενεργητική προστασία
θα χρηµατοδοτείται από το «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» µε
100 εκατοµµύρια, για να µπαίνουν απευθείας στα προγράµµατα
και να µην περιµένουν τις µεγάλες επενδύσεις και καθυστερούν.
Τι έγινε τελικά; Πήρε την ενεργητική προστασία από τον ΕΛΓΑ,
την πήγε στο «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και τον Ιούνιο του
2011 την πήγατε εσείς ξανά στον ΕΛΓΑ, µε αποτέλεσµα στο δεύ-
τερο εξάµηνο ακόµα να µην έχει ξεκινήσει η διαδικασία και να
µην έχει ανακοινωθεί ακόµα πώς θα γίνουν οι αιτήσεις για το
πρόγραµµα. 

Η βεβαίωση και η επιβολή της υποχρεωτικής ειδικής ασφά-
λειας γίνεται µε την υποβολή της ενιαίας δήλωσης καλλιέργειας
και καταβάλλεται στον ΕΛΓΑ το αργότερο εντός δύο µηνών από
τη βεβαίωση. Προβλέπεται όµως ότι αν υπάρχει αδυναµία κατα-
βολής, ο αγρότης να εκχωρεί µέρος των µελλοντικών του απαι-
τήσεων. Όταν το κράτος θέλει να εισπράξει, κύριε Υπουργέ,
βρίσκει πάντοτε τον τρόπο. Όπως βρίσκει πάντοτε τον τρόπο
όταν δε θέλει να  πληρώσει ή να καθυστερήσει τις αποζηµιώσεις
που πρέπει να δώσει. Και αυτό είναι βέβαια παράνοµο. Το ανέ-
φεραν και οι συνάδελφοί µου. Η κοινοτική νοµοθεσία είναι
σαφής. Δεν επιτρέπεται παρακράτηση από την ενιαία ενίσχυση
έναντι ασφαλιστικών εισφορών προς τον ΕΛΓΑ.

Ταυτόχρονα, θα έπρεπε σύµφωνα µε το νόµο –το είπαν και
αυτό οι συνάδελφοί  µου- στο άρθρο 11 του ν. 3877, για να είναι
νόµιµη η διαδικασία της καταβολής και της είσπραξης της ειδι-
κής ασφάλισης της εισφοράς να έχουν εκδοθεί νέοι κανονισµοί.
Και αυτό δεν το έχετε κάνει. 

Τρίτο και τελευταίο. Δεν µπορεί να εφαρµοστεί τίποτα, αν
προηγουµένως δεν έχει εξασφαλιστεί η απρόσκοπτη λειτουργία
του οργανισµού, σε σχέση µε το ανθρώπινο δυναµικό. Και αυτό
το βλέπετε και το βιώνετε µε τις κινητοποιήσεις που υπάρχουν
σήµερα. Πώς θα προχωρήσει το εκτιµητικό έργο, όταν δεν επαρ-
κεί το προσωπικό; Το υπάρχον προσωπικό  πώς θα λειτουργήσει,
αφού τα έξοδα µετακίνησης καλύπτουν µόνο εξήντα µέρες το
χρόνο, όταν γνωρίζουµε ότι το έργο των γεωτεχνικών είναι οι συ-
νεχείς εκτός έδρας µετακινήσεις για τις εκτιµήσεις των ζηµιών;
Εσείς τους δίνετε λεφτά µόνο για εξήντα µέρες. 

Κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, πρέπει να βρείτε το θάρ-
ρος και να απαντήσετε µε ειλικρίνεια στα ερωτήµατά µας. Να
αποδεχθείτε µε γενναιότητα τα λάθη που έχουν γίνει σ’ αυτό το
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νοµοσχέδιο και τις καθυστερήσεις που υπάρχουν. Αν συµβεί
αυτό, θα οδηγηθείτε επιτέλους στη λήψη των αναγκαίων αποφά-
σεων για να αντιµετωπίσετε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο
ΕΛΓΑ και οι Έλληνες αγρότες. Έτσι και αλλιώς, η Νέα Δηµοκρα-
τία σε κάθε περίπτωση ετοιµάζεται να καταθέσει στο νοµοθετικό
πλαίσιο µια πρόταση για ριζική αλλαγή της λειτουργίας του
ΕΛΓΑ.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Καλείται στο Βήµα ο

Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Σκανδαλίδης,
για να δώσει τις πρέπουσες εξηγήσεις στους συναδέλφους για
την οµαλοποίηση του ΕΛΓΑ. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, είναι ένα θέµα για το
οποίο, επειδή βρίσκεται σε µια συνεχή εξέλιξη, προκύπτουν συ-
νεχώς ερωτήσεις και επερωτήσεις και έχουµε επανειληµµένα
απαντήσει σε όλα αυτά τα ερωτήµατα που θέτουν οι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας. 

Εγώ θέλω να κάνω τρεις παρατηρήσεις αρχικά, που αφορούν
στα γενικότερα θέµατα. Θα µπω µετά σε µερικά άλλα θέµατα και
στα πιο συγκεκριµένα θα απαντήσει στη δευτερολογία που θα
κάνει  ο κ. Δριβελέγκας.

Κατ’ αρχάς, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να πω ότι έχουµε µια
θετική εξέλιξη, που αφορά την πρόταση της επιτροπής για τις
δηµοσιονοµικές προοπτικές της Νέας Κοινής Αγροτικής Πολιτι-
κής. Τη λέω θετική εξέλιξη µε τη λογική ότι κάναµε µια  µεγάλη
προσπάθεια και εµείς. Βάλαµε τον πήχη ψηλά να µη µειωθεί κα-
θόλου ο προϋπολογισµός. Η µείωση που τελικά προβλέπεται µε
βάση την επιτροπή είναι της τάξης περίπου 11,2% συνολικά και
για τους δύο πυλώνες. Με βάση ένα κοµµάτι εισροών 15,2 δισε-
κατοµµυρίων που έρχονται από το  Ταµείο Συνοχής στην αγρο-
τική ανάπτυξη πέφτει στο 7% και κάτι. 

Πρέπει επίσης να σας πω ότι ο τρόπος υπολογισµού της κα-
τανοµής των πόρων ανάµεσα στις χώρες είναι πολύ καλύτερος
απ’ ό,τι αρχικά προεβλέπετο. Δηλαδή, αντί να γίνει µε αυτούς
τους περιβόητους µέσους όρους, τώρα η διαφορά ανάµεσα στις
χώρες που παίρνουν τα λιγότερα και σ’ αυτές που παίρνουν τα
περισσότερα θα καλυφθεί, όχι στο 100%, αλλά στο 33% της δια-
φοράς, στο 90%. Αυτό σηµαίνει, µε απλή αριθµητική, ότι µε ονο-
µαστικές τιµές οι πόροι που θα πάρει η χώρα µας µε βάση  την
πρόταση –δε σηµαίνει ότι αυτό είναι µια τελική απόφαση- θα κι-
νηθούν µε µια µείωση της τάξης 3%-4%. 

Έχουµε και αντιρρήσεις εµείς σε πάρα πολλά θέµατα και συ-
νεχίζεται η διαπραγµάτευση. Όπως ξέρετε, η τελική απόφαση
θα παρθεί είτε στο τέλος της προεδρίας της Κύπρου, δηλαδή
στο τέλος του 2012 είτε στην αρχή του 2013.  

Η Κοινή Αγροτική Πολιτική και οι φυσικοί πόροι είναι ο µόνος
τοµέας που έχουµε  πραγµατικές µειώσεις. Ξεκίνησαν µε το 50%,
µετά είπαν 30%, µετά έλεγαν 20% και τώρα, φαίνεται ότι πάνε σε
µια ορθολογική και ουσιαστική βάση, άρα µπορούµε να προ-
γραµµατίσουµε µε βάση ένα ποσό περίπου των πόρων που εί-
χαµε µέχρι τώρα µε µια µικρή µείωση, για την επταετία
2014-2020. Αν αυτά παραµείνουν έτσι µέχρι το τέλος. Νοµίζω ότι
είναι µια θετική εξέλιξη. 

Εγώ θα καλέσω την άλλη εβδοµάδα την Επιτροπή Παραγωγής
και Εµπορίου της Βουλής και την Επιτροπή Διεθνών Σχέσεων να
αναλύσουµε την πρόταση της επιτροπής. Έχω πει ότι µε την Κοι-
νοβουλευτική Αντιπροσωπεία θα συζητάµε συνεχώς, προκειµέ-
νου να ξέρει κάθε στιγµή που βρισκόµαστε είτε σε δυσµενείς είτε
σε ευµενείς εξελίξεις. Δεν είναι απόφαση τελική µε κανένα
τρόπο, γιατί τώρα αρχίζει η διαπραγµάτευση. Αλλά η πρόταση
για τις δηµοσιονοµικές προοπτικές είναι πολύ καλύτερη από την
αναµενόµενη. Αυτό είναι το ένα. 

Δεύτερον, θέλω να σας πω ότι µε µεγάλη προσπάθεια του
Υπουργείου, το Ευρωπαϊκό Πρόγραµµα, που αφορά το «ΑΛΕΞΑΝ-
ΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», έχει µεγάλη απορροφητικότητα. Το Πρό-
γραµµα «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» σε σχέση µε το ΕΣΠΑ,
έχει σχεδόν διπλάσια απορροφητικότητα από το µέσο όρο. Έχει
φτάσει το 40% και στο τέλος του χρόνου θα φτάσει το 50%.

Πρέπει, δε, να σας πω ότι στο τέλος του χρόνου, µετά τις νέες
προκηρύξεις που θα κάνουµε τώρα, θα έχουν βγει στον αέρα όλα

τα χρήµατα που αφορούν το Πρόγραµµα. 
Έχω ζητήσει από την Κυβέρνηση –και αυτό έγινε αποδεκτό-

επειδή είναι άλλο Πρόγραµµα από το ΕΣΠΑ, να µην µπούµε εµείς
σε καµµία διαπραγµάτευση της τάξης του 85–15 ή όλα τα άλλα
που συζητούνται αυτήν την εποχή, γιατί έχουµε τη δυνατότητα
να απορροφήσουµε όλους τους πόρους µέσα στο συγκεκριµένο
χρονικό πλαίσιο. Και αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό.

Άρα, θα εξασφαλίσουµε –και αυτό το υποσχέθηκαν από την
Κυβέρνηση- την εθνική συµµετοχή που απαιτείται επιπλέον για
τον επόµενο χρόνο, προκειµένου να υπάρξει απόλυτη υλοποίηση
του Προγράµµατος. Και αυτή είναι, κατά τη γνώµη µου, µία δεύ-
τερη θετική εξέλιξη.

Και υπάρχει κι ένα τρίτο, που τίθεται συνεχώς από εσάς, που
δεν καταλαβαίνω γιατί το βάζετε κάθε φορά. Είναι γνωστό ότι
όσον αφορά τις πληρωµές που γίνονται στον αγροτικό χώρο από
τον περασµένο Οκτώβριο µέχρι σήµερα, είµαστε συνεπείς σε
όλες τις διαδικασίες, που έχουµε εξαγγείλει κι έχουµε προγραµ-
µατίσει. Μόνο µία καθυστέρησε. Ήµασταν σε όλες µέσα στο χρο-
νοδιάγραµµα.

Σήµερα παρουσίασα πληρωµές ύψους 3.150.000.000 από τον
Οκτώβριο µέχρι σήµερα, τις κάθε είδους πληρωµές στον αγρο-
τικό χώρο -δεν µιλάω για το πρόγραµµα, αλλά για τις πληρωµές,
ενισχύσεις, αποζηµιώσεις εξισωτικές- χωρίς να συµπεριλαµβά-
νεται σε αυτό επιστροφή του ΦΠΑ, που έχει ήδη ολοκληρωθεί.
Τελειώσαµε µε τους καπνοπαραγωγούς…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το πετρέλαιο που είναι; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Περιµένετε. Θα πω. Κύριε Ροντούλη, µε
συγχωρείτε. Σας λέω…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για το πετρέλαιο περιµένουµε
µήνες. Πού είναι το πετρέλαιο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, σας λέω µία ολόκληρη
διαδικασία και µένετε σε ένα θέµα. Θα σας το πω αµέσως. Αυτό
είναι το µεγάλο σας πρόβληµα, ότι πρέπει να βρείτε 1% για να
κάνετε κριτική. Να κάνετε στο 1%. Ναι, καθυστέρησε το πετρέ-
λαιο ένα µήνα από την αρχική µας πρόβλεψη. Όχι ο ΦΠΑ. Δώ-
σαµε στους καπνοπαραγωγούς αυτά που έχουµε υποσχεθεί.
Τελειώσαµε µε τις πληρωµές των καπνοπαραγωγών. Και πρέπει
να σας πω ότι για το πετρέλαιο -εξαιτίας της αλλαγής της κυβέρ-
νησης- χρειαζόταν η υπογραφή του νέου Υπουργού των Οικονο-
µικών. Έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία, φτιάχνεται το αρχείο και
µέσα στον Ιούλιο θα πάρουν και την επιστροφή του Ειδικού
Φόρου Κατανάλωσης του πετρελαίου.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Η εξισωτική που είναι;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Μην κάνουµε διάλογο. Θα τα πείτε µετά.
Όλη η εξισωτική…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Το 30% της εξισωτικής που είναι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Όλη η εξισωτική έχει πληρωθεί και
όλα όσα έχουµε πει µέχρι τώρα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τα καρτελάκια που είναι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη. Στην οµιλία σας. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, σας παρακαλώ πολύ. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Όλη αυτή η διαδικασία γίνεται για πρώτη
φορά εδώ και πάρα πολλά χρόνια. Και θα περίµενε κανείς µία
στοιχειώδη αναγνώριση αυτών των πραγµάτων.

Πηγαίνω τώρα σε ό,τι αφορά τον ΕΛΓΑ. Έχετε µία διαρκή διά-
θεση να πείτε ότι θα διαλυθεί ο ΕΛΓΑ, ότι θέλουµε να διαλύσουµε
τον ΕΛΓΑ κ.λπ.. 

Θέλω από την αρχή να σας ενηµερώσω για τις καλυπτόµενες
από τους κανονισµούς του ΕΛΓΑ ζηµιές από διάφορα αίτια, όπως
ανεµοθύελλα, βροχόπτωση, χαλάζι κ.λπ.. Για τις ζηµιές στη φυ-
τική παραγωγή και στο ζωικό κεφάλαιο που προξενήθηκαν σε
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όλη τη χώρα το 2010, ο ΕΛΓΑ έχει καταβάλει µέχρι στιγµής
105.000.000 ευρώ. 

Εκτιµούµε, βλέποντας τον όγκο της δουλειάς που προέκυψε,
ότι ο ΕΛΓΑ διαχειρίστηκε την όλη διαδικασία –αναγγελίες, εκτι-
µήσεις, αποζηµιώσεις- µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο για τους
πληττόµενους παραγωγούς. Από την πρώτη στιγµή είδαµε τους
γεωπόνους-εκτιµητές στο χωράφι. Μάλιστα, η Διοίκηση του
ΕΛΓΑ για την έγκαιρη διαδικασία των εκτιµήσεων, στελέχωσε τα
υποκαταστήµατα µε σηµαντικό αριθµό µόνιµων γεωτεχνικών, µε-
τακινώντας τους από τα υπόλοιπα υποκαταστήµατα, αλλά και µε
γεωπόνους των Διευθύνσεων Αγροτικής Ανάπτυξης των Νοµών. 

Προχώρησε, επίσης, µέσω της διαδικασίας του ΑΣΕΠ, στην
πρόσληψη εκατόν δέκα εποχικών γεωτεχνικών.

Παρά τον τεράστιο όγκο δουλειάς και κάποιες καθυστερήσεις
που υπάρχουν σε ορισµένες περιοχές, µπόρεσε και ολοκληρώ-
θηκε σε εύλογο χρονικό διάστηµα, χωρίς να δηµιουργήσει προ-
βλήµατα στους παραγωγούς, πιο γρήγορα από κάθε άλλη φορά.

Θέλω, λοιπόν, να πω εδώ το εξής: Μην ανησυχείτε. Κανένα
πρόβληµα δεν έχουµε εµείς να διαλύσουµε τον ΕΛΓΑ. Ήδη για
τα θέµατα των οδοιπορικών και για τα υπόλοιπα οικονοµικά αι-
τήµατα έχουµε κάνει συµφωνία µε το Υπουργείο Οικονοµικών.
Το ένα θέµα µε τον κ. Σαχινίδη έχει τελειώσει και υπεγράφη σή-
µερα. Για το άλλο θέµα, για τα αιτήµατα των ανθρώπων που έκα-
ναν απεργία τις τελευταίες ηµέρες, περιµένουµε τον κ. Βενιζέλο
για να δούµε τι θα κάνουµε.

Είµαστε σε µία φάση όπου θεωρούµε ότι αυτό που εµείς κά-
ναµε την προηγούµενη περίοδο, που έχει σχέση µε το συγκεκρι-
µένο νόµο για τον ΕΛΓΑ, θα το τηρήσουµε και θα ενισχύσουµε
την παρουσία του ΕΛΓΑ και τώρα και στο µέλλον.

Εγώ δεν µίλησα ποτέ για κατάργηση του ΕΛΓΑ. Κάποια στιγµή
είπα όχι κατάργηση, αλλά αν χρειαστεί να έχουµε δύο διαφορε-
τικούς κλάδους που από τη µία είναι ο ΟΠΕΚΕΠΕ που δίνει τα
χρήµατα και από την άλλη αυτός που θα ασφαλίζει την παρα-
γωγή. Είπαµε ότι αυτό το σύστηµα, η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
µπορεί να το δεχθεί ως ενιαίο. Και τελείωσε αυτή η συζήτηση
προτού καν ξεκινήσει. Δεν είναι τίποτε άλλο. 

Θα πάµε µε µία διαδικασία. Η συγχώνευση που θα γίνει στο
επίπεδο των Οργανισµών του Υπουργείου θα έχει να κάνει µε το
ΕΘΙΑΓΕ, το «ΔΗΜΗΤΡΑ» και τον ΟΠΕΓΕΠ, ένας νόµος για τον
Ελληνικό Γεωργικό Οργανισµό «ΔΗΜΗΤΡΑ», που θα είναι στή-
ριξη στον αγρότη και που θα έρθει τις επόµενες εβδοµάδες στο
Ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Άρα, λοιπόν, µην έχετε καµµία ανησυχία για το πού πάει ο
ΕΛΓΑ και για το τι θέλει να κάνει η Κυβέρνηση µε τον ΕΛΓΑ.

Δεύτερο ερώτηµα: Ποιος φταίει για τα προβλήµατα; Το έχουµε
πει εκατό φορές. Το συνολικό ποσό που έπρεπε, σύµφωνα µε
όλες τις εκτιµήσεις, να αποδίδεται στον ΕΛΓΑ από τη διαδικασία
των δηλώσεων, έπρεπε να υπερβαίνει τα 200.000.000 ευρώ. Ου-
δέποτε κατά την περίοδο 2004–2009 υπήρξε πάνω από
80.000.000 είσπραξη από τις εισφορές των αγροτών, που µε
βάση τη γεωργική παραγωγή και την αξία της έπρεπε να υπερ-
βαίνει τα 200.000.000 ευρώ. Χαλαρότητα και επιπλέον καταστρα-
τήγηση κάθε κανόνα νοµιµότητας.

Το αποτέλεσµα ήταν τα χρέη του ΕΛΓΑ να ανέβουν στα 3,8 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ -πόσες φορές θα το πούµε;- τα οποία τα
φορτώθηκε ο κρατικός προϋπολογισµός.

Νοµίζω ότι αυτή η συζήτηση δεν πρέπει πια να συνεχίζεται,
γιατί δινόντουσαν πλήθος, κατ’ εξαίρεση, δήθεν αποζηµιώσεις,
δεν αποδόθηκαν ποτέ στον ΕΛΓΑ τα ποσά που αντιστοιχούν στις
κρατικές ενισχύσεις των ΠΣΕΑ. Ποτέ δεν τα έδωσε. Έπρεπε να
δανείζεται ουσιαστικά ο ΕΛΓΑ για να πληρώνει τα ΠΣΕΑ, αντί να
τα παίρνει από τον κρατικό προϋπολογισµό. Κι έγιναν ανεξέλε-
γκτες και ρουσφετολογικές προσλήψεις έκτακτου και εποχικού
προσωπικού τεράστιας έκτασης. Δεν χωρούσαν στα γραφεία.
Νοίκιασαν επταόροφο κτήριο. 

Αυτή η ιστορία δεν µπορούσε να συνεχιστεί. Θα οδηγούσε, µε
µαθηµατική ακρίβεια, στην κατάρρευση του συστήµατος. 

Ήρθε, λοιπόν, η Κυβέρνηση σε αυτήν την πραγµατικότητα και
πήρε την πρωτοβουλία και τα κατάλληλα µέτρα προκειµένου να
διασφαλίσει τη σωτηρία του ΕΛΓΑ και να αποτρέψει τη χρεοκο-
πία.

Πήραµε όλα τα χρέη και παράλληλα προχωρήσαµε στην ψή-
φιση του νέου συστήµατος. Και σύµφωνα µε αυτό το πλαίσιο, τι
κάνουµε; Διότι υπάρχει κι ένας µύθος ότι δεν δίνει το κράτος
χρήµατα για τον ΕΛΓΑ, ότι είναι όλα από τις εισφορές. Για το
σκοπό των ΠΣΕΑ εγγράφηκαν για πρώτη φορά στον προϋπολο-
γισµό του 2011 εκ των προτέρων 65.000.000 ευρώ. Για το κόστος
των δαπανών που παίρνει ο ΕΛΓΑ για την προστασία της αγρο-
τικής παραγωγής από θεοµηνίες όπως το χαλάζι, ή ο παγετός µε
αντιχαλαζικά δίκτυα που όλοι τα βάζετε ή αντιπαγετικούς ανεµι-
στήρες, έχουν εγγραφεί στον κρατικό προϋπολογισµό –επειδή
δεν προβλέπεται από τον κανονισµό- πιστώσεις ύψους
38.000.000 ευρώ. Για µέρος του κόστους της µισθοδοσίας του
προσωπικού του ΕΛΓΑ έχουν εγγραφεί πιστώσεις ύψους
18.000.000 ευρώ. Επιπλέον, η απόδοση της εισφοράς υπέρ ΕΛΓΑ
φτάνει τα 76.000.000 ευρώ το 2011.

Αν αυτά τα προσθέσετε, δεν είναι καν ένα προς ένα. Είναι πε-
ρισσότερα τα χρήµατα που βάζει το κράτος και λιγότερα αυτά
που βάζουν οι αγρότες. 

Και πρέπει, επίσης, να σας πω, ότι αν ληφθούν υπ’ όψιν οι δα-
πάνες για τα χρέη, η συµµετοχή της πολιτείας είναι τριπλάσια
από αυτήν των αγροτών. Να σταµατήσει και αυτή η συζήτηση.
Γίνεται, παρότι είναι ανταποδοτικός οργανισµός –κι έτσι πρέπει
να είναι οι ασφαλιστικοί οργανισµοί- µε διάφορους τρόπους. Το
κράτος δίνει περισσότερα χρήµατα απ’ όσα δίνουν οι αγρότες.

Πρέπει, επίσης, να ξεκαθαρίσουµε το εξής: Μιλάµε συνεχώς
για το παλιό σύστηµα και το νέο σύστηµα, το πόσο άδικο είναι
κ.λπ.. Έχω δώσει και πάλι στοιχεία εδώ, τα οποία σήµερα θα τα
καταθέσω και στα Πρακτικά, για να τελειώσει αυτή η συζήτηση.
Πράγµατι, σε κάποιους τοµείς η εισφορά είναι µεγαλύτερη και
σε κάποιους µικρότερη. Αν υπολογίσει κάποιος και το 20% που
µπορεί να µειώσει µε βάση τη διευκόλυνση που κάναµε µετά, σε
πάρα πολλά προϊόντα η εισφορά είναι µικρότερη. Διότι ήταν επί
άλλου πεδίου το 3% που προβλεπόταν για την εισφορά και επί
άλλου πεδίου το 4%. Είναι διαφορετικά πράγµατα. Δεν είναι επί
των ίδιων ποσών για να πεις ότι αυξήθηκε αλµατωδώς η εισφορά.

Παραδείγµατος χάριν, στο βαµβάκι έχουµε 6,3 ευρώ ανά
στρέµµα στο παλιό σύστηµα. Στο καινούργιο έχουµε 4,7 ευρώ.
Αν µειώσει 20% ο αγρότης µε δική του πρωτοβουλία θα πάει στα
3,8 ευρώ. Στο αραβόσιτο έχουµε 5,7 ευρώ µε πλήρη αποζη-
µίωση. Αν πάει στο µείον 20% φθάνει στα 4,5 ευρώ. Στα πορτο-
κάλια αυξήθηκε. Ήταν 14,4 ευρώ και τώρα γίνεται 21,6 ευρώ.
Εάν πάει στο µείον 20% θα πάει στα 17,2 ευρώ. Σας το λέω αυτό,
γιατί αλλού είναι µεγαλύτερο και αλλού µικρότερο, περίπου
όµως στα περισσότερα ίσως προϊόντα είναι µικρότερη η εισφορά
από την προηγούµενη. Ερχόµαστε, λοιπόν, και το λέµε και το ξα-
ναλέµε. 

Επίσης, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε το εξής: Εµείς είδαµε ότι το
σύστηµα έχει µια δυσκολία στην εφαρµογή του. Είναι ένας νόµος
που ψηφίστηκε και πρέπει να εφαρµοστεί. Εγώ δήλωσα από την
πρώτη στιγµή -διότι εγώ ήρθα την ηµέρα που ουσιαστικά υπο-
γραφόταν τυπικά από εµένα ο νόµος, γιατί εκείνη την ηµέρα ανέ-
λαβα της τυπικής υπογραφής, δηλαδή ήρθα την ηµέρα που
γινόταν η επί του συνόλου ψηφοφορία- ότι θα το εφαρµόσουµε
το 2011 και ότι θα κάνουµε τις βελτιώσεις που µπορούµε ενδια-
µέσως και ότι εδώ µε την Εθνική Αντιπροσωπεία θα συζητήσουµε
βελτιωτικές παρεµβάσεις –αν χρειαστεί- στο συγκεκριµένο σύ-
στηµα το Σεπτέµβρη που θα έχει εφαρµοστεί για µία χρονιά. Εδώ
οι βελτιωτικές παρεµβάσεις ξεκίνησαν από τώρα: Απαλλάχθηκαν
τελείως από την καταβολή ασφαλιστικής εισφοράς οι µικροπα-
ραγωγοί, εφόσον η συνολική εισφορά που τους αναλογεί δεν
υπερβαίνει τα 20 ευρώ. Παρέχεται η δυνατότητα στον παραγωγό
να αυξοµειώνει την ασφαλιζόµενη αξία σε εύρος ποσοστού συν,
πλην 20% από τις αρχικές ορισθείσες αποφάσεις και άρα έχει τη
δυνατότητα να παίξει µε αυτήν τη διαδικασία. Παρέχεται η ευχέ-
ρεια στους παραγωγούς να καταβάλουν την εισφορά σε µηνιαίες
δόσεις µέχρι το τέλος του χρόνου. 

Εν πάση περιπτώσει, θέλω να σας πω ότι δεν φαλκιδεύεται κα-
νένα δικαίωµα του αγρότη. Δεν συνδέεται µε τις επιδοτήσεις µε
τη διαδικασία των άµεσων ενισχύσεων η δήλωση καλλιέργειας.
Δεν συνδέεται. Κανένας αγρότης δεν υποχρεώνεται να εκχωρή-
σει τα δικαιώµατά του και κανένας αγρότης δεν στερείται της
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επιδότησης. Η σχετική ένδειξη που υπάρχει στη δήλωση είναι ότι
όποιος αγρότης θέλει µπορεί να εξουσιοδοτήσει τον ΕΛΓΑ να ει-
σπράξει για λογαριασµό του το υπολειπόµενο ποσό της οφειλής
από απαιτήσεις που πρόκειται να καταβληθούν εντός ενός έτους
από το δηµόσιο. Αυτό, αν το επιλέξει ο αγρότης. Αν δεν το επι-
λέξει δεν χρειάζεται να το κάνει. Μπορεί να δώσει τα χρήµατα
για την ασφαλιστική εισφορά από άλλους πόρους. Δεν του λέει
κανείς ότι το Υπουργείο θα σου κόψει µε δική του πρωτοβουλία
την άµεση ενίσχυση, επειδή δεν έκανες δήλωση καλλιέργειας ή
ότι πρέπει να εκχωρήσεις τα δικαιώµατά σου. Δεν εκχωρεί κα-
νένα δικαίωµα µε κανέναν τρόπο.

Πρέπει, όµως, να ξέρει και ο αγρότης ότι δεν θα είναι ασφαλι-
σµένος και δεν θα αποζηµιώνεται η καλλιέργεια σε περίπτωση
ζηµιών αν δεν κάνει τη δήλωση καλλιέργειας. Πρέπει επίσης, να
ξέρει ότι δεν θα µπορεί να παίρνει ενισχύσεις, όταν θα καταστρέ-
φονται εκµεταλλεύσεις από προγράµµατα κρατικών ενισχύσεων
αρµοδιότητος ΠΣΕΑ, γιατί αυτά είναι κρατικά λεφτά που πηγαί-
νουν σε συγκεκριµένη διαδικασία. Είναι όµως, άλλο αυτό και
άλλο ότι λέει η Κυβέρνηση, ότι εµείς αποφασίσαµε ότι θα τα πά-
ρουµε οπωσδήποτε από τις άµεσες ενισχύσεις που θα καταβλη-
θούν. Επαναλαµβάνω µε το τέλος του ΟΣΔΕ που τελειώνει µέσα
στον Ιούνιο θα καταβληθούν και φέτος οι άµεσες ενισχύσεις –το
διαβεβαιώνω από αυτό το Βήµα- στην ώρα τους. Μάλιστα, αυτή
τη φορά θα επιχειρήσουµε η πρώτη δόση να είναι το 70% των
ενισχύσεων.

Αυτά τα πράγµατα δεν θεωρούνται κινήσεις προς τα εµπρός;
Ας κάνουµε κριτική. Δεν αντιλέγω. Αν έχει προβλήµατα ο νόµος;
Έχει πάρα πολλά προβλήµατα. Φθάσαµε απλά σε µία περίοδο
που µε κανένα τρόπο δεν µπορούµε να πούµε ότι τα χρέη του
ΕΛΓΑ που θα διαµορφωθούν ότι θα τα πάρει το δηµόσιο. Δεν
µπορούµε να το κάνουµε αυτό. Και αυτό δεν µπορεί να το κάνει
κανείς, όποιος και αν είναι στην Κυβέρνηση.

Λέω, λοιπόν, ότι πρέπει να δώσουµε µία µάχη για να εφαρµό-
σουµε µέσα από τις δυσκολίες αυτήν την πολιτική όσο µπορούµε
καλύτερα. Τον ΕΛΓΑ τον έφτιαξε το ΠΑΣΟΚ τη δεκαετία του ’80,
δεν φτιάχτηκε επί Νέας Δηµοκρατίας. Επί Νέας Δηµοκρατίας ξε-
χαρβαλώθηκε. Μακάρι ο νόµος που θα φέρετε να είναι καλύτε-
ρος. 

Εγώ νοµίζω ότι παρά τις δυσκολίες στον αγροτικό χώρο είµα-
στε σε ένα σωστό δρόµο –επαναλαµβάνω- πάντα µέσα στο πλαί-
σιο των σηµερινών δυσκολιών που κανείς δεν µπορεί να τις
αγνοήσει και κανείς δεν µπορεί να είναι χαρούµενος γι’ αυτές.
Και να σας πω και κάτι ακόµη και να σας εξοµολογηθώ και σαν
Υπουργός; Όσο περνάει ο καιρός και αφού φθάσαµε σ’ αυτό το
σηµείο µε το µεσοπρόθεσµο και όλα αυτά, η δυσκολία γίνεται
και µεγαλύτερη. Προφανώς, γίνεται µεγαλύτερη. Όποιος νοµίζει
ότι µπορεί να τα λύσει τα προβλήµατα αυτά πατώντας ένα κου-
µπί, ας αναλάβει να τα λύσει. Πρέπει, όµως, να συνεχίσουµε
αυτήν την πολιτική. 

Το ότι πάει σε καλύτερη προοπτική από αυτή που περιµέναµε,
το ότι το πρόβληµα θα υλοποιηθεί ολοκληρωµένα και το ότι θα
απορροφηθούν όλοι οι πόροι µέσα σε συγκεκριµένο χρονικό πε-
ριθώριο της προγραµµατικής περιόδου µέχρι το τέλος του 2013,
το ότι οι πληρωµές γίνονται µε προσπάθειες και µε εµπόδια, αλλά
γίνονται στην ώρα τους και σωστά προς κάθε κατεύθυνση –όσο
µπορούµε προς κάθε κατεύθυνση, µε τη λογική ότι είναι και µε-
ρικά πράγµατα που δεν αποζηµιώνονται και δεν είναι µόνο οι
αποζηµιώσεις είναι και όλα τα άλλα- αυτό δεν µπορεί κανείς να
το αγνοήσει. Το ότι φέραµε το πρόγραµµα των καπνοπαραγω-
γών και το πληρώσαµε, όπως είχαµε υποσχεθεί πριν το καλοκαίρι
το κοµµάτι εκείνο που έπρεπε να πληρώσουµε δεν είναι µια επι-
τυχία σοβαρή για ένα θέµα που ήταν χαµένα λεφτά; Χαµένα
λεφτά ήταν. Και πήραν τα λεφτά οι καπνοπαραγωγοί σαν συ-
µπλήρωµα του εισοδήµατός τους από την προηγούµενη φάση
που τα έχασαν µε την περιβόητη απόφαση του 50%. 

Οι προσπάθειες, λοιπόν, είναι µεγάλες. Εγώ πιστεύω ότι είµα-
στε προς τη σωστή κατεύθυνση. Σε όλα τα ειδικά ερωτήµατα θα
απαντήσει πιο συγκεκριµένα ο κ. Δριβελέγκας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µια ανακοί-
νωση προς το Σώµα.

Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα εξής σχέδια νόµων του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας:

«Κύρωση της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ της Διοίκησης
Συµµαχικών Δυνάµεων της Νάπολης και του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας σχετικά µε την Εγκαθίδρυση
της Προωθηµένης Βάσης Διοικητικής Μέριµνας στο Λιµένα της
Σούδας».

«Νοµοθετική κύρωση του Πέµπτου Πρόσθετου Πρωτοκόλλου
στη Συµφωνία για την Πολυεθνική Ειρηνευτική Δύναµη Νοτιοα-
νατολικής Ευρώπης».

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ρουµανίας και της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
όσον αφορά στην παροχή Υποστήριξης Έθνους Υποδοχής για
την Εκτέλεση των Επιχειρήσεων και Ασκήσεων του ΝΑΤΟ».

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Άµυνας του Ηνωµένου Βασιλείου της Μεγάλης Βρετανίας και της
Βόρειας Ιρλανδίας, σχετικά µε τη Διεξαγωγή Στρατιωτικών Ασκή-
σεων και Εκπαίδευσης και την Παροχή Υποστήριξης Φιλοξενού-
ντος Έθνους».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας και Βουλευτής Ευβοίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπου-
λος για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρ-
νηση εκπροσωπείται, αλλά είναι η δεύτερη φορά σε επίκαιρη
επερώτηση Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας που ο αρµόδιος
Υπουργός βγάζει το λόγο του και φεύγει. 

Ξέρετε, κύριε Υφυπουργέ, δεν αµφιβάλλω ότι θα µας απαντή-
σετε λεπτοµερώς σε αυτά που θα πούµε, αλλά αυτό είναι λιγάκι
προσβλητικό για την Εθνική Αντιπροσωπεία, γιατί είναι η δεύτερη
φορά που συµβαίνει. Και ξέρετε ένας Υπουργός πρέπει να µάθει
να ακούει. Είµαι σίγουρος ότι θα τα µεταφέρετε αυτά. Επειδή,
όµως σ’ αυτή την Αίθουσα δεν πρέπει να παίζουµε το χαλασµένο
τηλέφωνο ούτε πρέπει να ρισκάρουµε τις αγροτικές πολιτικές
που είναι τόσο σηµαντικές για την πρωτογενή παραγωγή, µε
αυτές τις διαδικασίες και µε αυτές τις συµπεριφορές θέτω µία
ένσταση: Την επόµενη φορά θα δηµιουργηθεί µείζον θέµα από
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, διότι κύριε Υφυπουργέ…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Να σας διευκολύνω, κύριε Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ, µην µε διακόπτετε. Θα έχετε αργότερα το λόγο. Οι
µονόλογοι θα πρέπει να τελειώσουν σε αυτήν την Αίθουσα. Πρέ-
πει να αναλάβετε τις ευθύνες σας. Διότι µε όλα αυτά τα οποία
άκουσα επί είκοσι λεπτά που µιλούσε ο Υπουργός, κινδύνευσα
αν ήµουν αγρότης –που δεν είµαι- αλλά αν δεν ήµουν και µέλος
της Εθνικής Αντιπροσωπείας να πιστέψω ότι βρισκόµαστε σε
έναν αγροτικό παράδεισο, ότι όλα τα έχετε λύσει, ότι ξαφνικά
πρέπει να ζητήσουµε συγγνώµη για λογαριασµό των αγροτών.
Ερχόµαστε και ζητάµε εδώ από εσάς να κάνετε το αυτονόητο. 

Φθάσαµε στο σηµείο σήµερα, κύριε Υφυπουργέ, ενώ πριν από
εννέα µήνες που ψηφίστηκε ο νόµος για τον ΕΛΓΑ σας κάναµε
όλες αυτές τις παρατηρήσεις ότι αυτό δεν βγαίνει, ότι δεν είναι
προς ωφέλεια της αγροτικής παραγωγής, ότι δεν έρχεται να παί-
ξει το ρόλο της προστασίας της γεωργικής παραγωγής και αφού
ήρθατε σήµερα και µας είπατε «Ναι, είχατε δίκιο κάποια πράγ-
µατα τα αλλάζουµε σταδιακά» να φθάσουµε σήµερα εµείς που
δεν ψηφίσαµε αυτό το νόµο, που είχαµε τις κάθετες διαφωνίες
να σας ζητάµε να εφαρµόσετε τουλάχιστον τον κακό το νόµο για
να ξέρουν οι αγρότες, γιατί θα πληρώσουν αυτά τα αυξηµένα
ποσά, γιατί θα αποζηµιωθούν τελικά. Διότι φθάσατε στο σηµείο
να ζητάτε από τους αγρότες να πληρώσουν παραπάνω χωρίς να
ξέρουν αν θα πάρουν κάτι. Για ποιες ασθένειες; Για ποιες ζηµιές
θα αποζηµιωθούν; Με ποιο τρόπο; Πότε; Από ποιους; 

Αυτά τα πράγµατα αντικρούουν όχι στον κανόνα της πολιτικής,
αλλά στον κανόνα της κοινής λογικής. Και όταν παραβιάζετε σε
ένα τόσο σηµαντικό θέµα τους κανόνες της κοινής λογικής, τότε
έχετε τεράστιο θέµα. Έχετε το πολύ µεγάλο θέµα µιας εισπρα-
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κτικής µανίας που έχει καταλάβει την Κυβέρνηση, αλλά έχετε και
ένα πολύ µεγάλο θέµα µιας πολιτικής αφλογιστίας, µιας πολιτι-
κής ανυποληψίας απέναντι σε αυτά που εσείς έχετε ψηφίσει.
Εσείς δεν τηρείτε τους δικούς σας νόµους, θα τηρήσετε το συµ-
βόλαιο το οποίο έχετε κάνει µε τους αγρότες, ότι δηλαδή θα
τους στηρίξετε;

Ο κύριος Υπουργός στα δέκα αριθµηµένα ερωτήµατα, τα
οποία περιλαµβάνονται στην επίκαιρη επερώτηση των Βουλευ-
τών της Νέας Δηµοκρατίας, δεν απήντησε σε κανένα. Δεν µας
είπε ούτε για την παράνοµη παρακράτηση ούτε για το συν-πλην
20% ούτε αν θα υπάρξει µείωση των αποζηµιώσεων ούτε εάν θα
βγουν οι κανονισµοί επιτέλους για να ξέρουν οι αγρότες πού και
πώς ούτε για τα νοικιασµένα τµήµατα ούτε για τους δενδροκαλ-
λιεργητές ούτε για τη σαφήνεια των προϋπολογισµών του ΕΛΓΑ.
Σε τίποτα δεν απήντησε. Τι ήρθε να µας πει; Ότι έγινε απορρό-
φηση στο «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» όχι 50%, όχι 40%, αλλά
κάτι παραπάνω ή κάτι λιγότερο. Μα, η επερώτησή µας δεν είναι
για το «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». 

Όµως, πού είναι η απορρόφηση; Σε ποια έργα; Σε ποια εξειδί-
κευση; Προχώρησαν τα εγγειοβελτιωτικά; Όχι. Ποια έργα προ-
χωρήσατε; Την αγροτική οδοποιία; Κανείς δεν ξέρει. Δεν ξέρουν
οι δήµαρχοι, οι αγρότες, δεν ξέρετε και εσείς. Τι, λοιπόν, έρχεστε
να απορροφήσετε εδώ και σε ποια έργα; Ποιοτικά, πείτε µας
ποια είναι αυτά τα οποία κάνατε και ποια είναι αυτά που έχετε
απορρίψει. Το κόψατε το πρόγραµµα; Σε τι ποσοστό; Γιατί δεν
µας τα λέτε εδώ; Στο κάτω-κάτω, τι θα κάνουµε εδώ, διάλογο
κωφών; Υποτίθεται ότι εδώ θα ανταλλάξουµε τις απόψεις µας για
να ενηµερωθεί ο αγρότης, για να κάνουµε έλεγχο για τα δικά σας
πεπραγµένα, εάν υπάρχουν πεπραγµένα, κύριε Υπουργέ, και
εσείς να αντιληφθείτε ενδεχοµένως τις παραλείψεις σας, να αλ-
ληλοσυµπληρωθούµε και να πορευθούµε στον ίδιο τόπο. Κάτω
από τον ίδιο ήλιο ζούµε. Εσείς, όµως, αγαπάτε τους µονόλογους.
Αγαπάτε, επίσης, το να µην ακούτε, να µην θέλετε δηλαδή να γί-
νεται η οποιαδήποτε παρατήρηση.

Είπε, παραδείγµατος χάριν, ο κύριος Υπουργός ότι αυξήθηκε
η απορροφήση του «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και ο προϋ-
πολογισµός των ΠΣΕΑ. Μάλιστα. Ξέρετε τι εννοεί αύξηση προϋ-
πολογισµού των ΠΣΕΑ; Είναι τα αντιανεµικά και τα αντιχαλαζικά,
αυτά που τα πήγατε στο «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», που
σας είπαµε ότι θα τα απορρίψει η Ευρωπαϊκή Ένωση και τα
απέρριψε, που τα ξαναγυρίσατε στον προϋπολογισµό, τα κατα-
γράψατε, τα ψηφίσατε και τι έχετε κάνει; Απολύτως τίποτα. Δεν
έχετε πληρώσει τα περσινά, δεν έχετε προγραµµατίσει τα φετινά.
Αυτό λέγεται ολοκληρωµένη αγροτική πολιτική ή κουµπώµατα-
µπαλώµατα στην πλάτη των αγροτών; 

Αυτά, λοιπόν, ήρθαµε να σας πούµε εδώ, αλλά περιµέναµε να
µας ακούσετε, να πάρουµε απαντήσεις και δεσµεύσεις, να ακού-
σουµε για χρονοδιαγράµµατα, για χρήµατα, για την ποιοτική εξέ-
λιξη των έργων, µία διασαφήνιση του τι θέλετε να κάνετε. 

Μας είπατε εδώ ότι επιτυχία για την Ευρωπαϊκή Ένωση είναι
ότι θα έχουµε µια µικρή µείωση της τάξεως του 11%, που δεν θα
είναι 11% µε το Ταµείο Συνοχής, αλλά 8%. Εγώ το δέχοµαι. Μα-
κάρι, να πετύχετε και ακόµη παρακάτω! Μαζί είµαστε σ’ αυτό.
Μακάρι να φτάσουµε ίσα βάρκα ίσα νερά. Ποιο είναι, όµως, το
όραµά σας για τη γεωργία; Πού θα τα πάτε αυτά; Τι προγραµ-
µατίζετε; Ποια είναι η εξειδίκευση της Κοινής Αγροτικής Πολιτι-
κής; Ποια είναι η πρότασή σας στην Ευρωπαϊκή Ένωση; Μονάχα
να πάρουµε τα λεφτά; Τι θα τα κάνουµε; Πού θα τα πάµε; Τι θα
πούµε στους αγρότες; Ποια είναι η προοπτική για τα παιδιά τους
που δεν έχουν άλλη δουλειά και ξαναγυρίζουν στο χωράφι των
γονιών τους; 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Πόσους έχετε εξαιρέσει από το Μητρώο των Αγροτών, γιατί δεν
µπορούν κατά κύριο επάγγελµα να είναι αγρότες και έρχεστε και
µας λέτε ότι αυτοί που θα πληρώσουν µόνο µέχρι 20 ευρώ στον
ΕΛΓΑ θα µπορούν να απαλλαγούν; Ξέρετε ποιοι είναι αυτοί, κύριε
Υπουργέ; Είναι αυτοί που έχουν στάρι µέχρι είκοσι στρέµµατα.
Αυτός που έχει στάρι είκοσι στρεµµάτων είναι αγρότης; Πιστεύ-
ετε ότι  ζει από αυτό; 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Αγρότης του Κολωνακίου!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι αγρότης του Κολω-

νακίου, είναι αυτός που δεν είναι στο Μητρώο των Αγροτών. Άρα,
η προσφορά σας είναι ως µη υπάρχουσα. Αυτή είναι η πολιτική
την οποία εφαρµόζετε. Επικοινωνιακή, ψευδεπίγραφη, λανθα-
σµένη. 

Επ’ αυτών θέλουµε απαντήσεις. Πείτε µας, λοιπόν, ποιοι είναι
οι αγρότες που θα πληρώσουν µόνο 20 ευρώ το χρόνο εισφορά
στον ΕΛΓΑ. Πείτε µας εσείς, που τα ξέρετε καλά, τι προϊόντα
πρέπει να έχουν και σε τι έκταση, για να είναι κατά κύριο επάγ-
γελµα αγρότες. Εάν µου το βρείτε, τότε εδώ µπορούµε να συζη-
τήσουµε επί της ουσίας και να ξέρουµε και τι λέµε. Μη νοµίζετε
ότι επειδή δεν είµαστε αγρότες οι Βουλευτές, δεν ξέρουµε, δεν
πονάµε, δεν ενηµερωνόµαστε, δεν πιεζόµαστε από τους πολίτες
που βρίσκονται στη γη και την καλλιεργούν. Αυτά είναι τα µεγάλα
ερωτήµατα. 

Μας είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι οι αποζηµιώσεις του 2010
έχουν όλες πληρωθεί. Σήµερα ακούσαµε για ένα ποσό της τάξης
των 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Σας παρακαλώ πολύ να µας τα κά-
νετε λιανά, να µας πείτε δηλαδή πού πήγαν αυτά τα λεφτά, σε
ποιες κατηγορίες. Γιατί εµείς ξέρουµε ότι οι µεγάλες κατηγορίες,
δηλαδή βαµβακοκαλλιεργητές και δενδροκαλλιεργητές, είναι
ακόµα απλήρωτοι από πέρυσι.

Θέλουµε, επίσης, να µας πείτε γιατί οι εκτιµητές δεν πηγαίνουν
να κάνουν τις εκτιµήσεις, κάτι που σηµαίνει ότι και στο τέλος του
2011 δεν θα έχουµε πληρώσει όχι µόνο του 2011, αλλά και του
2010 τις οφειλόµενες αποζηµιώσεις. Θέλουµε να µας εξηγήσετε,
δηλαδή, ποια είναι η πολιτική σας στον τοµέα του ΕΛΓΑ, η οποία
θα έρθει να ικανοποιήσει το στοιχειώδες και το αυτονόητο για
την αγροτική παραγωγή. Αυτά ζητούµε από εσάς. Δεν ζητούµε
παράλογα. Θέλουµε, δηλαδή, να µας δώσετε να καταλάβουµε τι
είναι αυτό που θέλετε να κάνει. 

Ξέρουµε τι θα εισπράξετε. Αντιληφθήκαµε ότι αντιληφθήκατε
ότι αυτό που ψηφίσατε δεν βγαίνει και έχετε αρχίσει τις περικο-
πές. Μαζί σας είµαστε. Να τις προχωρήσουµε. Πείτε µας, όµως,
τι θα εισπράξουν, γιατί ο ΕΛΓΑ έχει µια στρατηγική αποστολή
στο χώρο της αγροτικής πολιτικής. Έχει να ικανοποιήσει την ανα-
σφάλεια του αγρότη και να τον κρατήσει στη δύσκολη στιγµή
στο χωράφι του. Πείτε µας, λοιπόν, για ποια πράγµατα θα τον
κρατήσει στο χωράφι του και για ποια δεν θα τον κρατήσει. Πείτε
µας πού συµπληρώνεται από τα ΠΣΕΑ. 

Πείτε µας, επίσης, τι γίνεται µε την ιστορία του ΟΣΔΕ. Πόσο
κινδυνεύουµε να χάσουµε το 10% των εισπράξεων από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, επειδή τα στοιχεία είναι άνω κάτω; 

Αυτά είναι τα ερωτήµατα. Το θέµα δεν είναι να έρθουµε εδώ
µετά από έξι µήνες και να πάρουµε ένα λογαριασµό αρνητικό για
τον αγροτικό πληθυσµό. Αυτό θα είναι το εύκολο και εµείς εδώ
θα έρθουµε να κάνουµε την κριτική µας. Προληπτικά λειτουρ-
γούµε τούτη την ώρα. Για να δράσουµε όµως προληπτικά, υπάρ-
χει µια βασική προϋπόθεση. Να µας ακούσετε, να µας απαντή-
σετε και να δεσµευθείτε. Γιατί, για ό,τι έχει δεσµευθεί ο κ. Σκαν-
δαλίδης από την προηγούµενη επίκαιρη επερώτηση, κανένα από
τα χρονοδιαγράµµατα δεν έχει κρατηθεί. Καµµία λεπτοµέρεια επί
της αγροτικής πολιτικής δεν έχει κρατηθεί. Θέλουµε απαντήσεις
µε καλλιέργειες και µε προϊόντα και όχι έτσι στον αέρα και συ-
νολικά. 

Λείπουν ή δεν λείπουν οι υπουργικές αποφάσεις για την λει-
τουργία του ΕΛΓΑ; Λείπουν. Δικός σας είναι ο νόµος, δεν είναι
δικός µας. Εσείς τον σχεδιάσατε, εκτός εάν µου πείτε ότι η αλ-
λαγή ενός Υπουργού, όπως έγινε και η αλλαγή στα αντίστοιχα
Υπουργεία µε Ρέππα και Ραγκούση για τους ταξιτζήδες, ισχύει
και για εσάς. Άρα, δηλαδή η αλλαγή Υπουργού αλλάζει και την
κυβερνητική πολιτική. Οπότε εδώ υπάρχει θέµα εσωτερικής ανυ-
ποληψίας. Λύστε τα. Πείτε µας, για να πούµε και εµείς στους
αγρότες. Είναι απλά τα πράγµατα, πιο απλά από όσο µπορείτε
να περιµένετε. 

Πείτε µας, επίσης, πώς εννοείτε εσείς τη στήριξη του αγρότη,
όχι µόνο του εν ενεργεία αλλά και του συνταξιούχου; Πείτε µας,
παραδείγµατος χάριν, ποια είναι η θέση του Υπουργείου για την
επαπειλούµενη νέα µείωση των αγροτικών συντάξεων που περι-
λαµβάνεται στο µνηµόνιο. Πείτε µας, δηλαδή, αυτός ο περιορι-
σµός του προϋπολογισµού του ΟΓΑ τι σηµαίνει πρακτικά. Πείτε
µας ποια είναι η θέση του Υπουργείου, διότι ως µέλη του Υπουρ-
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γικού Συµβουλίου συναποφασίζετε, δεν είναι δουλειά µόνο του
Υπουργού Οικονοµικών. 

Πείτε µας, λοιπόν, τι θα πείτε στις περιοδείες σας έξω στους
εν ενεργεία και στους συνταξιούχους αγρότες. Πώς θα το κάνετε
αυτό; Με ποιο τρόπο, δηλαδή, θα οδηγηθείτε σ’ αυτόν τον πε-
ρίεργο εξορθολογισµό, αυτού που πληρώνει το κράτος για την
αγροτική παραγωγή. 

Πείτε µας, επίσης, επειδή έχετε πολύ µεγάλη αγάπη -και λο-
γικό είναι- στις εξαγωγές, όπου εκεί πρωταρχικό ρόλο παίζουν
τα γεωργικά προϊόντα, πώς θα στηρίξετε αυτή την γεωργική πα-
ραγωγή για να αυξήσετε τα εξαγώγιµα προϊόντα της χώρας και
µε ποιον τρόπο. Πείτε µας ποια είναι η ουσιαστική στρατηγική
σας, ποιο είναι το όραµά σας για τον Έλληνα αγρότη. 

Αυτά είναι τα ερωτήµατα τα οποία θέτουµε. Δεν θέλουµε ούτε
να σας κατηγορήσουµε ούτε να κάνουµε µικροκοµµατισµό. Βα-
θύτατη ανησυχία έχουµε. Βαθύτατη ανυποληψία έχετε σε αυτά
που έχετε δεσµευθεί. Δεν είστε ικανοί να τηρήσετε ούτε τους δι-
κούς σας νόµους τους οποίους έχετε ψηφίσει. Κατόπιν τούτου,
όπως καταλαβαίνετε, έχουµε κάθε λόγο, υποχρέωση, εάν το θέ-
λετε, να σας ελέγχουµε, αλλά έχετε και εσείς υποχρέωση να
διορθωθείτε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας, κ. Νι-
κόλαος Μωραΐτης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με το νέο νόµο που ψήφισε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, κύριε

Υφυπουργέ, για τον ΕΛΓΑ, οι µικροµεσαίοι αγρότες δέχονται ένα
ακόµα ισχυρό χτύπηµα. Πληρώνουν ένα ακόµα χαράτσι. Και η
Νέα Δηµοκρατία που σήµερα νοιάζεται για τον ΕΛΓΑ έκανε, µαζί
µε το ΠΑΣΟΚ βέβαια, ό,τι περνούσε από το χέρι τους, για να κα-
ταχρεώσουν τον ΕΛΓΑ και να τον φτάσουν σε οριακό σηµείο, µε
χρέος πάνω από 4 δισεκατοµµύρια και να είναι σήµερα εύκολη
λεία για τους ιδιώτες. Και σήµερα, µε το νόµο αυτό πετσοκόβετε
παραπέρα τα εισοδήµατα της φτωχοµεσαίας αγροτιάς, µε την
επιβολή ασφαλίστρων στο διπλάσιο και πλέον –παρά τις διαβε-
βαιώσεις του κ. Σκανδαλίδη- σε ορισµένες καλλιέργειες και το
κυριότερο, χωρίς να υπάρχει η παραµικρή εγγύηση πλήρους
ασφαλιστικής κάλυψης σε περίπτωση ζηµιάς. Η ασφαλιστική κά-
λυψη των αγροτών γίνεται ανάλογα µε τα έσοδα που συγκεντρώ-
νει ο ΕΛΓΑ. Εάν αυτά δεν φθάνουν για την πλήρη αποζηµίωση,
τότε περικόπτεται τόσο, ώστε να ισοσκελιστούν τα έσοδα µε τα
έξοδα. Το χειρότερο από όλα είναι ότι βάζετε ποσό αποζηµίωσης
ανά φυτική παραγωγή, ανά καλλιέργεια ή και στην κτηνοτροφία.
Αυτός ο ισοσκελισµός των εσόδων και τον εξόδων αποδεικνύει
το φοροµπηχτικό, φοροεισπρακτικό χαρακτήρα του νέου νόµου.
Σε πολλές περιπτώσεις τα ασφάλιστρα φτάνουν και ξεπερνούν
τα 60 ευρώ το στρέµµα σε πολλές καλλιέργειες, όπως είναι τα
αµπέλια, τα κεράσια, τα µήλα, ποσό το οποίο δεν είναι το κέρδος
για τον αγρότη, ανά στρέµµα. Και το χειρότερο από όλα, είναι
ότι πληρώνουν οι αγρότες και δεν ξέρουν αν θα πουλήσουν καν
τη σοδειά τους.

Βέβαια, η βαρβαρότητα της πολιτικής σας δεν έχει τελειωµό.
Αυθαίρετα και εκβιαστικά, παρά τα αντίθετα, τα οποία λέτε –έτσι
ακριβώς όπως το λέω, αυθαίρετα και εκβιαστικά- αναγκάζετε
τους παραγωγούς µε τις αιτήσεις για την ενεργοποίηση των δι-
καιωµάτων της ενιαίας ενίσχυσης, να υπογράφουν αιτήσεις εξου-
σιοδότησης, για να αρπάξει ο ΕΛΓΑ τα χρήµατα, το νέο χαράτσι
της ασφαλιστικής εισφοράς µέσα από τους τραπεζικούς λογα-
ριασµούς. Θέλετε στην κυριολεξία να τροµοκρατήσετε τους
αγρότες, να τσακίσετε κάθε φωνή αντίστασης και τους εκβιάζετε.
Παραπέρα, για να εισπραχθούν αυτά τα χρήµατα, τους λέτε ότι
θα εισπραχθούν µε τόκο µέσα από τις ΔΟΥ, σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις περί είσπραξης δηµοσίων εσόδων. Και δεν είναι αλήθεια
αυτό το οποίο είπε ο κ. Σκανδαλίδης. Τουλάχιστον µέχρι χθες οι
ενώσεις εκβίαζαν τους παραγωγούς ότι δεν θα κάνουν δεκτές
τις αιτήσεις, εάν δεν υπογραφούν αυτές οι δηλώσεις. Σε αυτήν
την κατεύθυνση, όµως, εµείς δεν εκπλησσόµαστε που οι ενώσεις

παίζουν αυτό το ρόλο. Τα τελευταία χρόνια ήταν πραγµατικά το
όχηµα, για να περάσουν αυτές οι ανταγωνιστικές πολιτικές.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τη φτωχοµεσαία
αγροτιά να βγάλει συµπεράσµατα, να οργανώσει τον αγώνα της
απέναντι σε αυτές τις πολιτικές που την ξεκληρίζουν. Το νόµο–
έκτρωµα του ΕΛΓΑ, τους καλούµε να µην τον νοµιµοποιήσουν
στις συνειδήσεις τους, να τον αντιπαλέψουν στην εφαρµογή του.

Η πολιτική σας επιτίθεται, όπως ανέφερα, µε ιδιαίτερη βαρβα-
ρότητα, όχι µόνο στη φτωχοµεσαία αγροτιά, αλλά και στους ερ-
γαζόµενους στον ΕΛΓΑ. Διώξατε, παρά τις διαβεβαιώσεις που
είπατε το πρωί στην απάντηση επίκαιρης ερώτησης, µε δικαστι-
κές αποφάσεις ήδη δεκαέξι εργαζόµενους που είναι στο δρόµο.
Και δεν είναι µόνο ότι είχαν έξι χρόνια που εργάζονταν στον
ΕΛΓΑ και τα δύο σαν µόνιµοι υπάλληλοι, αλλά σήµερα εκκρεµούν
δικαστικές αποφάσεις, όπου πραγµατικά θα υπάρξει χιονοστι-
βάδα απολύσεων. Μεταφέρετε το δικαίωµα στη δουλειά στις αί-
θουσες των δικαστηρίων και αποφασίζουν εκεί τα δικαστήρια για
το µέλλον.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Πέστε ποιος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ. Είναι αλή-
θεια αυτό που λέτε. Μπορούσατε εσείς να σταµατήσετε διαδικα-
σία διωγµού των εργατών; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Να πείτε ποιος. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ήδη αυτήν τη στιγµή στην Αίθουσα
βρίσκονται εργαζόµενοι του ΕΛΓΑ και προς αυτήν την κατεύ-
θυνση ζητούν να σταµατήσουν αυτές οι διώξεις ενάντια στους
εργαζόµενους. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ντρέπεστε να το πείτε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Πρέπει να ντρέπεστε εσείς που εφαρ-
µόζετε αυτήν την πολιτική, που βγάζει κόσµο στην ανεργία, τη
στιγµή που όπως ανέφερα, οι ελλείψεις στον ΕΛΓΑ είναι εκρη-
κτικές. Σήµερα ο ΕΛΓΑ είναι σε πλήρη παράλυση. Δεν γίνεται
εκτιµητικό έργο, γιατί έχουν πετσοκοφτεί πραγµατικά τα έξοδα
µετακίνησης. Παρότι σήµερα υπάρχουν ζηµιές, δεν υπάρχουν οι
εκτιµητές για να πάνε να κάνουν εκτιµήσεις. Βέβαια για εµάς
αυτό είναι µία συνειδητή πολιτική. Ετοιµάζονται και µε το νόµο
που ψηφίσατε µε το άρθρο 1 να εισβάλλουν ιδιωτικές ασφαλι-
στικές επιχειρήσεις στο χώρο του ΕΛΓΑ και στο ίδιο άρθρο, στην
παράγραφο 2 β, δηµιουργείτε και επιχορηγείτε και τα ασφάλι-
στρα και αυτήν τη στιγµή ετοιµάζετε και την προαιρετική και την
υποχρεωτική ασφάλιση.

Βέβαια, µέσα από αυτόν το νόµο, όπως ανέφερα, ανοίγετε την
πόρτα διάπλατα, σε εταιρείες οι οποίες θα αναλάβουν το εκτιµη-
τικό έργο και δηµιουργείτε και προαιρετική και υποχρεωτική
ασφάλιση. Βέβαια, είναι σίγουρο ότι στην ιδιωτική ασφάλιση δεν
θα µπορέσουν να ασφαλιστούν οι φτωχοµεσαίοι αγρότες. Θα
ασφαλιστούν οι µεγαλοαγρότες που έχουν τη δυνατότητα, γιατί
των φτωχοµεσαίων αγροτών δεν τους επιτρέπει το εισόδηµά
τους να ασφαλιστούν. 

Ένα ακόµη χτύπηµα στη φτωχή αγροτιά είναι ότι τους εργα-
τοαγρότες που τους διώξατε άρον–άρον µε την πολιτική σας και
εσείς και η Νέα Δηµοκρατία και η Ευρωπαϊκή Ένωση, σήµερα
τους τιµωρείτε επιπλέον και επιβάλλετε ένα 2% παραπάνω χα-
ράτσι στους µη κατά κύριο επάγγελµα, όταν το εισόδηµά τους
ξεπερνά το αφορολόγητο.

Γίνεται φανερό ότι και αυτός ο νόµος κινείται στην κατεύθυνση
υλοποίησης που ανέφερε ο κ. Σκανδαλίδης. Οι αγρότες, όποτε
είναι αισιόδοξοι οι Υπουργοί ή όποτε έρχονται µηνύµατα από την
Ευρωπαϊκή Ένωση, πρέπει να είναι πολύ κουµπωµένοι, γιατί
όποτε πανηγυρίζετε, τα αποτελέσµατα είναι οικτρά για τη φτω-
χοµεσαία αγροτιά.

Εµείς θεωρούµε ότι και αυτός ο νόµος είναι ένα εργαλείο για
την εφαρµογή της αντιαγροτικής πολιτικής, µετά το 2014 έως το
2020, στην κατεύθυνση αυτή να µαζευτεί παραπέρα η γη και η
παραγωγή σε λιγότερα χέρια. Και θα σπρωχτεί βίαια η µικροµε-
σαία αγροτιά στην εγκατάλειψη. Βέβαια, µέσα σε όλη αυτή την
κατάσταση που βιώνουν οι φτωχοµεσαίοι αγρότες, δεν ξεχάσατε
τις συµβιβασµένες ηγεσίες του τριτοβάθµιου συνδικαλιστικού κι-
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νήµατος, την ΠΑΣΕΓΕΣ, τη ΓΕΣΑΣΕ, τη ΣΥΔΑΣΕ, που τις επιχο-
ρηγείτε µε τα χρήµατα των αγροτών. Αρπάζετε τα χρήµατα από
τους αγρότες και επιχορηγείτε τους διώκτες των αγροτών. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας καλεί τη φτωχή αγροτιά,
τους εργαζόµενους στον ΕΛΓΑ, να δηµιουργήσουν ένα λαϊκό µέ-
τωπο µε τους άλλους εργαζόµενους, ενάντια σε αυτήν την πολι-
τική που σκορπάει τη φτώχεια, την εξαθλίωση και να παλέψουν
για µια άλλη πολιτική που θα υπηρετεί τα συµφέροντα των φτω-
χοµεσαίων αγροτών. Εµείς τους καλούµε να παλέψουν για έναν
ΕΛΓΑ αποκλειστικά δηµόσιο φορέα, µε πλήρη ασφάλιση φυτικής
και κτηνοτροφικής παραγωγής και κεφαλαίου για το 100% των
ζηµιών από όλες τις νόσους. 

Και κλείνω, κύριε Υφυπουργέ, µε το εξής. Δεν είναι αλήθεια
ότι δόθηκαν οι επιδοτήσεις, γιατί ούτε το 30% της εξισωτικής
αποζηµίωσης δόθηκε και ένα µεγάλο ποσοστό δεν πήρε το 70%,
γιατί κλείσατε το κύκλωµα και δεν έγιναν δεκτά αιτήµατα και πα-
ραλείψεις που υπήρχαν. Είναι µεγάλος ο αριθµός των αγροτών
που δεν πήραν την εξισωτική αποζηµίωση. Και να απαντήστε,
γιατί είναι τεράστιο το ποσό. Μιλάµε για χιλιάδες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Αστέριος Ροντούλης, Βουλευτής στο Νοµό Λάρισας.

Τα ζει στο πετσί του, εκεί στη Λάρισα, αν και ο Τύρναβος είναι
πλούσια περιοχή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Και τα Γιάννενα, κύριε Πρόεδρε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν µπορώ να ξεχάσω κάτι. Και δεν

µπορώ να το ξεχάσω γιατί ήµουν παρών, όταν εξελίχθηκε αυτό
που τώρα θα µεταφέρω στην Αίθουσα. Εν έτει 2009, ο τότε Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως και νυν Πρωθυπουργός
της χώρας, δεσµευόταν στο Κιλελέρ, ενώπιον εκατοντάδων
αγροτών ότι ο αγρότης και η αγρότισσα θα απολάµβαναν το κα-
θεστώς των βαρέων και ανθυγιεινών. 

Και µετά τη δέσµευση αυτή καταλήγουµε σε περικοπές της
πενιχρής συντάξεως του ΟΓΑ και σε διαρκή αύξηση των ασφα-
λιστικών εισφορών στον ΟΓΑ. Βλέπουµε λοιπόν ότι τα βαρέα και
ανθυγιεινά, λυπάµαι που το λέω, κύριε  Υφυπουργέ, έγιναν βαριά
ψεύδη που στοιχειώνουν τον αγροτικό κόσµο.

Τι µας ενοχλεί τώρα στον ΕΛΓΑ του ΠΑΣΟΚ; Μας ενοχλούν κά-
ποια συγκεκριµένα πράγµατα επί των οποίων θα πρέπει να δώ-
σετε συγκεκριµένες απαντήσεις. Πρώτον, µας ενοχλεί µια
περιρρέουσα ατµόσφαιρα που πήγε να περάσει –δεν πέρασε- οι-
κονοµικού εκβιασµού, οικονοµικής  τροµοκρατίας του παραγω-
γού. Από στελέχη του Υπουργείου, αγαπητοί συνάδελφοι, από
στελέχη της διοίκησης του ΕΛΓΑ, αλλά και από επίσηµους φο-
ρείς που πρόσκεινται στο κυβερνών κόµµα διατυπωνόταν η θέση-
απειλή ότι εάν δεν πληρώσουν την εισφορά στον ΕΛΓΑ, τότε θα
έχουν πρόβληµα και µε τις κοινοτικές επιδοτήσεις. Ουδέν ανα-
ληθέστερο αυτού και χαίροµαι που σήµερα από τα πλέον επί-
σηµα χείλη του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
του κ. Σκανδαλίδη ειπώθηκε, ξεκαθαρίστηκε ότι δεν υπάρχει µια
τέτοια απειλή, ότι δεν υφίσταται καν ως ενδεχόµενο αυτό το
πράγµα γιατί βεβαίως δεν ερείδεται και σε καµµία κοινοτική οδη-
γία ή κοινοτικό κανονισµό. Πήγε να περάσει όµως αυτό το κλίµα
της οικονοµικής  κατατροµοκράτησης του αγροτικού πληθυσµού
προκειµένου να καταβάλει τις εισφορές στον ΕΛΓΑ.

Το δεύτερο που µας ενοχλεί είναι η λογική της αναµενοµένης
παραγωγής, που αποτελεί µια κεντρική συνιστώσα όσον αφορά
τον καθορισµό της ειδικής εισφοράς στον παραγωγό, στον
ΕΛΓΑ. Γιατί µας ενοχλεί; Γιατί θέτουµε το εξής ερώτηµα. Είναι
δυνατόν σε µία εποχή έντονων καιρικών µεταβολών λόγω της κλι-
µατικής αλλαγής να είναι ένα σταθερό µέγεθος αυτή η αναµενό-
µενη παραγωγή; Προφανώς όχι. Μεγάλη ρευστότητα θα υπάρχει
σε αυτό το µέγεθος. Ναι, αλλά ο ΕΛΓΑ προεισπράττει χωρίς ο
παραγωγός να γνωρίζει ούτε τι σοδειά θα έχει, τι όγκο παραγω-
γής θα έχει, ούτε εάν θα πουλήσει αυτόν τον όγκο της παραγω-
γής. Υπάρχει, λοιπόν, µία αυθαιρεσία στον τρόπο υπολογισµού
της εισφοράς. Η αναµενοµένη παραγωγή είναι σαν την εικαζο-
µένη συναίνεση που συζητούσαµε σε άλλο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Υγείας.

Έρχοµαι τώρα σε ένα τρίτο που µας ενοχλεί. Μας ενοχλεί η
λογική της ανταποδοτικότητας που πλήττει τον κοινωνικό χαρα-
κτήρα του ΕΛΓΑ. Τι λέει αυτή η λογική της ανταποδοτικότητας;
Γιατί εδώ είναι το ουσιαστικό πρόβληµα του ΕΛΓΑ. Λέει ότι εγώ
ως ΕΛΓΑ θα προεισπράξω τις εισφορές από τον παραγωγό και
όταν θα έλθει η ώρα των αποζηµιώσεων, λόγω διάφορων ζηµιο-
γόνων αιτίων, θα δώσω προκαταβολή και στο τέλος εάν υπάρ-
χουν αποθεµατικά στο ταµείο του ΕΛΓΑ θα δώσω και το
συµπλήρωµα της αποζηµίωσης. Εάν δεν υπάρχουν αποθεµατικά
στο τέλος της ετήσιας οικονοµικής  χρήσης, τι θα γίνει; Ο παρα-
γωγός θα µείνει προφανώς, όπως αντιλαµβάνεσθε, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, µε την προκαταβολή. Μετατρέψατε τον ΕΛΓΑ σε
οργανισµό προκαταβολών. Αυτό κάνατε.

Έρχοµαι τώρα σε κάτι άλλο, που επίσης µας ενοχλεί. Η ακαρ-
πία έχει εξελιχθεί σε ένα τεράστιο πρόβληµα. Πλήττει την ικανό-
τητα επιβίωσης πολλών αγροτικών εκµεταλλεύσεων και δεν
ιδρώνει το αυτί κανενός στον ΕΛΓΑ για την ακαρπία. Δεν υπάρχει
η παραµικρή αντίληψη του πόσο η ακαρπία πλήττει το εισόδηµα
του παραγωγού. Παντελής αδιαφορία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε  Πρόεδρε. 
Δεν θα έπρεπε να έχετε ενεργοποιήσει ήδη το µηχανισµό των

ΠΣΕΑ; Δεν το έχετε πράξει. Ελάτε στη δική µας περιοχή, στον
Τύρναβο, στη Λάρισα να δείτε τι συµβαίνει µε την ακαρπία.

Έρχοµαι στο τελευταίο θέµα που είναι το θέµα των ηµερών
µετακίνησης του προσωπικού του ΕΛΓΑ, για να κάνει σωστά το
εκτιµητικό του έργο. Εδώ έχετε υπαγάγει τον ΕΛΓΑ στις διατά-
ξεις του ν. 2685/99. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι έχουν ένα µάξιµουµ
ηµερών µετακίνησης εκτός έδρας, εξήντα ηµέρες, µε πενιχρό-
τατες αποζηµιώσεις, µεικτές 9,75 ευρώ. Αστεία πράγµατα δη-
λαδή. Προσέξτε όµως να δείτε. Έτσι πλήττεται ο ΕΛΓΑ, γιατί δεν
µπορεί να κάνει το εκτιµητικό του έργο στη συνείδηση του
αγρότη παραγωγού και σε µία κρίσιµη οικονοµική περίοδο.

Προσέξτε τι θα σας πω, κύριε  Υπουργέ. Όταν αναφερόµαστε
στις ηµέρες µετακίνησης των γεωτεχνικών, δεν θα πρέπει να πε-
ριορίζουµε το θέµα µόνο στους εκτιµητές του ΕΛΓΑ. Αφορά
όλους τους γεωτεχνικούς. Εδώ θα σας πω το εξής, δεν ξέρω αν
το γνωρίζετε. Πώς προέκυψε το ζηµιογόνο αίτιο του πράσινου
σκουληκιού; Προέκυψε ως εξής. Οι γεωτεχνικοί των αγροτικών
διευθύνσεων των νοµαρχιών είχαν βάλει φεροµονικές παγίδες
για να ελέγχουν τον πληθυσµό των εντόµων. Αφού έβαλαν τις
φεροµονικές παγίδες κανείς δεν πήγε να τις ελέγξει για να δουν
τον πολλαπλασιασµό του πληθυσµού. Γιατί; Γιατί τους είπαν ότι
δεν υπάρχουν πλέον χρήµατα για εκτός έδρας µετακινήσεις και
ότι έχουν εξαντλήσει τις εξήντα ηµέρες των µετακινήσεων εκτός
έδρας. Άρα, λοιπόν, ξέρετε τι έγινε; Διογκώθηκε ο πληθυσµός
του εντόµου και φθάσαµε στο µεγάλο πλήγµα που δέχθηκαν οι
βαµβακοπαραγωγοί από το πράσινο σκουλήκι και ακόµα παρα-
µένουν απλήρωτοι. Αποζηµίωση ούτε 1 ευρώ. Περιµένουµε να
πείτε κάτι γι’ αυτό.

Βεβαίως, θέλω να µου ξεκαθαρίσετε και κάτι. Ο τοµέας της
αλιείας πού ανήκει; Γιατί εδώ τώρα έχουµε µπερδευτεί όλοι. Πή-
ρατε την αλιεία από το ΥΠΑΑΤ, την πήγατε στο Θαλασσίων Υπο-
θέσεων, µετά καταργήσατε το Θαλασσίων Υποθέσεων και τώρα
δεν ξέρω εάν και εσείς µπορείτε να µου απαντήσετε πού είναι η
αλιεία. Στον κ. Χρυσοχοΐδη ή την ξαναπήρατε εσείς; Δηλαδή
γύρω-γύρω όλοι! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Στον κ. Παµπούκη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Α, µάλιστα, άλλο αυτό τώρα. Τέλος
πάντων, πώς τα καταφέρνετε αυτά τα πράγµατα, µόνο εσείς µπο-
ρείτε να κάνετε αυτές τις πασοκικές ταχυδακτυλουργίες.

Τελειώνω, κύριε  Πρόεδρε, και ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Θέλω να µεταφέρω κάτι στην Αίθουσα για να το ακούσει και η
Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ, γιατί έχετε ξεπεράσει το χρόνο σας κατά πολύ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι σοβαρά τα θέµατα, κύριε  Πρό-
εδρε. Δεν χάλασε ο κόσµος για τριάντα δευτερόλεπτα.

Κύριε Υπουργέ, παρατηρείται το φαινόµενο και θα το δούµε
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να κλιµακώνεται το επόµενο χρονικό διάστηµα, πολυεθνικές εται-
ρείες αφού µάζεψαν το χρήµα από την Ελλάδα την περίοδο των
παχέων αγελάδων, να θέλουν να φύγουν από τη χώρα. Και, βε-
βαίως, έχουν κάθε δικαίωµα να το πράξουν, εµείς όµως µε κάθε
επισηµότητα –δεν είναι δική σας αρµοδιότητα, απλώς το λέω για
να ακουστεί- ζητάµε από την Κυβέρνηση να διασφαλίσει και τα
δεδουλευµένα των εργαζοµένων σε αυτές τις επιχειρήσεις, αλλά
και τα χρήµατα που πρέπει να λάβουν οι προµηθευτές αυτών των
εταιρειών, προµηθευτές στους οποίους ανήκουν και παραγωγοί
αγρότες.

Φανταστείτε, λοιπόν, µια µεγάλη πολυεθνική να την «κοπανάει»
από τη χώρα εν όψει οικονοµικής κρίσεως και να αφήνει χιλιάδες
εργαζοµένους απλήρωτους και προµηθευτές απλήρωτους. Θα
πρέπει, λοιπόν, η Κυβέρνηση επιτέλους να βγει ευθαρσώς και να
πει, να ενηµερώσει το Κοινοβούλιο πώς µπορεί να διασφαλίσει
και τους εργαζοµένους και τους προµηθευτές.

Πρόκειται για ένα µείζον θέµα που θα το δούµε να εκτυλίσσε-
ται και να διογκώνεται στο επόµενο χρονικό διάστηµα και η
Εθνική Αντιπροσωπεία δεν µπορεί να κωφεύει άλλο, ούτε οι Βου-
λευτές ούτε η κυβερνώσα παράταξη και η Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε  Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η κ. Ευ-

αγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, Κοινοβουλευτική Εκπρόσω-
πος του ΣΥΡΙΖΑ και Βουλευτής της Β’ Θεσσαλονίκης.

Σήµερα όλοι οι αγροτολόγοι είναι σε διάταξη εδώ.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση της Νέας Δηµο-

κρατίας θέτει ένα σοβαρό θέµα, αυτό της ασφάλισης της αγρο-
τικής παραγωγής και διανύοντας µια περίοδο που θα γράψει τη
δική της ιστορία µε αρνητικό πρόσηµο για την ελληνική κοινωνία
και τον κόσµο της εργασίας, µεσούσης της κρίσης,  µίας κρίσης
καπιταλιστικής και βέβαια κρίσης παραγωγικής και περιβαλλο-
ντικής, η ασφάλιση της παραγωγής και ο ΕΛΓΑ παίζουν ένα ση-
µαντικό ρόλο στη βιωσιµότητα του πρωτογενή τοµέα. 

Εγώ δεν θα πω ότι ο ΕΛΓΑ είναι υπό διάλυση, αλλά υπάρχουν
σοβαρές καθυστερήσεις, τόσο στην καταβολή των αποζηµιώ-
σεων όσο και στην εκτιµητική διαδικασία για τους γνωστούς λό-
γους. Είναι οι νόµοι 2685/1999 και 3943/2011. Άρα υπάρχει
εικόνα οπισθοδρόµησης, η οποία εάν συνεχισθεί µπορεί να εξε-
λιχθεί σε εικόνα κατάρρευσης και αυτό θα είναι τραγικό αν το
επιτρέψει η Κυβέρνηση να συµβεί. 

Ο κύριος Υπουργός είπε ότι σήµερα υπέγραψε για κάποια χρή-
µατα. Εγώ γνωρίζω ότι δεν έχουν υπογραφεί και δηµοσιοποιηθεί
οι κανονισµοί ασφάλισης φυτικής παραγωγής, ζωικού κεφα-
λαίου, κατάστασης προσωπικού, οργανωτικής διάρθρωσης και
λειτουργίας του συγκεκριµένου οργανισµού, που είναι ο σηµα-
ντικός οργανισµός για την ασφάλιση του πρωτογενή τοµέα, φυ-
τικής και ζωικής  παραγωγής. Γιατί όντως -δεν είναι στην
Αίθουσα ο κ. Ροντούλης-  η αλιεία δεν είναι µέσα στον ΕΛΓΑ και
δεν ξέρουµε όντως και σε ποιο Υπουργείο ανήκει.

Κύριε Υπουργέ, η εφαρµογή για πρώτη χρονιά της δήλωσης
καλλιέργειας εκτροφής µαζί µε τη δήλωση ΟΣΔΕ, παρουσιάζει
προβλήµατα καταχώρισης στο σύστηµα για ορισµένες καλλιέρ-
γειες, συγκαλλιέργειες, µποστανικές και κηπευτικές καλλιέργειες
σε µη χαρτογραφηµένα αγροτεµάχια, χωρίς ενοικιαστήρια, αυτά
που έχουν παραχωρηθεί διά λόγου, σε περιπτώσεις όπου η καλ-
λιέργεια ασκείται από άλλον και άλλος είναι αυτός που έχει υπο-
βάλει τη δήλωση ΟΣΔΕ. Αυτό πρέπει να το λάβετε σοβαρά υπ’
όψιν.

Δεν έχει αποσαφηνιστεί ακόµη ο τρόπος ελέγχου και ταυτο-
ποίησης των αγροτεµαχίων που δηλώθηκαν στις δηλώσεις ΟΣΔΕ
και καλλιέργειας εκτροφής και στη δήλωση ζηµιάς του ΕΛΓΑ,
ώστε να είναι γνωστό αν αφορά τα τεµάχια για τα οποία πληρώ-
θηκε η ασφαλιστική εισφορά. Αποτέλεσµα των όσων ανέφερα
είναι να καθυστερεί και η εγγραφή πινάκων ζηµίας µε πορίσµατα
του 2011. 

Άλλο ζήτηµα είναι η κοινοποίηση των πινάκων ζηµίας από το
2011 που γίνεται όταν οι αναγγελίες, δηλαδή οι πίνακες, πάρουν
έγκριση µε την πράξη ανάληψης οικονοµικής ευθύνης. Οι πρά-
ξεις, όµως, αυτές εκδίδονται στο τέλος κάθε µήνα και παρουσιά-

ζονται σοβαρές καθυστερήσεις στις κοινοποιήσεις µέχρι να µη-
χανογραφηθούν στο σύστηµα τα πορίσµατα και να τύχουν εγκρί-
σεως για πληρωµή, διότι η ταχεία µηχανογράφηση των
πορισµάτων απαιτεί προσωπικό, δηλαδή χειριστές ηλεκτρονικών
υπολογιστών, οι οποίοι δεν υπάρχουν, στα περισσότερα -να µην
πω σε όλα- τα υποκαταστήµατα του ΕΛΓΑ. 

Αντί να γίνουν προσλήψεις και να καλυφθούν τουλάχιστον τα
οργανικά κενά, εδώ έχουµε εργαζόµενους του ΕΛΓΑ που τελούν
υπό απόλυση. Δεν συζητώ για τους συµβασιούχους και τους επο-
χικούς, που κάλυπταν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και ήταν πολύ
χρήσιµοι στο εκτιµητικό έργο, ώστε οι κίνδυνοι από τα ζηµιογόνα
αίτια να µπορούν να καταγραφούν και να αποζηµιωθούν οι αγρό-
τες. 

Έχουµε δεκαέξι γεωτεχνικούς υπαλλήλους, οι οποίοι προσλή-
φθηκαν πριν από δύο χρόνια µε απόφαση του ΑΣΕΠ στο πλαίσιο
του π.δ.164, οι οποίοι τελούν υπό απόλυση µε απόφαση του δι-
οικητικού εφετείου. Επίσης, εκκρεµεί απόφαση του εφετείου και
για άλλους γεωτεχνικούς που προσλήφθηκαν µε απόφαση ΑΣΕΠ
και τώρα αντιµετωπίζουν τον κίνδυνο της απόλυσης, ενώ στον
οργανισµό υπάρχουν, όπως προείπα, κενές οργανικές θέσεις γε-
ωτεχνικών, οι οποίες δεν µπορούν να καλυφθούν στην παρούσα
συγκυρία. Έχει γίνει και η προσφυγή του ΕΛΓΑ µετά από από-
φαση του ΑΣΕΠ που τους δικαίωσε.

Η καθυστέρηση της έγκρισης των κανονισµών γεννά σκέψεις
για συγχώνευση του οργανισµού µε άλλους, ενδεχοµένως και µε
αλλότριο βεβαίως αντικείµενο και ενδεχόµενες απολύσεις. Ου-
δείς µέχρι στιγµής έχει τοποθετηθεί επ’ αυτού του συστήµατος
από την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και από την Κυβέρνηση και υπάρχει εδώ ένα σο-
βαρό θέµα. 

Εµείς ως Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς έχουµε κα-
ταθέσει και µια ερώτηση µε θέµα την εξαίρεση του ΕΛΓΑ από τις
ασφυκτικές διατάξεις του ν.2685/1999. Προλαλήσαντες συνά-
δελφοι αναφέρθηκαν για τις ηµέρες µετακίνησης των εργαζοµέ-
νων, των εκτιµητών που κάνουν πολύ σοβαρή δουλειά στα
χωράφια, εκεί που υπάρχουν προβλήµατα και θα πρέπει να εκτι-
µηθούν. Αυτές οι εκτιµήσεις εγώ θα πω ότι µπορεί να είναι ανά-
λογα µε τη χρονιά, σαράντα πέντε ηµέρες, µπορεί, όµως, να είναι
και εκατόν σαράντα πέντε ηµέρες και εσείς βάζετε ένα πλαφόν
των εξήντα ηµερών µετακίνησης. Το έργο, όµως, αυτό δεν µπο-
ρεί να εκτελεστεί από τους εκτιµητές, διότι δεν µπορούν να γί-
νουν σωστά οι εκτιµήσεις της ζηµιάς. Η αδυναµία της εκπλή-
ρωσης του εκτιµητικού έργου ακυρώνει το ρόλο του ΕΛΓΑ, αφού
δεν µπορεί να προσφέρει στην εκτίµηση των ζηµιών της φυτικής
και ζωικής παραγωγής. 

Ιδιαίτερα την περίοδο αυτή που οι παραγωγοί καλούνται µε το
ν. 3877/2010 να υποβάλουν δήλωση καλλιέργειας και εκτροφής
και να πληρώσουν την ασφαλιστική εισφορά που τους αναλογεί,
η µη εκπλήρωση του ρόλου του ΕΛΓΑ τον απαξιώνει στη συνεί-
δηση του ίδιου του αγροτικού κόσµου. Οι γεωπόνοι και οι κτη-
νίατροι εκτιµητές δεν µπορούν να είναι επαίτες. Δεν µπορούν να
βάζουν τα ιδιωτικά τους αυτοκίνητα για να κάνουν τις εκτιµήσεις,
διότι δεν έχει ο οργανισµός αυτοκίνητα υπηρεσιακά. Δεν µπο-
ρούν να καταγράφουν τις ζηµιές στα χωράφια µέχρι τις εξήντα
ηµέρες και να τους έχετε µε 9,75 ευρώ ηµερησίως και από τα
σαράντα έως τα εκατόν εξήντα χιλιόµετρα -αυτή είναι η αποζη-
µίωση- νατους έχετε µε 0,15 ευρώ το χιλιόµετρο τη βενζίνη τους.
Αυτό είναι εξευτελισµός!

Θεωρώ ότι η τροπολογία-προσθήκη που υπάρχει για τα ζητή-
µατα του Συλλόγου Εργαζοµένων του ΕΛΓΑ, που είναι κοινή
υπουργική απόφαση προς τα Υπουργεία Εσωτερικών, Οικονοµι-
κών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων -γνωρίζω ότι ο κ.
Σκανδαλίδης την έχει υπογράψει -  θα πρέπει να προωθηθεί στο
Υπουργείο Οικονοµικών, κύριε Υφυπουργέ, και να συνυπογρα-
φεί. 

Την καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πα-

σχαλίδου καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα τρο-
πολογία-προσθήκη, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Έχει υπογραφεί ήδη. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Από ποιον; Μόνο από
το ΥΠΑΑΤ. Από το Υπουργείο Οικονοµικών; Από το Υπουργείο
Εσωτερικών; Να απαντήσετε στους εργαζόµενους του ΕΛΓΑ.
Μακάρι να έχει υπογραφεί.

Κύριε Υπουργέ, η συµµετοχή του κράτους σε ποσοστό έως
20% των εισφορών που θα εισπραχθούν σύµφωνα µε το ν.
3877/2010, είναι πάρα πολύ µικρή για να στηριχθεί το σύστηµα
ασφάλισης και ο πρωτογενής τοµέας. Οι κατ’ εξαίρεση αποζη-
µιώσεις που τις είχαµε για χρόνια και δηµιούργησαν πελατειακές
σχέσεις και οικονοµική επιβάρυνση τεράστια στον οργανισµό, θα
πρέπει να σταµατήσουν. Θα πρέπει να γίνει η αναµόρφωση του
κανονισµού, να συµπεριλαµβάνονται κάθε χρόνο –δεν λέω ότι
δεν γίνεται αυτό- οι κλιµατικές αλλαγές και να µην έχουµε τα φαι-
νόµενα των κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεων. 

Πρέπει να υπάρχει κρατική συµµετοχή τόση, όση είναι η συµ-
µετοχή των αγροτών, γιατί θα πρέπει να πούµε και να γνωρίζουν
όλοι ότι ο ΕΛΓΑ σήµερα χρηµατοδοτείται από τους αγρότες µε
το 4%. Παλαιότερα ήταν 3%, τώρα είναι 4% για τη φυτική παρα-
γωγή και 0,75% για τη ζωική παραγωγή. Δεν µπορεί, όµως, να
συνεχισθεί αυτή η κατάσταση. Αν δεν υποστηριχθεί ο ρόλος του
ΕΛΓΑ, δεν υποστηρίζεται και η ίδια η αγροτική παραγωγή και
µέσα σε αυτή είναι και µια σειρά εργαζοµένων, οι οποίοι θα πρέ-
πει να ζουν αξιοπρεπώς.

Για όλα αυτά θα πρέπει να σκύψετε και στον ΕΛΓΑ και στον
πρωτογενή τοµέα για να έχουµε συνέχιση και να µην είναι όλα
µέσα στη µνηµονιακή πολιτική. 

Σας ευχαριστώ και για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ξέρετε την ευαισθησία

µου στα αγροτικά, γι’ αυτό το εκµεταλλεύεστε.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ο προηγούµενος µί-

λησε δέκα λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν σας έκανα παρα-

τήρηση.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Μπεντενιώτης.
ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, πολύ κύριε Πρόε-

δρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε αφορµή τη δήλωση του

υπευθύνου του τοµέα πολιτικής ευθύνης, εργασίας και κοινωνι-
κής ασφάλισης της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και µε αφορµή σχε-
τικά δηµοσιεύµατα, πρέπει να επισηµανθεί ότι καµµία µείωση δεν
επέρχεται µε το µεσοπρόθεσµο πρόγραµµα και το νόµο εφαρ-
µογής, αλλά ούτε και µε οποιονδήποτε άλλο νόµο στις συντάξεις
του ΟΓΑ, αλλά και στις κατώτερες συντάξεις όλων των άλλων
ταµείων. Αυτό είναι σαφέστατο. Δεν δικαιολογούνται δε οι οποι-
εσδήποτε περίεργες εδώ παρενέργειες και παρερµηνείες. 

Η µόνη αλλαγή που γίνεται είναι αυτή που έχει στόχο να στα-
µατήσει την καταστρατήγηση, του νοµοθετικού πλαισίου, που
ισχύει για τους µόνιµα διαµένοντες στη χώρα µας. Ακριβώς γι’
αυτό θεσµοθετούνται αντικειµενικά κριτήρια, µε τα οποία απο-
δεικνύεται η µόνιµη διαµονή. Έτσι δεν µπορούν να εισπράττουν
πλέον, χωρίς πολλές φορές να έχουν και ασφάλιση, συντάξεις
από τη χώρα µας κάτοικοι γειτονικών χωρών, οι οποίοι απλώς
έχουν δηλώσει µόνιµη κατοικία την Ελλάδα.

Και τώρα σε σχέση µε την επερώτηση µε το βαρύγδουπο θέµα
«Στον αέρα η ασφάλιση της αγροτικής παραγωγής». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Πάντως, κύριε εκπρό-
σωπε, το πρώτο το ακούσαµε µε ανακούφιση ορισµένοι που θα
γίνουµε συνταξιούχοι του ΟΓΑ, µεταξύ αυτών ο Υφυπουργός,
εγώ και κάποιοι άλλοι.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ακριβώς γι’ αυτό γίνεται η απο-
σαφήνιση, κύριε Πρόεδρε.

Αναµφίβολα η ίδρυση και η λειτουργία του ΕΛΓΑ είναι ιδιαί-
τερα σηµαντική για τη στήριξη του αγροτικού εισοδήµατος, αλλά
και για τη στήριξη της περιφερειακής ανάπτυξης. Εδώ, όµως,
χρειάζεται µια υπόµνηση. Η ίδρυση του ΕΛΓΑ είναι θεσµική από-
φαση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και αναντίρρητα η µέχρι τώρα συµβολή του
στην ανάπτυξη της πρωτογενούς παραγωγής είναι ουσιαστική,
αφού η ασφάλιση της αγροτικής παραγωγής και η κάλυψη των

κινδύνων παραγωγής είναι ένα σηµαντικό στοιχείο για τη βιωσι-
µότητα των αγροτικών εκµεταλλεύσεων. Γι’ αυτό η ίδρυση και η
λειτουργία του οργανισµού θεωρείται µια κατάκτηση για την
αγροτική οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Δ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Αντικειµενικά, όµως -πρέπει αυτό να το επισηµάνουµε και µε
έµφαση- την περίοδο 2004-2009 η διαχείριση του οργανισµού
από τη διακυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας υπήρξε καταστρο-
φική και γι’ αυτό ο φορέας ασφάλισης της γεωργικής παραγω-
γής οδηγήθηκε λίγο πριν τη χρεοκοπία. Γι’ αυτό και κρίθηκε
αναγκαία η αλλαγή του νοµοθετικού πλαισίου µε το ν. 3877/2010,
αλλά και η διοικητική µεταρρύθµιση και η διαχειριστική εξυ-
γίανση. Έτσι έχουµε µια συνολική αναδιάρθρωση της ασφάλισης
της αγροτικής εκµετάλλευσης µε την ενίσχυση και του κοινωνι-
κού χαρακτήρα του οργανισµού και αυτό επετεύχθη µε τη συµ-
µετοχή του κρατικού προϋπολογισµού, στις ασφαλιστικές
εισφορές του οργανισµού.

Είναι ιδιαίτερα ενδιαφέρον να επισηµανθεί ότι µε το νέο σύ-
στηµα ασφαλιστικής κάλυψης και σε σχέση µε το κόστος και ει-
δικότερα για τις µικροµεσαίες γεωργικές εκµεταλλεύσεις
διασφαλίζεται και διαφάνεια, αλλά και δικαιοσύνη, αφού οι κα-
λύψεις παραµένουν οι ίδιες για τη φυτική παραγωγή, αλλά και
την προσθήκη της ηλιακής ακτινοβολίας, ενώ και για το ζωικό κε-
φάλαιο έχουµε µια αντίστοιχη διεύρυνση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ενδιαφέρον µάλιστα το γε-
γονός ότι τα βιολογικά προϊόντα και τα προϊόντα ονοµασίας προ-
έλευσης, τυγχάνουν υψηλότερης τιµής αποζηµίωσης κατά 30%
χωρίς αύξηση εισφοράς, όπως προβλέπεται από τον Οργανισµό
Ασφάλισης Φυτικής Παραγωγής. Όπως, πρέπει να επισηµάνουµε
ότι έχει ελαχιστοποιηθεί και η εισφοροδιαφυγή. Ακριβώς γι’ αυτό
είναι δυνατή η αποζηµίωση στο ακέραιο, χωρίς καθυστερήσεις,
αλλά και χωρίς γραφειοκρατικές δυσλειτουργίες. 

Έτσι δεν µπορεί η Νέα Δηµοκρατία να αναφέρεται σήµερα σε
«υπό διάλυση ΕΛΓΑ», όταν την παρέδωσε την ασφαλιστική κά-
λυψη της αγροτικής παραγωγής σε κυριολεκτική διάλυση. Δεν
µπορεί η Νέα Δηµοκρατία να αναφέρεται στην τροποποίηση του
θεσµικού πλαισίου λειτουργίας του ΕΛΓΑ στην επερώτησή της,
όταν κατά το χρόνο της δικής της διακυβέρνησης, δεν άλλαξε
αυτό το πλαίσιο λειτουργίας του οργανισµού. 

Για µας, κύριοι συνάδελφοι, είναι δέσµευση και ιδιαίτερη ευ-
θύνη να στηρίξουµε τις αγροτικές εκµεταλλεύσεις και ιδιαίτερα
αυτήν την  περίοδο της οικονοµικής κρίσης, γιατί πιστεύουµε ότι
µεγιστοποιώντας αυτήν τη στήριξη της πρωτογενούς παραγω-
γής διασφαλίζουµε την ταχύτερη έξοδο από την κρίση. Γιατί δεν
µπορούµε να εισάγουµε τόσο υψηλό ποσοστό κτηνοτροφικών
προϊόντων, γιατί δεν µπορούµε να αγοράζουµε κηπευτικά στο
χωριό, στην καρδιά µιας εύφορης πεδιάδας, τα οποία µπορεί να
είναι και εισαγωγής από γειτονικές ή µακρινές χώρες, γιατί δεν
µπορεί να διασφαλίσουµε την επιστροφή στην ύπαιθρο και την
περιφερειακή ανάπτυξη, χωρίς να ενισχύσουµε το κόστος παρα-
γωγής των προϊόντων. Εδώ παρατηρούµε αυτό το οξύµωρο φαι-
νόµενο ακόµα και γι’ αυτό η Κυβέρνηση πρέπει να καταβάλει
ιδιαίτερη προσπάθεια, να δώσει τη δυνατότητα στον παραγωγό
να πουλά στον τόπο της κατανάλωσης, χωρίς τους διαµεσολα-
βητές και τους µεταπράτες. 

Πράγµατι, οφείλουµε και είναι δέσµευσή µας να στηρίξουµε
την αγροτική παραγωγή, το εισόδηµα του αγρότη, αλλά και να
διασφαλίσουµε καλύτερες συνθήκες ανάπτυξης της λειτουργίας
του πρωτογενούς τοµέα. Και αυτό γιατί πιστεύουµε ότι σ’ αυτόν
το χώρο πρέπει να στηρίξουµε την έξοδο από την οικονοµική
κρίση, διασφαλίζοντας όλες εκείνες τις προϋποθέσεις, που απαι-
τούνται για να αναπτυχθεί η περιφέρεια και να ξαναπρασινίσει η
ύπαιθρος, ώστε να επιστρέψουµε στην ύπαιθρο όλες εκείνες τις
δυνάµεις, στις οποίες πρέπει να στηρίξουµε την αναδιάρθρωση
της αγροτικής οικονοµίας, η οποία µετά τη ναυτιλία και τον του-
ρισµό εµείς πιστεύουµε ότι είναι ο τρίτος τοµέας στον οποίο πρέ-
πει να στηριχθεί η προοπτική ανάπτυξης της χώρας µας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Κοι-
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νοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Μπεντενιώτη. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-

µων κ. Ιωάννης Δριβελέγκας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε µια επερώτηση για θέ-

µατα του ΕΛΓΑ και όπως ήταν λογικό, εξελίχθηκε σε συζήτηση
για το µέλλον της ελληνικής γεωργίας. Είπε αρκετά ο κύριος
Υπουργός σε ό,τι αφορά το θέµα της ελληνικής γεωργίας και µά-
λιστα είπε ότι όλα τα ζητήµατα που µας απασχολούν θα έρθουν
στην επιτροπή και ιδιαίτερα για το µέλλον της ΚΑΠ θα τα συζη-
τήσουµε στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και βεβαίως
και στην Ολοµέλεια.

Εγώ επειδή είµαι και πρακτικός άνθρωπος και επειδή προκλή-
θηκα από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο ότι δεν έχουν δοθεί
απαντήσεις, παρακαλώ να σηµειώσετε, κύριοι συνάδελφοι, µία-
µία τις απαντήσεις που θα δώσω στις εννιά ερωτήσεις που κά-
νετε. 

Προηγουµένως, όµως, να πω δυο-τρεις γενικές κουβέντες –
µίλησε γι’ αυτό και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος- για το
θέµα της µείωσης των αγροτικών συντάξεων. Δεν υφίσταται τέ-
τοιο θέµα. Ποιο είναι το θέµα; Πιστεύω ότι όλοι συµφωνούµε,
γιατί εµείς τουλάχιστον που ζούµε στην επαρχία το γνωρίζουµε.
Έρχονταν κάποιοι αλλοδαποί εδώ, δήλωναν ότι κάθονταν έναν
χρόνο, έφευγαν και έπαιρναν συντάξεις. Το θέλουµε αυτό; Για
να πούµε να µη µειώσουµε το κονδύλι, να το αφήσουµε έτσι
όπως είναι; Θέλουµε αυτό το πράγµα; Εγώ ξέρω προσωπικά αν-
θρώπους που ζουν στην Κύπρο, στις πρώην ανατολικές χώρες
και παίρνουν δύο και τρεις συντάξεις. Αυτήν την τάξη θέλουµε
να βάλουµε. Θέλουµε να βάλουµε τάξη σ’ αυτό το θέµα. Και ερ-
χόµαστε τώρα όλοι και λαϊκίζουµε και τροµοκρατούµε τον πιο
αδύναµο πολίτη.

Πιστεύω ότι µετά από αυτήν την κατηγορηµατική και σαφή δι-
ευκρίνιση δεν θα ξαναµπεί τέτοιο θέµα. 

Να πούµε τώρα αρκετές κουβέντες για τον ΕΛΓΑ και γι’ αυτό
που ψηφίζουµε για τις εισφορές. Κύριοι συνάδελφοι, τι θέλουµε;
Να µην πληρώνει καθόλου ο αγρότης; Να το πούµε. Να τα πλη-
ρώνει όλα ο προϋπολογισµός; Και αυτό να το πούµε. Δηλαδή
ποιος προϋπολογισµός; Οι Έλληνες πολίτες. Προφανώς οι επε-
ρωτώντες δεν θέλουν αυτό. Αλλά να υπάρχει και µία λογική και
µία σχέση. Λέµε ότι «καταληστεύουµε τους αγρότες». Ακούστηκε
εδώ ότι παίρνει πολλά χρήµατα ο ΕΛΓΑ εισφορές και δίνει µικρές
αποζηµιώσεις. Στη φυτική παραγωγή η ανώτερη εισφορά είναι
3.700 ευρώ, στη ζωική παραγωγή 740 ευρώ και στα θερµοκήπια
470 ευρώ. Ξέρετε τι σχέση έχουµε βάλει; Για να το ξέρετε. Λοι-
πόν, ασφαλιζόµενη αξία 93.000, αποζηµίωση  µέχρι 70.000. Και
γιατί το βάλαµε αυτό; Δεν θα σας πω ονόµατα. Ακούστε. Το κά-
ναµε αυτό για να τελειώσει η ρεµούλα και η αδιαφάνεια. Παρα-
γωγός, αγρότης, τριετία 2007-2008-2009, αποζηµίωση
365.732,27 ευρώ. Αγρότης, τριετία -όλους τους έχω καταγεγραµ-
µένους- τριακόσιες επτά ο δεύτερος, τριακόσιες, διακόσιες, εκα-
τόν ογδόντα. Θέλουµε αυτό δηλαδή; Να υπάρχει αδιαφάνεια; Να
µην υπάρχει σχέση εισφοράς και καλυπτόµενης παραγωγής; Να
το πούµε και αυτό στον ελληνικό λαό, στους αγρότες. Γιατί όλοι
κοπτόµεθα υπέρ των αγροτών, αλλά κάποιοι ξύπνιοι «τα κονο-
µάνε», να τα πω εγώ λαϊκά. Ε, αυτό δεν θα γίνει, όσο και αν λέτε
κάποιοι ότι είναι αδιαφανής η διαδικασία και ότι ληστεύουµε τους
αγρότες. Τους προστατεύουµε και θα πάρουν αυτό το οποίο
πρέπει να παίρνουν. 

Επίσης, τουλάχιστον εσείς έπρεπε να είστε πιο σεµνοί σε ό,τι
αφορά την κριτική σας, όταν έχετε αυτό το προηγούµενο βεβα-
ρηµένο παρελθόν, τα τέσσερα δισεκατοµµύρια χρέη του οργα-
νισµού. Ξεχάσατε τα «πακέτα Χατζηγάκη»; Εµείς δεν τα
ξεχάσαµε. Και αν τα ξεχάσατε εσείς, γιατί βλέπω να έχετε απώ-
λεια µνήµης, δεν τα ξέχασε ο Έλληνας αγρότης. Ξεχάσατε τις
κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις, έξω από κάθε κανονισµό του ΕΛΓΑ,
οι οποίες ήταν και ποινικά κολάσιµες; Κατ’ εξαίρεση, σωρηδόν,
για να κάνουµε ρουσφέτια στους δικούς µας αγρότες; Και τρέ-
χαµε όλοι και δεν ξέραµε πού να κρυφτούµε; «Γιατί ο τάδε πήρε
κατ’ εξαίρεση;». Και τα ξέρετε και εσείς, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: ...(Δεν ακούστηκε)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Τα ξέρετε, κύριε Κασαπίδη, γιατί και εσείς
ήσασταν από τους αδικηµένους. Ήσασταν από τους αδικηµέ-
νους και ο Νοµός Κοζάνης σε σχέση µε άλλους µε τις κατ’ εξαί-
ρεση. Ε, δεν θα υπάρξουν κατ’ εξαίρεση αποφάσεις, τελειώσαµε.
Γιατί αυτό χρέωσε τον οργανισµό 900 εκατοµµύρια ευρώ, όλες
αυτές οι κατ’ εξαίρεση αποφάσεις. Ενάµισι δισεκατοµµύριο είναι
όλες αυτές εδώ οι παράνοµες αποφάσεις. 

Και να σας πω και το τελευταίο που λέµε για τον οργανισµό,
γιατί λένε «βλέπω και τους εργαζόµενους που είναι στο θεω-
ρείο»; Τι κάνατε το 2009; Αθρόες προσλήψεις. Ξέρετε; Δεν το ξέ-
ρουν οι συνάδελφοι εδώ της Αντιπροσωπείας ότι νοικιάσατε για
να τους βάλετε -και τυχαία άραγε το 2009; Τότε παρουσιάστηκαν
οι έκτακτες ανάγκες;- επταώροφο κτήριο για να τους βάλετε και
επιπλώσατε το κτήριο, µε 30.000 ευρώ το µήνα. Αυτές οι λογικές
σταµατάνε. 

Και µιας που αναφέρθηκα στους εργαζόµενους, πόσες φορές
θα το πω, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας; Κανείς εργαζόµενος δεν απολύεται από
τον οργανισµό. Λέω ότι όλοι δουλεύουν. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεκαέξι χιλιάδες εκα-
τόν εξήντα πέντε! Εδώ το έχω!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Και σας έχω προκαλέσει, σας το έχω πει
τρεις φορές, ότι η Κυβέρνηση, αυτή η διοίκηση δεν έδιωξε και
δεν πήγε στο δικαστήριο κανέναν. Κανέναν. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Να αποσύρετε τις διώξεις!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Η προηγούµενη, που δεν το λέτε και δεν κα-
ταλαβαίνω γιατί δεν λέτε την αλήθεια. Η προηγούµενη διοίκηση
υπό τον κ. Κατσαρό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Εδώ είναι το έντυπο των εργαζοµέ-
νων!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Πείτε το. Είναι δύσκολο να το πείτε; Είναι
δύσκολο; 

Λοιπόν, η προηγούµενη διοίκηση τους έστειλε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ωραία!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Και εµείς λέµε για τους πενήντα επτά εργα-
ζόµενους και σας το καταθέτω, το ξαναλέω ότι δεχτήκαµε τις
αιτήσεις θεραπείας, οι σαράντα έξι έπιασαν δουλειά και για τους
δεκαέξι έχει γίνει προσφυγή. Και περιµένει ο οργανισµός, γιατί
αυτό είναι το δικαιακό σύστηµα, περιµένει η διοίκηση την από-
φαση του δικαστηρίου, αλλιώς θα πάει και για παράβαση καθή-
κοντος. 

Σε ό,τι αφορά το αίτηµα των εργαζοµένων, πράγµατι ήµασταν
οι πρώτοι σαν Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και ιδιαίτερα ο
Υπουργός, ο κ. Σκανδαλίδης. Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε
της Νέας Δηµοκρατίας, όταν ζήτησα να σας διακόψω, ήθελα να
σας πω ότι υπήρχε ισχυρός λόγος, που άπτεται και της άλλης ει-
δικότητάς σας. Γι’ αυτό το έκανα. Ο κ. Σκανδαλίδης δεν είναι από
αυτούς που αποφεύγουν τη Βουλή και είναι εδώ πάντα. Λοιπόν,
έχει υπογραφεί από τον κ. Σαχινίδη αυτό που ζήτησαν οι ίδιοι οι
εργαζόµενοι, γιατί η σύσκεψη έγινε παρουσία της Διοίκησης του
ΕΛΓΑ, των εργαζοµένων και του Υπουργού. Δηλαδή έχουν γίνει
αυτά που ζήτησαν. Αν θυµάµαι καλά, ζήτησαν οι εξήντα µέρες
να γίνουν εκατόν είκοσι, να αυξηθεί η αποζηµίωση για τα αυτο-
κίνητά τους, η χιλιοµετρική απόσταση, και υπήρχε και ένα πρό-
βληµα µε τη διανυκτέρευση, το οποίο και αυτό λύθηκε. Το είπε ο
Υπουργός. Το άλλο, το 10%, επίσης εµείς είµαστε αλληλέγγυοι
και θα το δούµε στη δεύτερη φάση. Μετά από αυτό πιστεύω ότι
-δεν θα τους υποδείξω εγώ, τη γνώµη µου λέω- καλό θα ήταν να
πάνε στην υπηρεσία για να εξυπηρετήσουµε και τους αγρότες. 

Τώρα, εν τάχει ένα-ένα τα ερωτήµατα, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε της Νέας Δηµοκρατίας, γιατί είπατε ότι δεν απαντή-
σαµε σε κανένα. Παρακράτηση ενιαίας ενίσχυσης: Γράψτε το.
Δεν επιτρέπεται. Δεν µπορούσε και να ήθελε οποιοσδήποτε. Δεν
παρακρατείται κανένα ποσό, παρά µόνο αν ο ίδιος ο αγρότης
θέλει να το εκχωρήσει. Κύριε Καρασµάνη, που ασχολείστε χρό-
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νια -δεν λέω για τους άλλους- που ήµασταν µαζί στην επιτροπή,
γινόταν πάντα αυτό, ότι, όταν θέλει ο αγρότης, µπορεί να εκχω-
ρήσει την αποζηµίωση; Γινόταν. Άρα δεν τίθεται τέτοιο θέµα. 

Δεύτερο ερώτηµα. Τι θα γίνει µε τους αγρότες που υπέβαλαν
την ενιαία δήλωση και κατέβαλαν τις ασφαλιστικές τους εισφο-
ρές πριν την έκδοση της υπουργικής απόφασης για το ±20%; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Πριν από δυόµισι µήνες.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Το ρωτήσατε. Δεσµευόµαστε, λοιπόν, κύριε
Καρασµάνη, ότι µπορούν να προσαρµόσουν τη δήλωσή τους
ανάλογα µε το ±20%. 

Τρίτον, να µειώσουµε τις υπέρµετρα αυξηµένες ασφαλιστικές
εισφορές χωρίς αντίστοιχη µείωση των αποζηµιώσεων. Θέλετε
αυτό; Θέλετε να παίρνουν τριακόσιες, τετρακόσιες, διακόσιες,
εκατό χιλιάδες αποζηµιώσεις; Εµείς δεν το θέλουµε. Και θα πα-
ραµείνει αυτό. 

Τέταρτον, τέθηκε το ερώτηµα «τι θα γίνει στις καλλιέργειες
ενοικιαζοµένων εκτάσεων». Πιστεύω ότι εδώ θα συµφωνήσουµε
–γιατί εφόσον ρωτάτε, πρόθεσή σας είναι να πάρετε κάποια δι-
ευκρίνιση- ότι κακώς υπήρχε το φαινόµενο να παίρνουν και οι
δυο αποζηµίωση. Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτός που νοικιάζει το χω-
ράφι και το καλλιεργεί, αυτός θα κάνει τη δήλωση στον ΕΛΓΑ και
θα πάρει την αποζηµίωση, αλλά, προσέξτε, να έχει δηλώσει το
χωράφι! Γιατί εγώ τα ξέρω καλά αυτά –και γνωρίζετε ότι τα ξέρω-
και δεν θα κρυβόµαστε πίσω από το δάχτυλό µας «να δηλώνω
εγώ το χωράφι, να το δηλώνει και ο άλλος σαν ενοικιαστής και
να παίρνουµε και οι δύο αποζηµιώσεις». Όχι! 

Απαντώνται, λοιπόν, ρητά και κατηγορηµατικά ένα – ένα τα
ερωτήµατα. Ο ενοικιαστής που σπέρνει και καλλιεργεί το κτήµα,
αυτός θα παίρνει την αποζηµίωση του ΕΛΓΑ, αλλά θα δηλώνει
και το κτήµα, δεν θα υπάρχουν πράγµατα στον αέρα!

Τέθηκε το ερώτηµα «γιατί παραµένουν απλήρωτοι χιλιάδες πα-
ραγωγοί για τις ζηµιές που υπέστησαν σε καλλιέργειες για
εκτροφές κατά τη διάρκεια του περσινού έτους». Το είπε και ο
Υπουργός. Θα ήθελα να µας πείτε συγκεκριµένα, να µας κάνετε
µια ερώτηση για κάθε τύπο, για κάθε καλλιέργεια και θα σας
απαντήσουµε, διότι έτσι θα µας πάρει ολόκληρη τη µέρα!

Σας έχουµε πει πως σε ό,τι έχουµε δεσµευτεί, έχουν πληρωθεί
όλα, εκτός αυτά για το πράσινο σκουλήκι –που αναφέρθηκε και
θα γίνει και αυτό- και τον ειδικό φόρο …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Με ποια διαδικασία θα αποζηµιω-
θεί, κύριε Υπουργέ; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κάντε µία - µία την ερώτηση. Ρωτήσατε για
τον ΕΛΓΑ...

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Σας έχουµε ρωτήσει δεκάδες
φορές. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Είκοσι πέντε εκατοµµύρια …

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Και πότε θα αποζηµιωθούν; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε, αν µου δώσετε χρόνο ένα
τέταρτο …

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριοι συ-
νάδελφοι. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Για τον ειδικό φόρο κατανάλωσης …

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πρώτον, κύριε Υπου-
ργέ, παρακαλώ να συντοµεύετε το λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Συντοµεύω, κύριε Πρόεδρε, αλλά όταν βά-
ζουν όλα τα ερωτήµατα της χώρας…

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεύτερον, παρακαλού-
νται οι κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές να µη διακόπτουν.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): …υπάρχει κοινοβουλευτική διαδικασία, για
να κάνουν συγκεκριµένη ερώτηση και να πάρουν συγκεκριµένες
απαντήσεις.

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Υπου-
ργέ. Παρακαλώ να καταλήξετε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Καταλήγω και σας ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε, για την ανοχή σας.

Ως προς τον ειδικό φόρο κατανάλωσης, το έχουµε ήδη πει και
εσείς κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, τουλάχιστον για τα καπνά, τη µέρα και ώρα
που είπαµε, τα πληρώθηκαν όλα οι καπνοπαραγωγοί. 

Τέθηκε το ερώτηµα: «Γιατί δεν διεξάγονται εκτιµήσεις από γε-
ωπόνους εκτιµητές;». Είχαν απεργία. Ιδιαίτερα στο Νοµό Πέλλης
το γνωρίζετε ότι οι γεωπόνοι εκτιµητές ήταν περίπου εβδοµήντα,
αν µε έχουν πληροφορήσει καλά, για να εκτιµήσουν αυτά που
ξέρετε. Πιστεύω ότι µετά τη λήξη της απεργίας δεν θα έχουµε
κανένα πρόβληµα. 

Επίσης, ερωτηθήκαµε γιατί δεν έχει δοθεί στους δενδροκαλ-
λιεργητές η δυνατότητα υποβολής δηλώσεων αποζηµίωσης. Και
αυτό το γνωρίζετε. Ο λόγος είναι γιατί ζητάνε κατ’ εξαίρεση και
κατ’ εξαίρεση δεν θα υπάρχει. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε, που είναι πάρα πολύ σο-
βαρό.

Ως προς το θεσµικό πλαίσιο, πράγµατι, ο κανονισµός πλέον
είναι απαραίτητος. Έχει γίνει κουβέντα µε όλους. Το θέµα ήταν
στον Υπουργό Οικονοµικών. Χθες που υπεγράφη το θέµα του
ΕΛΓΑ πιστεύω να έχει υπογραφεί και ο κανονισµός και να τελει-
ώσει και αυτό το θέµα. Σε κάθε περίπτωση για κάθε ερώτηµα δί-
νεται συγκεκριµένη απάντηση και για όλα τα άλλα που βάζετε
–και καλώς τα βάζετε- µπορούµε να συζητήσουµε σε οποιαδή-
ποτε διαδικασία θέλετε.

Κλείνοντας, θέλω να πω ότι κάνουµε µεγάλη προσπάθεια, του-
λάχιστον να δώσουµε στον αγρότη τα χρήµατα αυτά που δικαι-
ούται, χωρίς καθυστερήσεις γιατί κατανοούµε ότι υπάρχει και
είναι γνωστό το πρόβληµα αυτό που ταλαιπωρεί τη χώρα και ιδι-
αίτερα τους αγρότες. Εµείς πιστεύουµε ότι αυτοί µπορούν να φέ-
ρουν την ανάπτυξη της χώρας και είναι αυτός ο κλάδος µαζί µε
τον τουρισµό που θα δώσουν ελπίδα και προοπτική στη χώρα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Δριβελέγκα.

Εισερχόµαστε στις δευτερολογίες.
Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Γεώργιος Καρασµάνης,

Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας στο Νοµό Πέλλης.
Παρακαλώ, κύριε Καρασµάνη, να είστε εντός του χρόνου, γιατί

είµαστε «υπερήµεροι». 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, διευκρινίσατε και είπατε ότι δεν θα υπάρξει

πρόβληµα  µε τη µείωση των συντάξεων. Θα το δούµε αυτό. Μα-
κάρι να είναι έτσι. Όµως, δεν είπατε τίποτα για την κατάργηση
της απόδοσης στον ΕΛΓΑ ποσού 67,5 εκατοµµυρίων ευρώ, όπως
αναφέρεται στη σελίδα 69 του µεσοπροθέσµου. Δεν έχετε πει τί-
ποτα γι’ αυτό. Περιµένω κι εδώ µια απάντηση.

Αναφερθήκατε στο χρέος. Έχουµε κάνει εδώ αναλυτική συζή-
τηση και είναι καταγεγραµµένη στα Πρακτικά. Κύριε Υπουργέ,
τα 3,8 δισεκατοµµύρια είναι γεγονός, αλλά αφορά µια µεγάλη
κοινωνική τάξη και, εν πάση περιπτώσει, αυτό το χρέος –το έχω
πει κατ’ επανάληψη- δεν αφορά µόνο την κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Το χρέος είναι διαχρονικό. Ξεκινά από τις δικές σας κυβερνή-
σεις. Αυτό δεν το λέω µόνο εγώ. Το έλεγαν οι ίδιοι οι εκπρόσωποι
των αγροτών, όταν ψηφιζόταν ο ν. 2745/2001. Και ο κ. Καραµίχας
και ο Πρόεδρος της ΓΕΣΑΣΕ και ο εκπρόσωπος των εργαζοµέ-
νων ανέφεραν ότι ο ΕΛΓΑ αντιµετώπιζε τη µεγαλύτερη οικονο-
µική κρίση εκείνη την εποχή. 

Εν πάση περιπτώσει, όταν το 2004 ήρθε η Νέα Δηµοκρατία,
κύριε Υπουργέ, εσείς είχατε υπογράψει δάνεια µε εγγύηση του
δηµοσίου ύψους 782 εκατοµµυρίων ευρώ και είχατε αφήσει υπο-
χρεώσεις ύψους 800 εκατοµµυρίων. Άρα, λοιπόν, από τα 3 δισε-
κατοµµύρια –γιατί τα 800 εκατοµµύρια είναι τοκοχρεολύσια και
θα πληρωθούν µέχρι το 2019- τα 1,6 δισεκατοµµύρια βαραίνουν
τις δικές σας κυβερνήσεις και τα 1,6 δισεκατοµµύρια βαραίνουν
τις δικές µας κυβερνήσεις. 
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Πέρα από αυτό, τα δάνεια µε εγγύηση του δηµοσίου ήταν σύν-
νοµα, κύριε Υπουργέ. Τα προβλέπει ο ν.3074/2002. Δικός σας
νόµος είναι! Καταγράφονται στον κρατικό προϋπολογισµό και
όταν ο ΕΛΓΑ δεν µπορεί να τα πληρώσει, τότε τα πληρώνει ο κρα-
τικός προϋπολογισµός. Πού είναι, λοιπόν, το παράνοµο; Δεν το
κατάλαβα. 

Από εκεί και πέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το συµπέρα-
σµα που βγήκε από αυτές τις τοποθετήσεις όλων των συναδέλ-
φων όλων των πτερύγων είναι ότι οι πληγέντες γεωργοί και
κτηνοτρόφοι βρίσκονται στην πιο δεινή οικονοµική θέση. 

Ως προς το πρώτο ερώτηµά µας, για την παρακράτηση των
επιδοτήσεων, µε ρωτήσατε αν ξέρω κάτι γι’ αυτές τις παρακρα-
τήσεις. Μα, αυτό είναι ένα µόνιµο καθεστώς. Εδώ η Αγροτική
Τράπεζα µπαίνει στους λογαριασµούς και παίρνει τις επιδοτή-
σεις! Πρώτη φορά το ακούτε αυτό, κύριε Υπουργέ; Εµείς, βά-
λαµε αυτό το θέµα για να το ξεκαθαρίσετε, γιατί έχει δηµιου-
ργηθεί ένα κλίµα εκφοβισµού και µια οιονεί κατάσταση ότι οι επι-
δοτήσεις είναι εκχωρητέες και µεταβιβάσιµες. 

Από εκεί και πέρα, ο κ. Σκανδαλίδης είπε ότι όλα πάνε καλά
στον ΕΛΓΑ και δεν υπάρχει καµµία εκκρεµότητα. Προφανώς, δεν
παρακολουθεί τον οργανισµό. Ίσως είναι πολλές οι υποχρεώσεις
του. Στα τηλεοπτικά κανάλια βρίσκεται κάθε µέρα. Εγώ σέβοµαι
το πρόγραµµά του, αλλά ας καθίσει εδώ για µία ώρα να ακούσει
τους Βουλευτές, να κάνουµε ένα διάλογο. Νοµίζω ότι αυτό θα
µπορούσε να το κάνει για να ακούσει κάποια πράγµατα. 

Λέει ότι δεν υπάρχει καµµία εκκρεµότητα. Μα, οι βαµβακοπα-
ραγωγοί περιµένουν εδώ και πολλούς µήνες, από εβδοµάδα σε
εβδοµάδα και από µήνα σε µήνα, την αποζηµίωσή τους από το
πράσινο σκουλήκι και από τις υπερβολικές βροχοπτώσεις του πε-
ρασµένου φθινοπώρου. Βέβαια, αυτό είναι ένα θέµα που θα το
συζητήσουµε σε µια επερώτηση που έχουµε καταθέσει. 

Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, ξέρετε τι λένε οι βαµβακοπαραγωγοί;
Ασφαλώς, αυτό δεν εκφράζει την πολιτική µου ιδιοσυγκρασία,
αλλά θα σας το πω. Λένε ότι αν υπήρχε παγκόσµια γιορτή ψέµα-
τος, θα έστελναν ευχές! Αντιλαµβάνεστε τι εννοώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εγώ όχι. Εσείς αν το αντιλαµβάνεστε …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Από εκεί και πέρα, υπάρχουν και
οι σπαραγγοκαλλιεργητές. Από το Δεκέµβρη του 2010 είπατε ότι
θα τους αποζηµιώσετε! Πότε; Πότε; Βρισκόµαστε στον Ιούλιο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Εκτός Κανονισµού ή εντός; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Εντός Κανονισµού. Εγώ σας δικαι-
ολογώ γιατί, ενώ είστε έµπειρος κοινοβουλευτικός µε µεγάλη
αγροτική πείρα, είστε µια εβδοµάδα Υφυπουργός και δεν έχω
απαίτηση να τα γνωρίζετε όλα. Όµως, έχετε αφήσει ανθρώπους
απλήρωτους, οι οποίοι έχουν πάθει ζηµιές το 2009 και το 2010.
Ρωτάτε πώς αυτοί οι άνθρωποι εδώ και δυο –τρία χρόνια επιβιώ-
νουν; 

Να σας θυµίσω ορισµένες περιπτώσεις; Είναι οι κερασοπαρα-
γωγοί, οι µηλοπαραγωγοί, των οποίων η σοδειά καταστράφηκε
το 2009 και τους έχετε αναγνωρίσει αυτές τις ζηµιές από την
ακαρπία. Παρά, λοιπόν, το γεγονός ότι ο ΕΛΓΑ αναγνώρισε ότι
υπάρχει η ζηµιά στο 90%, δεν τους αποζηµιώνει, αλλά δεν απο-
ζηµιώνονται ούτε από τα ΠΣΕΑ! Η Κυβέρνηση είναι ανακόλουθη
στις δεσµεύσεις της. 

Η κ. Μπατζελή είχε δεσµευθεί ρητά και κατηγορηµατικά -είναι
καταγεγραµµένα στα Πρακτικά- ότι θα τους αποζηµιώσει αυτούς.
Μέχρι τώρα, δηλαδή, ακυρώνετε τις αποφάσεις της Νέας Δηµο-
κρατίας. Βλέπω ότι ακυρώνετε και τις δικές σας δεσµεύσεις της
δικής σας Κυβέρνησης.

Τελικά, τι θα κάνετε µε τους δενδροκαλλιεργητές στους οποί-
ους και πέρυσι και φέτος καταστράφηκαν τα µήλα τους, τα βε-
ρίκοκα, τα κορόµηλα, τα δαµάσκηνα, τα ακτινίδια, τα κεράσια,
τα πρώιµα ροδάκινα, τα αµπέλια από τον περονόσπορο; Θα τους
δώσετε αποζηµιώσεις; Έχετε εισηγήσεις, επισηµάνσεις από τα
στελέχη σας; Πέστε µας τι έχετε αποφασίσει να κάνετε για αυτήν
την περίπτωση. Θα πάρετε κάποιες αποφάσεις για κατ’ εξαίρεση
αποζηµιώσεις; 

Κύριε Υπουργέ, συγγνώµη, αλλά παίζετε επικοινωνιακά παιχνί-
δια, όχι εσείς, αλλά η ηγεσία, γιατί –προσέξτε- στο ν. 3877,

άρθρο 5, παράγραφος 4 υπάρχει το άρθρο αυτό που επιτρέπει
τις κατ’ εξαίρεση αποζηµιώσεις. Γιατί δεν προβαίνετε σε αυτό;
Παίζετε επικοινωνιακά παιχνίδια, όπως παίζετε επικοινωνιακά παι-
χνίδια µε τους εργαζοµένους. Για ποιο λόγο; Για να πείτε µεθαύ-
ριο ότι «εµείς θέλαµε να προλάβουµε τους χρόνους των αποζη-
µιώσεων, αλλά απεργούσαν οι εργαζόµενοι». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ήρεµα, ήρεµα και κα-
ταλήξτε, σας παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Καταλήγω. 
Εν κατακλείδι, έχετε µεταµορφώσει τον ΕΛΓΑ από ένα στή-

ριγµα και ελπίδα του πληττόµενου γεωργού και κτηνοτρόφου σε
ένα εισπρακτικό µηχανισµό χωρίς προοπτική, χωρίς ανταπό-
κριση. Έχετε καταντήσει τον ΕΛΓΑ µπακάλικο της δεκαετίας του
1950. Λυπάµαι που το λέω αυτό, αλλά αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. Ξέρετε ποια είναι η σηµερινή κατάσταση και η ταυτότητα
του ΕΛΓΑ; Δεν το λέω εγώ, το λένε οι αγρότες. Τι λένε; «Πλή-
ρωσε σήµερα προκαταβολικά πολλά και περίµενε να πάρεις ένα
ξεροκόµµατο, εάν έχει λεφτά και όταν έχει λεφτά. Ζήσε Μάη µου
να φας τριφύλλι, δηλαδή». Δεν είναι λόγια δικά µου.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς όπως σας είπα θα καταθέσουµε µια
πρόταση νόµου, η οποία θα είναι προσαρµοσµένη και στις τοπι-
κές και στις ευρωπαϊκές συνθήκες και στα σηµερινά δεδοµένα
και στις υπάρχουσες δυνατότητες και κυρίως και πρωτίστως µια
πρόταση νόµου που θα διασφαλίζει τα ασφαλιστικά δικαιώµατα
των αγροτών. Όπως λένε οι παλιοί, είναι δύσκολο σε δύσκολες
στιγµές να οραµατίζεσαι τα δύσκολα. Εµείς τολµήσαµε και να
οραµατιστούµε και να προγραµµατίσουµε, γιατί πιστεύουµε ότι
χωρίς στοργή στον αγρότη, χωρίς µια σωστή αγροτική πολιτική
δεν µπορεί η οικονοµία να ανακάµψει ούτε ο τόπος να πάει µπρο-
στά, διότι ο αγρότης είναι το πιο µεγάλο και το πιο εκλεκτό κοµ-
µάτι της κοινωνίας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας ως προς
το χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γεώργιο Καρασµάνη.

Παρακαλείται ο κ. Μιχαήλ Γιαννάκης, Βουλευτής Βοιωτίας να
λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει.

Ορίστε, κύριε Γιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, µετά

τις απαντήσεις τόσο του Υπουργού όσο και του Υφυπουργού
ανησυχούµε περισσότερο από ό,τι πριν ξεκινήσει η σηµερινή συ-
ζήτηση. Και ανησυχούµε περισσότερο, γιατί εκτός από τα ωραία
λόγια, τη στρογγυλοποίηση της όλης κατάστασης που δυστυχώς
βιώνουν καθηµερινά οι Έλληνες παραγωγοί και κτηνοτρόφοι, δεν
είχαµε στην ουσία καµµιά δέσµευση, κανένα δεσµευτικό χρονο-
διάγραµµα στα ερωτήµατα που όλοι οι συνάδελφοι της Νέας Δη-
µοκρατίας βάλαµε προς την πολιτική ηγεσία. 

Για παράδειγµα, οι αποζηµιώσεις στους βαµβακοπαραγωγούς
πότε και πώς θα γίνουν; Ήδη έχετε δεσµευθεί στο παρελθόν και
δεν έχουν υπάρξει οι αποζηµιώσεις. Περιµένουν οι συµπολίτες
µας στην περιφέρεια από την πολιτική ηγεσία συγκεκριµένη δέ-
σµευση. Αυτό, δυστυχώς, δεν το έχουµε µέχρι σήµερα, ούτε
προέκυψε από τη συζήτηση. 

Για τον περονόσπορο τι θα απαντήσουµε στους συµπολίτες
µας; Θα καλυφθεί η ζηµιά; Πότε και πώς; Με ποια διαδικασία;
Είναι και αυτό ένα θέµα που απασχολεί χιλιάδες παραγωγούς. 

Επίσης, ξέρετε πολύ καλά τη δυσλειτουργία που υπάρχει στον
ΕΛΓΑ. Αν δεν πάρετε πρωτοβουλίες τόσο για τους εργαζοµένους
όσο και για τη δοµή του ΕΛΓΑ, σε λίγο θα έχει απαξιωθεί και δεν
θα µπορεί να επιτελέσει το έργο του. Στην περιφέρεια που ζει
καθηµερινά τα προβλήµατα, δυστυχώς, ο ΕΛΓΑ είναι απών. Δεν
µπορεί να επιτελέσει το έργο του. 

Υπάρχει µια διάχυτη ανησυχία σε όλη την περιφέρεια. Πρέπει
να πάρετε πρωτοβουλίες. Δεν χρειάζεται να ερχόµαστε εδώ και
να ωραιοποιούµε την κατάσταση. Τα προβλήµατα είναι καθηµε-
ρινά και τεράστια. Πρέπει να απαντήσετε και στους εργαζοµέ-
νους, αλλά ιδιαίτερα πρέπει να απαντήσετε στους Έλληνες
παραγωγούς. 

Επίσης, όσον αφορά τα δικαιώµατα για τη βιοµηχανική ντο-
µάτα, πότε θα δοθούν; Είχατε πει για τις 15 Απριλίου. Είµαστε
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στον Ιούλιο. Απαντήστε. Δώστε συγκεκριµένες, σαφείς απαντή-
σεις και δεσµεύσεις. Θα πρέπει να απαντήσουµε στους συµπο-
λίτες µας. Δεν ρωτάµε για προσωπική µας χρήση εδώ, κύριε
Υπουργέ. Πρέπει να πάµε στις περιφέρειές µας και να δώσουµε
απαντήσεις. 

Oι συνάδελφοί σας από το χώρο του ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι αντιµε-
τωπίζουν αυτήν την περίοδο ιδιαίτερες δυσκολίες, πρέπει να
εφοδιαστούν και αυτοί και το ελληνικό Κοινοβούλιο µε απαντή-
σεις, αλλά και µε δεσµεύσεις ταυτόχρονα. Τα λόγια ωραία είναι.
Ωραίο είναι να ωραιοποιούµε µια κατάσταση. Μιλήσατε για απο-
ζηµιώσεις στο παρελθόν. Αυτές οι αποζηµιώσεις καλώς ή κακώς
πήγαν στους Έλληνες παραγωγούς, δεν πήγαν σε καµµία τσέπη. 

Όπως λειτουργούσε χρόνια τώρα, δεκαετίες το Υπουργείο, η
πολιτική ηγεσία, έτσι πρέπει να λειτουργήσει. Υπάρχουν έκτα-
κτες περιπτώσεις. Υπάρχουν ζηµιές που κατ’ εξαίρεση πρέπει να
αποζηµιωθούν. Υπάρχουν συµπολίτες µας που µε αυτές τις ζη-
µιές καταστρέφονται στην κυριολεξία. Πού είναι η πολιτεία; Πού
είναι το κοινωνικό κράτος να καλύψει αυτές τις αποζηµιώσεις;

Επίσης, όσον αφορά τα φωτοβολταϊκά, η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Ενέργειας, αλλά και η δική σας έσπρωξαν τους
αγρότες να κάνουν αιτήσεις. Χιλιάδες αγρότες ταλαιπωρήθηκαν,
ξοδεύτηκαν, µε αποτέλεσµα αυτήν τη στιγµή να είναι στον αέρα.
Δώστε µια λύση. Δώστε µια απάντηση. Τι θα γίνει µε τα φωτο-
βολταϊκά των αγροτών; Δεν µπορεί αυτά να είναι σε εκκρεµό-
τητα. 

Παράλληλα, υπάρχουν οφειλές προς τις ΕΑΣ, προς τις ενώ-
σεις. Μας είπατε για τις συντάξεις του ΟΓΑ. Δέχοµαι ότι δεν είναι
αυτή η πρόθεσή σας. Χαίροµαι που σήµερα το διευκρινίζετε,
αλλά επειδή η σηµερινή Κυβέρνηση πολλές φορές στο παρελθόν
έχει δεσµευθεί ότι δεν θα υπάρξουν µειώσεις στις συντάξεις –το
ζήσαµε το τελευταίο διάστηµα όλοι- δεν θα υπάρξουν άλλα νέα
µέτρα, θα µου επιτρέψετε να είµαι ιδιαίτερα επιφυλακτικός. Μα-
κάρι στην πράξη να ισχύσει αυτό που λέτε εσείς, αλλά το µνηµό-
νιο και οι δανειστές µας είναι αµείλικτοι. Φοβάµαι ότι και στις
χαµηλές συντάξεις του ΟΓΑ θα υπάρξουν περικοπές. Μακάρι να
διαψευστώ.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα ήθελα να κάνω µια
ανακοίνωση προς το Σώµα.

Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Ελισσάβετ (Ελίζα) Βόζεµπεργκ ζητεί
ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γεώργιος Κασαπίδης, Βουλευτής Κο-

ζάνης, για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σας ακούσαµε στην τοποθέτησή σας να

ασκείτε ουσιαστικά αυστηρή κριτική για τα πεπραγµένα της Νέας
Δηµοκρατίας στα αγροτικά θέµατα και ειδικότερα για τον ΕΛΓΑ.
Μετά από δύο χρόνια Κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ –και εσείς έχετε ανα-
λάβει τα καθήκοντα ως νέος Υφυπουργός- συνεχίζετε να ασχο-
λείστε µε τα πεπραγµένα της Νέας Δηµοκρατίας, τα οποία καλώς
ή κακώς έγιναν. Κρίθηκε, όµως, η Νέα Δηµοκρατία. Αυτό που
είναι αναγκαίο αυτήν τη στιγµή για τη χώρα είναι την ενεργητι-
κότητά της η Κυβέρνηση, αλλά και κάθε Υπουργός, να τη στρέ-
ψει στην επίλυση των προβληµάτων. 

Προς αυτήν την κατεύθυνση και εµείς ως Αντιπολίτευση κινού-
µαστε, ώστε να σας βοηθήσουµε να παίρνετε σωστές αποφάσεις
µέσα από τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

Επισηµάνατε και µας κατακρίνατε για τις κατ’ εξαίρεση απο-
ζηµιώσεις και είπατε ότι εσείς δεν πρόκειται ποτέ να κάνετε κάτι
τέτοιο. Δώστε ξεκάθαρη απάντηση σε ένα ξεκάθαρο ερώτηµα. 

Τι θα κάνει η Κυβέρνηση ως προς την αποζηµίωση των ζηµιών
από το φουζικλάδι στα µήλα της δυτικής Μακεδονίας, τα οποία
η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας τα ενέταξε στις κατ’ εξαί-
ρεση αποζηµιώσεις, ακολουθήθηκε, ξεκίνησε µια διαδικασία και
τη συνέχισε η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου. Τι
θα κάνει η νέα ηγεσία του Υπουργείου; 

Δεύτερο ερώτηµα. Αναφερθήκατε στα χρέη και στις οφειλές
του ΕΛΓΑ. Σας απήντησε ο κ. Καρασµάνης πώς αυτά δηµιουρ-
γήθηκαν. Ως προς τους κανονισµούς, όµως, δεν µας είπατε, σύµ-
φωνα µε τους οποίους καλούνται εδώ και επτά µήνες οι
παραγωγοί να κάνουν τη δήλωση καλλιέργειας, χωρίς να γνωρί-
ζουν οι ίδιοι τους όρους ασφάλισης και τα ασφαλιστικά ζηµιο-
γόνα αίτια. Προσωπικά, εσείς θα κάνατε ως αγρότης ή ως
πολίτης ασφαλιστικό συµβόλαιο, χωρίς να ξέρετε τους όρους και
τις προϋποθέσεις ασφάλισης, ούτε τα ασφαλιστικά ζηµιογόνα
αίτια; Γιατί, εποµένως, οδηγείτε τους παραγωγούς να κάνουν τέ-
τοια συµβόλαια, χωρίς να είναι έτοιµη η Κυβέρνηση σε κάτι που
είναι αυτονόητο, σύµφωνα και µε το δικό σας νόµο που ορίζει ότι
από την 1-1-2011 θα έπρεπε να είχαν βγει οι κανονισµοί; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τρίτο ερώτηµα και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Ως προς τα αιτή-
µατα που έχουν θέσει οι εργαζόµενοι του ΕΛΓΑ που απεργούν -
και φαίνεται ότι και η σηµερινή ηγεσία τα έχει αποδεχθεί-
ξεκαθαρίστε τη θέση σας. Σε ποιο νοµοσχέδιο θα καταθέσετε
την τροπολογία που σας έχουν γνωστοποιήσει οι εργαζόµενοι -
µας την έχουν καταθέσει και εµάς, θα ήθελα να την καταθέσω
και στα Πρακτικά- ώστε να ξέρουν και οι ίδιοι ότι στο επόµενο
νοµοσχέδιο θα την ενσωµατώσετε, θα την ψηφίσετε και θα γίνει
νόµος του κράτους, για να σταµατήσει αυτή η απεργία που δη-
µιουργεί πολύ περισσότερα προβλήµατα στην ήδη προβληµατική
κατάσταση του ΕΛΓΑ; 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να καταθέσω και αυτήν την τροπολογία στα Πρα-

κτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Κασαπίδης

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κασαπίδη.

Το λόγο έχει ο κ. Θεόφιλος Λεονταρίδης, Βουλευτής Σερρών,
για να δευτερολογήσει. 

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, αποφύγατε να
δώσετε και πάλι συγκεκριµένες απαντήσεις σε ζητήµατα που θέ-
σαµε. Και αυτό δείχνει ότι αποφεύγετε σκοπίµως, λόγω της ασυ-
νέπειάς σας -όχι εσάς προσωπικά, αλλά του Υπουργείου- γιατί
δεν ανταποκριθήκατε στα χρονοδιαγράµµατα που εσείς οι ίδιοι
θέσατε. Και αναφέροµαι συγκεκριµένα. 

Πότε θα καταβληθούν οι αποζηµιώσεις στους βαµβακοπαρα-
γωγούς; Ήδη συµπληρώνεται σχεδόν ένας χρόνος και η κοροϊ-
δία συνεχίζεται. Θέλουµε συγκεκριµένη απάντηση, όχι γενικο-
λογίες.  

Δεύτερον, γιατί απαξιώσατε, την τευτλοκαλλιέργεια; Χαµηλές
οι τιµές φέτος. Γι’ αυτό και δεν υπήρχε ενδιαφέρον από τους
τευτλοπαραγωγούς. Ήταν λίγα τα στρέµµατα που καλλιεργήθη-
καν. Και ενώ οι περσινές τιµές ήταν υψηλές σε όλες τις άλλες
χώρες σκοπίµως εδώ το διοικητικό συµβούλιο της ζάχαρης απο-
φάσισε να απαξιώσει τη ζάχαρη και να χαµηλώσει τις τιµές των
τεύτλων. 

Και θέλω να σας ρωτήσω και να το πείτε και εδώ ανοιχτά. Αλη-
θεύουν οι φήµες ότι βάλατε πωλητήριο για το εργοστάσιο ζάχα-
ρης Σερρών αλλά και για τα υπόλοιπα εργοστάσια; Φροντίστε να
ενηµερωθείτε και από το Υπουργείο Οικονοµικών γιατί άλλα λέ-
γονται έξω. Και ελπίζω να είναι ψεύδη. Αλλά στο τέλος θα επιβε-
βαιωθούµε και αυτό θα είναι δυστυχία για όλους µας. 

Τρίτον, γιατί ενώ είχατε δεσµευθεί στους καπνοπαραγωγούς
ότι θα πάρουν την ενίσχυση των 93 ευρώ ανά στρέµµα της ολο-
κληρωµένης διαχείρισης για την περίοδο 2011, ενώ είχε δεσµευ-
θεί ο Υπουργός από τον Οκτώβριο του 2010, λόγω ολιγωρίας
σας δεν θα δοθεί; 

Τέταρτον, τι γίνεται µε το πέµπτο αρδευτικό δίκτυο Φιλίδας το
οποίο είχε ενταχθεί στο πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης 2007-
2013 και το οποίο δεν δηµοπρατείται; Θέλω να µας πείτε πού κα-
τευθύνετε τις χρηµατοδοτήσεις. 

Και φυσικά εφόσον ανοίγει ο διάλογος για το θέµα των δια-
πραγµατεύσεων µε την Ευρωπαϊκή Ένωση για τη νέα περίοδο
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2013 και µετά για τα κύρια ελληνικά αγροτικά προϊόντα -τη ντο-
µάτα, το βαµβάκι, τον καπνό, τα τεύτλα, τα σιτηρά και τα υπό-
λοιπα αγροτικά προϊόντα- πρέπει να µας πείτε στις πρώτες
συζητήσεις που κάνατε ποια είναι η κατεύθυνση; Τι  θα γίνει µε
τις επιδοτήσεις; 

Και φυσικά θέλω να πιστεύω ότι όλα όσα είπατε προηγουµέ-
νως, ότι δεν θα υπάρχουν µειώσεις στις αγροτικές συντάξεις, θα
επιβεβαιωθούν από την πράξη αργότερα και δεν θα είναι πάλι
κάποια φήµη που στο τέλος επιβεβαιώνεται. Γιατί νοµίζω ότι
εσείς θα µειώσετε τα λίγα ψίχουλα που παίρνουν αυτήν τη στιγµή
οι αγρότες από την αγροτική σύνταξη. Δεν είναι δυνατόν εσάς
ως Κυβέρνηση, που ενώ λέγατε ότι θα αυξήσετε τις συντάξεις,
που είναι πολύ χαµηλές, στο τέλος να σας διακρίνει η σκληρό-
τητα, να δηµιουργήσετε πρόβληµα και να µειώσετε αυτές τις συ-
ντάξεις. Δεν το πιστεύω ειλικρινά. 

Νοµίζω ότι δώσατε µια απάντηση αλλά πρέπει ο ίδιος ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών να τοποθετηθεί επ’ αυτού του θέµατος. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Θεόφιλο Λεονταρίδη. 
Κλείνουµε και τις δευτερολογίες µε τον κ. Κωνσταντίνο Κόλλια,

Βουλευτή Κορινθίας. 
Έχετε το λόγο, κύριε Κόλλια. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µιλήσατε για το

«ΑΛΕΞΑΝΔΡΟ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗ», µιλήσατε για την ΚΑΠ, µιλήσατε
για τις ενισχύσεις. Όµως δεν απαντήσετε στην ουσία των ερω-
τηµάτων µας. Δε µιλήσατε για τα προβλήµατα του ΕΛΓΑ, που τον
απαξιώσατε, που τον διαλύσατε. 

Σήµερα δεν γνωρίζουµε το οργανόγραµµα, δεν γνωρίζουµε
τον τρόπο που αξιολογούνται οι ζηµιές, δεν γνωρίζουµε τις δια-
δικασίες. Να σας αναφέρω συγκεκριµένα. Το 2009 έγιναν τερά-
στιες καταστροφές στην Κορινθία. Έβαλα το θέµα σε επίκαιρη
ερώτηση και πήρα και την απάντηση του κυρίου Υπουργού. Οι
αγρότες της Κορινθίας, ιδιαίτερα οι αµπελουργοί έκαναν αναγ-
γελίες των ζηµιών. Δυστυχώς δεν εµφανίστηκαν οι γεωπόνοι.
Έκαναν ενστάσεις για επανεκτιµήσεις. Πάλι δεν εµφανίστηκαν οι
γεωπόνοι. Και ενώ θα έπρεπε να υπάρχουν δίκαιες αποζηµιώ-
σεις, έρχεται το Υπουργείο µε µια πρωτοφανή ζογκλερική διαδι-
κασία, µε µια διαδικασία που δεν προβλέπεται από πουθενά, να
δώσει επιλεκτικά αποζηµιώσεις λαµβάνοντας υπ’όψιν την επι-
στροφή του ΦΠΑ, παίρνοντας τα στοιχεία από το ΚΕΠΥΟ. Εκεί
ήταν µπερδεµένες οι επιστροφές ΦΠΑ από ελιές, από λάδι, από
αµπέλια, από κρασί. Έγινε ένας αχταρµάς µε αποτέλεσµα ο
αγρότης, ο οποίος είχε επιστροφή ΦΠΑ από λάδι θεωρήθηκε ότι
είχε επιστροφή ΦΠΑ από αµπέλι, δεν αποζηµιώθηκε. 

Ξέρετε ποιο είναι το πρόβληµα σήµερα, κύριε Υπουργέ; Εκα-
τοντάδες αγρότες σήµερα προσφεύγουν στα δικαστήρια για να
δικαιωθούν. Παρακολουθεί τη συνεδρίαση ο Πρόεδρος της Νέας
Νεµέας, ο οποίος σήµερα τρέχει µε µια βαλίτσα λεφτά να πλη-
ρώνει τους δικηγόρους για να αποκατασταθούν οι πληγέντες της
περιοχής του. Ο κύριος Υπουργός σ’ αυτήν την Αίθουσα, κύριε
Υπουργέ, δεσµεύθηκε ότι θα επανεξετάσει το θέµα, δεσµεύθηκε
ότι η διαδικασία ήταν παράνοµη, δεσµεύθηκε ότι θα συστήσει
επιτροπή. Δεν έγινε απολύτως τίποτα. 

Σας ρωτήσαµε για το φουσικλάδι, σας ρωτήσαµε για τον πε-
ρονόσπορο. Και η απάντησή σας ήταν στερεότυπη: «Να µου κα-
ταθέσετε ερωτήσεις». Η ερώτηση, κύριε Υπουργέ, είναι συγκε-
κριµένη. Τι γίνεται µε τις ζηµιές που δε συµπεριλαµβάνονται στον
κανονισµό του ΕΛΓΑ; Ποιον κανονισµό; Εκείνον που θα εκδώ-
σετε. Δεν απαντάτε. Θα πάνε κατ’ εξαίρεση; Λέτε τις κατ’ εξαί-
ρεση αποζηµιώσεις τις καταργήσατε. Σας το είπε ο συνάδελφος.
Προβλέπεται στο άρθρο 5, παράγραφος 4. Η πρώην Υπουργός
Αγροτικής Ανάπτυξης, δεν µας έφερε κατ’ εξαίρεση αποζηµιώ-
σεις για επτά νοµούς; Και πολύ καλά έκανε, κύριε Υπουργέ. Πρέ-
πει να αποκαθιστούµε εκείνες τις ζηµίες που δεν προβλέπονται
από τον κανονισµό αλλά είναι δίκαιες. Αυτές τις ζηµιές αντιµε-
τωπίζουµε και σήµερα. 

Έχουµε τον περονόσπορο. Έχετε πάρει πάνω από πενήντα
ερωτήσεις από συναδέλφους όχι µόνο της µειοψηφίας αλλά και
δικούς σας. Σας ρωτούν τι θα γίνει, κύριε Υπουργέ, µε τον περο-
νόσπορο; Θα τον πάτε στα ΠΣΕΑ; Δεν απαντάτε. Και ξέρετε γιατί

δεν απαντάτε; Γιατί ακόµα δεν έχετε εκδώσει τον κανονισµό των
ΠΣΕΑ. 

Απευθύνθηκα στην Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση της Κορινθίας.
Δεν γνωρίζει κανείς απολύτως τίποτα. Δεν έχετε συστήσει τις επι-
τροπές. Δεν έχετε περάσει τις αρµοδιότητες από τον ΕΛΓΑ στο
Υπουργείο. Δεν γνωρίζει κανείς τίποτα. 

Και σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ. Σε ένα µήνα οι αγρότες θα
έχουν τρυγήσει. Τι θα τους πείτε ύστερα από ένα µήνα; «Δεν εί-
χαµε εκδώσει τον κανονισµό, δεν µπορούσαµε να αξιολογή-
σουµε τη ζηµιά, άρα δεν µπορούµε να σας αποζηµιώσουµε.»; 

Μιλήσατε για την εισφορά των 20 ευρώ. Ξέρετε τι σηµαίνει 20
ευρώ εισφορά, κύριε Υπουργέ; Όταν στην Κορινθία η σταφίδα,
η σουλτανίνα, έχει εισφορά 65 ευρώ το στρέµµα, τα 20 ευρώ
αντιστοιχούν σε διακόσια τετραγωνικά µέτρα καλλιέργεια. Αυτό
τουλάχιστον είναι εµπαιγµός και κοροϊδία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ενώ από τη µία µεριά εισπράττετε προκαταβολικά τις αποζη-

µιώσεις, τον αγρότη τον έχετε στη γωνία και του λέτε: Αν δεν
πληρώσεις, θα σε πάω στο νόµο περί είσπραξης δηµοσίων εσό-
δων, δεν θα σου δώσω ασφαλιστική ενηµερότητα, δεν θα σου
δώσω φορολογική ενηµερότητα και στο τέλος θα σου πάρω και
το σπίτι σου.

Και προσέξτε: Όταν έχει µία ολική καταστροφή, έχει πληρώσει
εισφορά που αντιπροσωπεύει, για παράδειγµα, µία απόδοση της
τάξης των 1.000 ευρώ, γιατί να κάνετε την εκτίµηση σε αυτήν την
περίπτωση και να µην τη δώσετε, εφόσον έχει ασφαλιστεί για µία
αξία ύψους 1.000 ευρώ; Εάν η ζηµιά είναι µεγαλύτερη, λέτε: Δεν
µπορώ να σας δώσω, γιατί µέχρι εδώ είναι η ασφαλιστική σας ει-
σφορά. Κι αν είναι µικρότερη, την περικόπτετε.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να πάρετε πρωτοβουλίες και να ανα-
τρέψετε αυτό τον καταστροφικό νόµο που έχει οδηγήσει τους
αγρότες στην απόγνωση και στην απελπισία και που δυστυχώς
θα εξοντώσει την περιφέρεια. Περιφέρεια χωρίς αγρότες δεν
υπάρχει, κύριε Υπουργέ, όπως δεν υπάρχει χώρα χωρίς περιφέ-
ρεια. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντίνο Κόλλια.

Ο συµπερασµατικός λόγος ανήκει στον κύριο Υπουργό. Θα
τον παρακαλέσω να έχει το λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, κύριε Δριβελέγκα, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα είµαι ει-
λικρινά σύντοµος, διότι στην πρωτολογία µου απήντησα σε ένα
προς ένα τα ερωτήµατα και δεν θα επανέλθω.

Εγώ κατανοώ τους συναδέλφους, γιατί κι εγώ προέρχοµαι από
αγροτικό νοµό, από την επαρχία και ξέρω τα ερωτήµατα, όλα τα
θέµατα που θέτουν στους Βουλευτές. Εδώ, όµως, έχουµε µία συ-
γκεκριµένη κοινοβουλευτική διαδικασία.

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ: Δεν πειράζει να πείτε κάτι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Λεονταρίδη, κοιτάξτε, µπορώ να σας
µιλήσω για τα τεύτλα. Γνωρίζετε καλά εσείς ποια ήταν η ποσό-
στωση που έχουµε πάρει, µε όλα τα συνεπακόλουθα. Εκατόν πε-
νήντα χιλιάδες τόνοι. Φτάσαµε στους εκατόν εβδοµήντα δύο.
Τους κρύψαµε για του χρόνου. Τα ξέρετε αυτά. Γι’ αυτό σας λέω,
κάντε τις ερωτήσεις, για να καθίσουµε να συνεννοηθούµε.

Εγώ σας µιλάω ως Βουλευτής της επαρχίας. Ξέρω τι γίνεται
και γιατί. Εσείς καλά κάνετε και τα θέτετε. Δεν υπάρχει, όµως,
αυτή η διαδικασία για να απαντηθούν όλα τα ερωτήµατα.

Ο κ. Κόλλιας έβαλε το ερώτηµα για τον περονόσπορο. Και το
γνωρίζουµε κι έχουν γίνει οι εκτιµήσεις. 

Προσέξτε, για τα ΠΣΕΑ -είναι το εισόδηµα- δεν χρειάζονται
πολλά. Θα σας πω έναν τρόπο, κύριε Κόλλια, τον οποία θα ειση-
γηθώ και στον ΕΛΓΑ, για να τελειώνουµε µε αυτές τις «περιο-
δείες», να πηγαίνουν οι γεωπόνοι και να κάνουν εκτιµήσεις και
να γίνεται ένα αλισβερίσι, εάν γίνεται. Τι παρέδωσες; Τα δύο
προηγούµενα χρόνια τι παραγωγή είχες; Τι έχεις τώρα; Φαίνεται
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καθαρά ή τουλάχιστον τώρα θα φαίνεται έτσι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Θα καταργήσετε τους γεωπό-

νους.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Όχι, δεν θα καταργήσουµε τους γεωπόνους.
Δικά σας συµπεράσµατα αυτά. Δεν θα αφήσουµε, όµως, να γί-
νεται και αυτό το αλισβερίσι. Και το ξέρουµε καλά όλοι µας.

Ήρθε η στιγµή, η ώρα να αλλάξουµε την Ελλάδα, κύριε Κόλ-
λια. Και να την αλλάξουµε και σε νοοτροπία και σε συµπεριφο-
ρές.

Σε ό,τι µε αφορά, αυτό θα το κάνουµε, γιατί είναι προς όφελος
όλων, όλης της χώρας. Και για τους αγρότες. Διότι σας είπα πριν
-και δεν το κατανοείτε- ότι τέτοιες µέθοδοι αφήνουν τη δυνατό-
τητα να τα κονοµάνε οι επιτήδειοι εις βάρος των αγροτών. 

Σας έχω ολόκληρο φάκελο τι παίρνει ποιος, πόσο και γιατί. Δεν
θα σας τον καταθέσω. Και είµαι βέβαιος ότι ούτε εσείς το θέλετε.

Ο ΕΛΓΑ, λοιπόν, θα γίνει ο ασφαλιστικός οργανισµός όλων των
αγροτών. Με τη βοήθεια της Κυβέρνησης, µε τη βοήθεια όλων
µας και των δικών σας προτάσεων, θα κάνουµε έναν οργανισµό
που θα λειτουργεί επ’ ωφελεία του αγρότη και µόνο. Κανενός

άλλου!
Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθ. 48/16-

5-2011 επερώτηση Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
ασφάλιση της αγροτικής παραγωγής. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.33’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 8 Ιουλίου 2011 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος ειδική ηµερήσια
διάταξη της Ολοµέλειας της Βουλής: «Ειδική Συνεδρίαση της
Ολοµέλειας της Βουλής, σχετικά µε τις συνέπειες που προκύ-
πτουν από τη χρήση της πυρηνικής ενέργειας, µε αφορµή τη συ-
µπλήρωση 25 χρόνων από την πυρηνική καταστροφή στο
Τσερνόµπιλ και το πρόσφατο πυρηνικό ατύχηµα στην Ιαπωνία».
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